
ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA  DEL PLE DE LA CORPORACIÓ DEL  DIA 26 
DE NOVEMBRE DE 2020 NÚM. 9/2020

ASSISTENTS:

Alcalde:    Il·lm. Albert Gil i Gutiérrez del grup municipal d’ERC-AM
Regidors:   

Sra. Yolanda Guarinos i Micó del grup municipal d’ERC-AM
Sr. Xavier del Villar i Berenguel del grup municipal d’ERC-AM
Sra. Roser Moreno i Sánchez del grup municipal d’ERC-AM
Sr. Albert Bassa i Berenguel del grup municipal d’ERC-AM
Sra. Ainoa Herrera Sanabria del grup municipal d’ERC-AM
Sra. Marta Pujol i Armengol del grup municipal de JUNTS
Sr. Daniel Valls i Alsina del grup municipal de JUNTS
Sra. Laura Álvarez i Estapé del grup municipal de JUNTS
Sr. Jordi Bacardit i Martínez del grup municipal de JUNTS
Sra. Raquel Vilardebó i Pujadas del grup municipal de JUNTS                
Sr. Francisco Garcia i Lorenzana del grup municipal del PSC-CP
Sra. Emilia Sánchez-Cortés Lorente del grup municipal PSC-CP  
Sr. Julio Caña Fernández del grup municipal del PSC-CP             
Sra. Anna Raymí i Marata del grup municipal de CS
Sr. Daniel Martín i Oller del grup municipal LREC-ECG

A la Roca del Vallès, essent les 20.02 hores del dia indicat a l’encapçalament, 
mitjançant videoconferència, sota la presidència de l’Il·lm. Sr. Alcalde, Albert Gil 
Gutiérrez i l’assistència dels Srs. regidors assenyalats més amunt, assistits pel que 
sotasigna secretari, Antoni Peralta Garcerá, prèvia comprovació del quòrum legal 
necessari del nombre de membres que formen la Corporació municipal, es procedeix, 
amb l’assistència de l’interventora accidental, Laura Naveros Ferrer, a la realització de 
la Sessió Plenària ordinària, prèvia convocatòria per al dia d’avui a les vint hores.

Per l’Alcaldia, s’obre la sessió i es passa, tot seguit, amb l’absència excusada del Sr. 
Carlos Marín Espejo del grup municipal de CS, a conèixer el punt de l’ordre del dia 
indicat a la convocatòria:

A) Assumptes de tràmit

A.1. Aprovació de l’esborrany de l’acta de de la sessió plenària ordinària de 24 de 
setembre de 2020 i de la sessió plenària extraordinària de 14 d’octubre de 2020

A.2 Presa de possessió del regidor Julio Caña 

B) Dictàmens, propostes o mocions resolutòries.

Àrea de Secretaria i Serveis Jurídics

B.1-Aprovació de la xifra població a data1 de gener 2020

B.2-Ratificació de la resolució d’alcaldia per la qual s’aprova l’acord extraprocessal del
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procediment contenciós administratiu ordinari 27/2019, que s’està seguint en el Jutjat 
contenciós administratiu número 5 de Barcelona

Àrea de Serveis Econòmics 

B.3- Aprovació de la modificació de crèdits núm. 06/2020, en la modalitat de 
transferència de crèdits entre aplicacions de diferent àrea de despesa

B.4- Aprovació de la modificació de crèdits núm. 08/2020, del pressupost en vigor en la 
modalitat de crèdit extraordinari, finançat mitjançant  anul·lacions o baixes de crèdits 
d'altres aplicacions del pressupost vigent no compromeses

B.5-Aprovació de la modificació de crèdits núm. 10/2020, en la modalitat de 
transferència de crèdits entre aplicacions de diferent àrea de despesa.

B.6-Aprovació de la modificació de crèdits núm. 11/2020, en la modalitat de 
transferència de crèdits entre aplicacions de diferent àrea de despesa

Àrea de Servei i Atenció a les Persones

B.7-Aprovació de la liquidació econòmica del conveni de gestió del Servei d’atenció 
domiciliària (SAD) i dels Centres de la Gent Gran 2018 i 2019

B.8-Aprovació de la delegació a la Junta de Govern Local de les modificacions 
contractuals del contracte de les escoles bressol municipals

B.9-Aprovació modificació de les bases reguladores d’ajuts socials sobre determinades 
figures tributàries per a persones que necessiten d’un suport econòmic

Àrea de seguretat Ciutadana i Mobilitat

B.10-Aprovació del projecte tècnic de videovigilància per controlar el trànsit mitjançant 
un sistema d’anàlisi intel·ligent de vídeo

C) Control Gestió municipal

C-1 Dació de compte de la contractació per tramitació d’emergència per efectuar la 
reparació i reposició del col·lector del carrer Canàries

C-4 Resolucions d’Alcaldia

C-7 Informacions d’Alcaldia

C-8  Precs i preguntes

DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ
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Sr. Alcalde.- Ha fet aquest avís avui el senyor Marín, que no, que no podria assistir al 

plenari. I per tant, avui no ens podrà acompanyar ell. Però bé, desitgem que tot estigui 

bé. Començaríem l’ordinari, si us sembla bé. Posem el vídeo i després ja comencem 

amb tots els assumptes. Creiem que ahir, sent el dia 25 de novembre, valdria la pena 

començar així. Si us sembla bé, comencem així. Després farem el minut de silenci que 

fem habitualment i llavors començarem el plenari com sempre, d’acord? Gràcies. 

Doncs, Laura.

Sr. Alcalde.- Enguany, fa seixanta anys, van ser assassinades les germanes Mirabal, 

tres activistes polítiques i membres actives de la resistència. En honor a elles, es va 

establir aquesta data com a Dia Internacional per l’Eliminació de la Violència envers 

les Dones. Des de llavors, no han cessat els esforços de moviments socials, 

feministes, i de tots els àmbits per erradicar les violències masclistes. També és cert 

que ja fa uns anys que diverses iniciatives populars anuncien que el temps s’ha 

esgotat pels agressors masclistes. El “no estàs sola”, el “#MeToo” i el “Yo sí te creo”. 

El repte és enorme, es tracta de canviar la societat i destruir el poder patriarcal.

Sra. Pujol.- És evident que, encara ara, els temps segueixen canviant, i que el rebuig 

social contra les violències masclistes és cada cop més fort. No hi ha dubte que la 

defensa dels drets humans més fonamentals està guanyant, a poc a poc, aquesta 

partida. Per això, ens cal no perdre l’horitzó que encara està per arribar, mentre tenim 

en compte el camí que ja hem caminat.

Sr. García.- Cal enfortir l’estratègia i el compromís comú per erradicar totes les formes 

de violència masclista, les que es produeixen en l’àmbit de la parella i l’exparella, o en 

l’àmbit familiar, i que durant molts anys s’han considerat un problema privat, però 

també aquelles que es produeixen en l’àmbit laboral o social i comunitari, i que han 

estat tradicionalment menys visibilitzades, com ara l’assetjament sexual o per raó de 

sexe, els matrimonis forçats o el tràfic de nenes i dones amb finalitat d’explotació 

sexual o altres.

Sra. Raymí.- Sovint se’ns pregunta: què puc fer jo per canviar tot allò que no 

m’agrada? I afortunadament, les persones que s’ho pregunten han pres partit per 

erradicar les violències masclistes. Segurament, mai abans hi havia hagut una 

implicació tan extensa i conscient respecte a la violència masclista. I és que els darrers 

mesos han estat absolutament durs per les dones i criatures que viuen en situacions 
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de violència. Com segurament ho seran els mesos que vindran, mentre duri la 

pandèmia. 

Sr. Martín.- Los agresores adaptan la violencia a las nuevas circunstancias, abriendo 

nuevas grietas para seguir avanzando, y el confinamiento nos ha demostrado que, 

quienes queriendo ejercer el control sobre las mujeres y las niñas, lo han tenido mucho 

más fácil que nunca. De hecho, los agresores han tenido que de emplear mucha 

menos fuerza de la habitual para continuar manteniendo sus deseos y sus privilegios. 

El aislamiento y el incremento de la violencia psicológica, ha sido frecuente en 

contextos en los que se ha reducido la red social y la actividad habitual de las mujeres, 

provocada por las restricciones de movimientos, la reducción de la interacción social o 

el aumento del teletrabajo.

Sra. Gaurinos.- S’han produït situacions d’assetjament sexual a canvi de recursos 

econòmics o allotjament quan les dones han tingut pèrdua d’ingressos i, per tant, 

dificultats econòmiques per seguir endavant. S’han produït agressions sexuals en 

entorns d’oci informals en els quals no hi ha persones professionals formades en 

matèria de violències sexuals. També en el món virtual l’increment de les violències en 

línia estan afectant moltes dones i nens fins al punt de posar en risc la seva pròpia 

vida. 

Sr. Valls.- Les ciberviolències, com ara el control o l’assetjament a través d’aplicacions 

i xarxes socials, o el sexspreading, han pres rellevància en les situacions en 

confinament, i han permès als agressors controlar i assetjar les seves víctimes: dones, 

joves i nenes. Sense tan sols la necessitat de conviure amb elles. Però, quan la 

violència s’adapta a les noves situacions, també ho fan les formes de resistir de les 

seves víctimes. 

Sra. Sánchez-Cortés.- Molts cops tenim a pensar, equivocadament, que les víctimes 

són éssers passius i resignats amb la seva situació. I desconeixem que constantment 

estan elaborant i redactant les maneres amb les quals es mantenen amb vida. La 

pandèmia ens ha canviat la vida, i durant un temps també ens ha tret la vida pública, i 

moltes d’aquelles coses que ens mantenien felices i segures a les persones. Hem 

comprovat que, per a moltes, ser a casa no és sinònim de pau, sinó de por i de 

violència. 
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Sra. Herrera.- Potser, aquest és l’any en el qual hem après, més que mai, que allò que 

ens havien ensenyat no era cert. I, contràriament al que crèiem, el lloc més segur per a 

les dones i les nenes pot ser el carrer, les places, els llocs on fem vida. Mentre que la 

llar, la proximitat, allò que ens havien ensenyat com a refugi, pot ser l’espai més 

perillós per a nosaltres. 

Sr. Marín.- Las casas podrían haber actuado como búnker, donde el objetivo del 

agresor tenga el control total sobre la víctima, ejercer poder sobre ella. Si no hubiese 

sido por las múltiples campañas sociales e institucionales que se han puesto en 

marcha para erradicar la violencia.

Sr. del Villar.- Quan hem tornat a ocupar els carrers, els nostres llocs, els masclistes 

han vist que perdien aquest poder. És per això que els majors episodis de violències 

han estat, precisament, quan s’ha produït aquest desconfinament. 

Sr. Caña.- El nombre de trucades i atencions s’han vist incrementats en xifres 

tristament històriques. Des del conjunt d’administracions, manifestem el nostre ferm 

compromís en seguir treballant per desplegar polítiques públiques per posar fi a totes 

les violències masclistes, i per garantir l’atenció, la recuperació i la reparació dels 

supervivents.

Sra. Moreno.- Necessitem, més que mai, un compromís unitari de la societat i les 

administracions, per garantir la vida digna de les dones i les nenes. Vivint amb 

normalitat, els companys i companyes de feina, les amistats, les persones amb qui 

compartim activitats diverses, esdevenen vigilants informals del benestar. 

Sra. VIlardebó.- Compartim preocupacions, sensacions, observem els canvis. I per 

això, cuidem. Quan tot això s’ha vist impedit, ha estat més important que mai que 

tothom fes un pas endavant per denunciar les violències masclistes, en tots els seus 

àmbits i formes. 

Sr. Bassa- Ens dirigim a totes aquelles dones que han resistit a la violència i han 

buscat el moment idoni per explicar-ho a terceres persones. També, a les que no 

podien i el seu veïnat ha alertat sobre la situació que patien. A les que han pogut 

escapar. Ens dirigim, sobretot, a les que, en una època tan incerta com la present, 

encara romanen a les cases on hi ha el seu victimari.
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Sra. Álvarez.- Finalment, ens dirigim als homes que esteu en contra d’aquestes 

violències i sabeu que un dels vostres amics, familiars o coneguts les exerceixen. És 

hora que us en feu responsables i intervingueu. Per últim, als agressors, un 

recordatori: no hi haurà espai per la impunitat.

Sr. Alcalde.- Gràcies, era una altra manera que es va trobar com a plenari i crec que 

això ens honora a totes i tots. Farem el minut de silenci i arrenquem amb el plenari.

(minut de silenci)

A) Assumptes de tràmit

A.1. Aprovació de l’esborrany de l’acta de de la sessió plenària ordinària de 24 
de setembre de 2020 i de la sessió plenària extraordinària de 14 d’octubre de 
2020

Sr. Alcalde.- Gràcies. Avui, aquest minut de silenci agafa més força que mai, tractant-

se de la setmana del 25-N i les violències masclistes. El primer punt de l’ordre del dia 

seria l’aprovació de l’esborrany de l’acta de la sessió plenària ordinària del 24 de 

setembre i de la sessió plenària extraordinària del 14 d’octubre. Passaríem primer a 

votació la del 24 de setembre.

Votacions: 

Aprovat per unanimitat

Sr. Alcalde.- Ara passaríem a aprovar la del 14 d’octubre.

Votacions: 

Aprovat per unanimitat

A.2 Presa de possessió del regidor Julio Caña 

Sr. Alcalde.- El segon punt és la presa de possessió del regidor, el senyor Julio Caña. 

En aquest moment la presa de possessió la farà el secretari municipal, però entenc 

que, en nom de tothom, i els que ja hem compartit etapes com a regidors i, fins i tot 
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com a govern, amb el senyor Julio Caña, doncs, un plaer tornar-lo a rebre al plenari 

municipal.

Sr. Caña.- Moltes gràcies.

Sr. Alcalde.- Senyor secretari, quan vostè vulgui... Senyor secretari, no el sentim.

Sr. Peralta.- Confio que ara sí.

Sr. Alcalde.- Ara sí.

Sr. Peralta.- Doncs procedirem a la fórmula establerta per a aquests casos, en 

l’aplicació de l’article 108 de la llei orgànica de règim electoral general. I en l’aplicació i 

un cop complerts els tràmits establerts per a la presa de possessió. Senyor Julio Caña 

Fernández, jura o promet per la seva consciència i honor complir fidelment les 

obligacions del càrrec de regidor de l’Ajuntament de la Roca del Vallès, en lleialtat al 

rei i fer guardar la Constitució com a norma fonamental de l’Estat i de l’Estatut 

d’Autonomia de Catalunya?

Sr. Caña.- Sí, ho prometo.

Sr. Peralta.- Molt bé, doncs a partir d’aquest moment pren possessió del càrrec de 

regidor de l’Ajuntament de la Roca del Vallès.

Sr. Alcalde.- Només recordar-li que, a partir d’ara, vostè votarà sempre després de la 

senyora Emilia Sánchez-Cortés, i res més a part d’això. Benvingut al seu plenari. 

Gràcies.

Sr. Caña.- Moltes gràcies. 

B) Dictàmens, propostes o mocions resolutòries.

Àrea de Secretaria i Serveis Jurídics

B.1-Aprovació de la xifra població a data 1 de gener 2020

Es posa en consideració del ple el dictamen aprovat per la Comissió informativa 
general de 19 de novembre de 2020, amb el contingut següent:
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Confeccionat el resum numèric, a data 1 de gener del 2020, dels habitants 
empadronats en el municipi. 
Vist l’article 17 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases de règim 
local. 
Vist l’article 81 del Reial decret 1690/1986, d´11 de juliol, pel qual s’aprova el 
Reglament de població i demarcació territorial de les entitats locals, modificat 
pel Reial decret 2612/1996, de 20 de desembre.
Vista la Resolució de 17 de novembre de 2005, de la Subsecretaria del 
Ministeri de la Presidència, per la qual es disposa la publicació de la Resolució 
de l’Institut Nacional d’Estadística i de la Direcció General per a l’Administració 
Local per la qual es dicten instruccions tècniques als ajuntaments sobre la 
revisió anual del Padró municipal i sobre el procediment d’obtenció de la 
proposta de xifres oficials de població. 
Vist l’informe favorable de la Comissió Informativa, es proposa al Ple l’adopció 
dels acords següents: 
PRIMER.- Aprovar la revisió anual del Padró municipal d´habitants del municipi 
de la Roca del Vallès a data 1 de gener de 2020, amb un total de 10.754 
persones, segons el resum que s’expressa a continuació:

NOMBRE D´HABITANTS -  1 de gener de 2020

Homes ……… 5.357
Dones ……… 5.397

       Total ......... 10.754 habitants

      
SEGON.- Comunicar a l’Institut Nacional d’Estadística la xifra de població a 1 
de gener de 2020, d’acord amb el procediment degudament establert a l’efecte. 

Deliberacions:

Sr. Alcalde.- Doncs, una vegada fet això, passaríem a l’àrea B de dictàmens, 

propostes i mocions resolutòries. Aquí, el punt B1 és l’aprovació de la xifra de població 

a data 1 de gener de 2020. Tots vostès han rebut la informació, no sé si volen fer 

algun comentari, algun... Ara no se m’obre a  mi. No sé si algú la té oberta i la pot 

compartir a la pantalla, perquè a mi no sé què m’està passant que no... no? Cap 

problema. 

Sra. Vilardebó.- Albert, jo, si vols, la tinc oberta.

Sr. Alcalde.- D’acord, doncs, si ens la comentes... és que la tenia oberta i, en fer la 

connexió, no sé què he fet que ho he tancat i ara no...
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Sra. Vilardebó.- El que vols és el PDF o l’Excel que ens heu enviat?

Sr. Alcalde.- És igual, les dues coses, perquè d’aquí surten el nombre d’habitants...

Sra. Vilardebó.- Vale, voy ¿eh? Compartir pantalla... Vale. Ho veieu? És això?

Sr. Alcalde.- Sí.

Sra. Vilardebó.- D’acord, potser ho hauria de fer més gran, oi?

Sr. Alcalde.- Una mica, si us plau.

Sra. Vilardebó.- Així va bé?

Sr. Alcalde.- Perfecte. 

Sra. Vilardebó.- Espera... Així potser millor, ara.

Sr. Alcalde.- Bé, aquí veurem el nombre total d’habitants, són 10.754. Si pots pujar, 

sortirà el... Aquí veurem que hi ha 5.362 homes i 5.407 dones. Si puges, em sembla 

que surt per... no? Bé, sortia el nombre d’habitants per nucli...

Sra. Vilardebó.- L’obro, si vols. 

Sr. Alcalde.- D’acord

Sra. Vilardebó.- Tanco aquest, doncs.

Sr. Alcalde.- Gràcies

Sra. Vilardebó.- Un segon. D’acord, aquest?

Sr. Alcalde.- Perfecte. Si veiem, hem passat del darrer padró que eren 10.650, hi ha 

hagut una puja de 104 habitants... Exacte. Aquí hi ha d’haver la Roca, la Torreta i 

Santa Agnès. 
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Sra. Vilardebó.- Aquest és el de la Roca, d’acord? I aleshores ara hauria d’obrir els 

altres. Veieu el document, el nou?

Sr. Alcalde.- No

Sra. Vilardebó.- Voy, ¿eh? Vale, listo. Aquest és l’altre document que ens enviaven. 

Per tant, aquí hi ha la Torreta i Santa Agnès. Fico primer la Torreta.

Sr. Alcalde.- Molt bé. El 2020 és 2.717, un increment de 12 persones, i el de Santa 

Agnès, que és l’últim que ens queda... És aquest de 1.653, doncs, 93 persones, 

entenc. 

Sra. Vilardebó.- Noranta-dos.

Sr. Alcalde.- Noranta-dues, exacte. Doncs bé, aquest increment en els darrers anys, 

algun any hem pujat i hem baixat, però aquest any l’increment ha sigut més important 

que altres anys. No sé si teníem aquesta percepció, però la realitat és aquesta, que 

hem crescut en nombre d’habitants i bé, doncs els donem la benvinguda a les veïnes i 

veïns nous que han vingut a viure amb nosaltres aquí al municipi. No sé si algú vol 

comentar alguna cosa del padró d’habitants... No? Doncs passaríem a aprovació, si 

escau. Gràcies, Raquel.

Votacions: 

Aprovat per unanimitat

B.2-Ratificació de la resolució d’alcaldia per la qual s’aprova l’acord 
extraprocessal del procediment contenciós administratiu ordinari 27/2019, que 
s’està seguint en el Jutjat contenciós administratiu número 5 de Barcelona

Es posa en consideració del ple el dictamen aprovat per la Comissió informativa 
general de 19 de novembre de 2020, amb el contingut següent:

Atès que en data de 2020, l’Alcalde ha dictat la Resolució número 2020/1417 
de 10 de novembre de 2020 amb el següent tenor literal:

“ANTECEDENTS

1. El 16 d’abril de 2013, en virtut d’un procediment negociat sense 
publicitat, es va convidar a participar a 3 empreses per presentar 
proposició per a l’adjudicació del contracte relatiu a la  “Redacció del 

Segons la llei 39/2015 del procediment administratiu podeu accedir a la següent url que l'indiquem per verificar aquest document

Codi Segur de Validació 3fd9b65b7dc14b5e96fbd2bb373193f4001 Data document: 30/11/2020

Url de validació https://sedesimplifica01.absiscloud.com/absis/idi/arx/idiarxabsaweb/castellano/asp/verificadorfirma.asp?nodeabsisini=027

Metadades Classificador:Acta  -     Origen: Origen administració    Estat d'elaboració: Original

Signatura 1 de 2

Antoni Peralta Garcerá 29/01/2021 SECRETARI

Signatura 2 de 2

Albert Gil i Gutiérrez 29/01/2021 ALCALDE

https://sedesimplifica01.absiscloud.com/absis/idi/arx/idiarxabsaweb/castellano/asp/verificadorfirma.asp?nodeabsisini=027


projecte de reparcel·lació de la Unitat d’Actuació UA-5 de l’Ajuntament 
de la Roca del Vallès”.

2. El 27 de juny de 2013 es va adjudicar el contracte a la mercantil  
INDRET SERVEIS JURÍDICS, S.L., per un import de 37.500.-€, IVA 
inclòs. Aquest contracte fou signat el 16 de juliol de 2013.

3. La Clàusula 5 del PCAP disposava que el pagament dels treballs es 
faria en el termini de 30 dies, contra factures que serien lliurades amb la 
següent periodicitat: 

i. El primer pagament, equivalent al 25% del preu del contracto, un 
cop s’hagués presentat la documentació amb la informació a 
què feia referència l’apartat 1 de la clàusula 2 del PPTP 

ii. El segon pagament, equivalent al 25% del preu del contracte, un 
cop aprovat inicialment (el projecte) per part de l’Ajuntament 
de la Roca del Vallès, que s’hauria de produir en el termini 
de 2 mesos posteriors a la data d’entrada en el registre 
municipal del projecte.  

iii. El tercer pagament, equivalent al 35% del preu del contracte, un 
cop  aprovat definitivament el projecte de reparcel·lació.

iv. El quart pagament, equivalent al 15% del preu del contracte, un 
cop s’inscrigués el projecte de reparcel·lació en el Registre 
de la Propietat  

4. L’Ajuntament va efectuar un seguit de pagaments en relació a aquest 
contracte. 

5. El 10 de juliol de 2014 es va presentar el projecte de reparcel·lació.  
Existint unes divergències entre totes dues parts sobre la seva 
execució,  aquest projecte no es va arribar a aprovar mai per part de 
l’Ajuntament. 

6. Malgrat les divergències existents, el contractista va presentar una nova 
factura, la número 155/2014, de 15 de desembre de 2014, per import de 
13.340,25.-€, corresponent al tercer tram de pagament previst en el 
contracte. L’Ajuntament mai va abonar aquesta factura perquè va 
entendre que no s’havia continuat amb l’execució del contracte i no 
s’havia realitzat la prestació.   

7. En data 25 de setembre de 2015, INDRET va sol·licitar la resolució de 
mutu acord del contracte i el pagament de les factures corresponents a 
la resta del contracte juntament amb la devolució de la fiança. 

8. Finalment, INDRET va interposar un recurs contenciós administratiu 
contra l’acte presumpte desestimatori per silenci administratiu negatiu 
de resolució i liquidació de contracte, d’impagament de factures i 
devolució d’aval, en data 3 de gener de 2019, el que ha provocat l’inici 
del procediment contenciós administratiu 27/2019, procediment ordinari, 
que se segueix en el Jutjat contenciós administratiu número 5 de 
Barcelona.

9. En el si d’aquest procediment contenciós, la part actora va sol·licitar 
l’adopció de mesures cautelars consistent en el pagament de l’importa 
que restava per satisfer per part de l’ajuntament segons el contracte de 
redacció de reparcel·lació adjudicat en el seu moment.

10. Aquesta petició de mesures cautelars fou resolta per la interlocutòria 
número 265/2019, de 15 d’octubre en què, entre d’altres raonaments, 
entenia el següent:
“La part actora reclama el pagament d’unes factures corresponents als 
serveis prestats i la part demandada en les al·legacions no acredita que 
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no concorrin les circumstàncies que van justificar el pagament o que la 
quantia reclamada no correspon a la que és exigible, per tant, és 
procedent la seva concessió.”

En coherència amb aquest raonament, la interlocutòria va resoldre el 
següent:

“ESTIMO la mesura cautelar instada per la part actora, acordant el 
pagament per la part actora de la quantia de 18.452,50 euros.
Imposo les costes processals a la part demandada en la quantia 
màxima de 150 euros seguint els criteris orientatius aprovats en matèria 
de costes per la junta de jutges d’aquesta ciutat i jurisdicció de 17 de 
novembre de 2016”

11. En data 29 de setembre de 2020, els advocats de totes dues parts, 
després de mantenir diferents converses sobre una possible satisfacció 
extra processal del litigi, van signar aquest acord:

“ACUERDO EXTRAJUDICIAL
En Barcelona, a 29 de septiembre 2020.

REUNIDOS
De una parte: 

JOSÉ GARCÍA HERVÁS, abogado del ICAB, colegiado número 18.505, en 
representación de la mercantil INDRET SERVEIS JURÍDICS, S.L.P.,

Y, de otra parte: 

CARLOS MORALES RUIZ, abogado del ICAM, colegiado número 108.301, en 
representación del EXCMO. AYUNTAMIENTO DE LA ROCA DEL VALLÉS y 
siguiendo sus expresas instrucciones,

EXPONEN:
I. Que ante el Juzgado de lo Contencioso-administrativo n.º 5 de 

Barcelona, se sigue el Procedimiento Ordinario 27/2019 a instancias de 
Indret Serveis Jurídics, S.L.P. en reclamación del pago de unas facturas 
impagadas. 

II. Que, en el seno de dicho procedimiento, al ser estimada la medida 
cautelar interpuesta por Indret Serveis Jurídics, S.L.P., el Ayuntamiento 
procedió a abonar el principal de forma provisional. 

III. Que, de conformidad con lo anterior, ambas partes, libremente y de 
común acuerdo, amparándose en el ejercicio de la libre autonomía de la 
voluntad y en las exigencias de la buena fe, han llegado a un 
compromiso para la satisfacción extraprocesal del PA 27/2019, que 
plasman en el presente ACUERDO, que se regirá por las siguientes, 
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CLÁUSULAS

PRIMERA. - Que, con el pago por parte del Ayuntamiento de la cantidad total 
de 4.850,45 euros a Indret Serveis Jurídics, S.L.P más el principal que fue 
ingresado provisionalmente por el Ayuntamiento, las partes dan por satisfechos 
los intereses en conflicto en el Procedimiento Ordinario 27/2019,
Dicho importe resulta del cálculo del 50% de los intereses, costas y factura 
pendiente de pago por parte del Ayuntamiento, comprometiéndose la mercantil 
a renunciar a cualquier acción contra el Ayuntamiento en relación al cobro de 
estas facturas una vez formalizado el acuerdo por el órgano municipal 
competente. 

SEGUNDA. - Que, mientras se formalizan los actos necesarios para que el 
acuerdo, en los términos descritos en el apartado anterior, adquieran validez 
las partes solicitarán al Juzgado la suspensión del procedimiento en virtud de lo 
dispuesto en el artículo 19.4 de la Ley de Enjuiciamiento Civil. 

En caso de que no se formalice el acto administrativo que respalde el presente 
acuerdo y se proceda al pago de las cantidades acordadas antes del 10 de 
octubre de 2019, el demandante podrá solicitar la prosecución del 
procedimiento y el presente acuerdo quedará sin efecto.

TERCERA. - Las partes pondrán fin al procedimiento referenciado en la parte 
expositiva mediante la presente transacción cuando INDRET cobre el importe 
de 4.850,45 euros conforme a lo previsto en la cláusula primera.”

12. Per part de l’advocat de l’ajuntament, s’ha emès una nota en relació a 
aquest acord en què estableix el següent, com a conclusions:
“El artículo 77 de la LJCA prevé la posibilidad de que las partes, en el 
seno de un procedimiento contencioso-administrativo lleguen a un 
acuerdo extrajudicial. 
El acuerdo propuesto por Indret resulta más beneficioso para el 
Ayuntamiento que la condena que se podría derivar de una sentencia 
estimatoria.”

13. Per part del secretari de la Corporació s’ha emès informe en data 6 de 
novembre de 2020. En aquest sentit, el secretari ja ha manifestat que 
podien concorre possibles causes d’abstenció, però per resolució 
d’Alcaldia número 1404/2020, de 6 de novembre, s’entén que aquestes 
possibles causes no concorren en el sentit de no permetre l’emissió de 
dit informe. Aquest informe es transcriu a continuació: 

“INFORME DE SECRETARIA SOBRE UNA PROPOSTA D’ACORD 
TRANSACCIONAL EN RELACIÓ AL CONTENCIÓS ADMINISTRATIU 

NÚMERO 20/2019 A, PROCEDIMENT ORDINARI QUE SE SEGUEIX EN EL 
JUTJAT CONTENCIÓS ADMINISTRATIU NÚMERO 5 DE BARCELONA. 

Antoni Peralta Garcerá, secretari de l’ajuntament de La Roca del Vallès, emeto 
el present informe en compliment de l'establert en l'article 3.a) del Reial decret 
1174/1987, de 18 de setembre, pel qual es regula el Règim Jurídic dels 
funcionaris d'Administració Local amb habilitació de caràcter nacional.

Advertiment sobre una possible causa d’abstenció

Sobre les possible qüestions d’abstenció per emetre aquest informe. Qui sota 
signa ja ha informat al govern de la seva relació amistosa amb un dels socis 
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d’INDRET, concretament amb el senyor Isidre Martí, així com del fet que ha 
col·laborat amb ell en la redacció d’un llibre d’urbanisme. Aquesta informació 
s’ha facilitat als efectes de l’article 23 de la Llei 40/2015, 1 d’abril, el qual regula 
les causes d’abstenció d’intervenció en un procediment administratiu. Si bé és 
cert que no tinc amistat íntima amb el senyor Martí, sí que tinc aquesta relació 
amistosa. Per part del govern no s’ha manifestat res en contra per poder 
emetre aquest informe.

Fets aquests advertiments, passo a emetre l’informe. 

Antecedents

Primer.- El Pla General d’Ordenació Urbana de La Roca del Vallès (endavant, 
PGOU), aprovat definitivament per acord de la Comissió d’Urbanisme de 
Barcelona en la sessió de data 8 de maig de 1991 per la Comissió d’Urbanisme 
de Barcelona i publicat al Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya (endavant, 
DOCG) de 21 de juny de 1991 -publicació integra de les normes al DOGC 
número 5016 de data 26 de novembre de 2007-, va definir els terrenys 
compresos entre la carretera C-1415, el Riu Mogent, el carrer Prat de la Riba i 
el sector de sòl urbanitzable programat SPM-5, com la UA-5.

Segon.- El Programa d’Actuació Urbanística contingut en el PGOU estableix, 
mitjançant fitxa individualitzada, les condicions per al desenvolupament en sòl 
urbà de la unitat d’actuació UA-5 -també denominada Zona industrial del “Pla”-. 
En aquesta fitxa s’estableix la superfície total en 10,30 hectàrees, l’objecte de 
la delimitació és l’obtenció d’espais lliures establerts al planejament i l’execució 
de la urbanització pendent per a que totes les parcel·les assoleixin la condició 
de solar, establint pel seu desenvolupament el sistema de Cooperació. Les 
condicions de l’edificació, segons la mateixa fitxa, seran d’acord amb els 
plànols de detall (Sèrie D, Números RC2 - RC3, escala 1:1000) i la normativa 
urbanística del PGOU.

Tercer.- L’Ajuntament, en compliment de les determinacions del PGOU i de 
conformitat amb les determinacions del Decret legislatiu 1/1990, de 12 de juliol, 
pel qual s’aprova la refosa dels textos legals vigents a Catalunya en matèria 
d’urbanisme (endavant, TRLUC) i del Reial decret 3288/1978, de 25 d’agost, 
que aprova el Reglament de gestió urbanística pel desenvolupament i aplicació 
de la Llei sobre règim del sòl i ordenació urbana (endavant, RGU), va iniciar per 
ministeri de la Llei l’expedient de reparcel·lació dels terrenys compresos en la 
unitat d’actuació i va aprovar definitivament el Projecte de reparcel·lació de la 
Unitat d’Actuació número 5, per acord de la Comissió de Govern, en sessió de 
data 17 de juliol de 2000. Aquest instrument que va ser objecte d’impugnació 
davant de la Jurisdicció del contenciós-administratiu.

Quart.- La Comissió de Govern, en sessió de data 6 de juliol de 2001, va 
aprovar definitivament el Projecte d’Urbanització de la Unitat d’Actuació núm. 5.

Cinquè.- El Ple de l’Ajuntament, en sessió de data 6 de juliol de 2001, va 
adoptar l’acord d’aprovar definitivament el projecte d’obra ordinària anomenat 
“Projecte d’Urbanització de la Unitat d’Actuació número 5 i dels trams 
complementaris dels carrers Indústria i Mogent”. 

Sisè.- En data 6 d’agost de 2003, es va signar l’acta de recepció de les obres 
d’urbanització de la Unitat d’Actuació número 5.
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Setè.- La Junta de Govern Local, en sessió de data 10 de març de 2005, va 
adoptar l’acord d’aprovar definitivament l’expedient de liquidació de la 
reparcel·lació de la Unitat d’Actuació 5.

Vuitè.- Com ja s’ha mencionat anteriorment, contra l’acord d’aprovació 
definitiva del projecte de reparcel·lació es van interposar diversos recursos 
contenciosos administratius, que van resoldre la nul·litat del projecte de 
reparcel·lació de la Unitat d’Actuació núm. 5.

Novè.- Per Resolució d’Alcaldia de data 21 de març de 2013 es va aprovar 
l’expedient de contractació, mitjançant procediment negociat sense publicitat, 
del contracte del servei per a la redacció dels treballs corresponents a la 
redacció del projecte de reparcel·lació de la Unitat d’Actuació UA-5 i es va 
aprovar sol·licitar ofertes a tres empreses capacitades per a la realització de 
l’objecte del contracte.

Desè.- Que el plec de condicions tècniques del procediment negociat per a la 
contractació dels treballs de redacció del projecte de reparcel·lació de la Unitat 
d’Actuació UA – 5 del municipi de la Roca del Vallès establia a la seva clàusula 
segona el següent contingut dels treballs:

“(...) Els treballs a realitzar per l’equip que es contracti compren 
totes aquelles actuacions d’investigació prèvia de la situació 
jurídica dels terrenys compresos en l’àmbit, assessorament 
tècnic i jurídic i els treballs que siguin necessàries per la redacció 
i aprovació definitiva del projecte de reparcel·lació, i la inscripció 
en el Registre de la Propietat per tal d’executar les diferents 
sentencies judicials en relació als recursos interposats contra 
l’aprovació del projecte de reparcel·lació de l’UA.5., a partir de 
les dades topogràfiques que li siguin lliurades per l’ajuntament.

Amb caràcter enunciatiu, que no exhaustiu, a continuació es 
descriuen els treballs inclosos en l’objecte del contracte:

1) Estudi de l’estructura de la propietat i titularitats, estat de 
càrregues, gravàmens i drets existents sobre les mateixes. 
Identificació de les propietats i dels seus titulars mitjançant la 
recerca i obtenció d’informació i documentació dipositats tant en 
els arxius municipals com en el Registre de la Propietat i d’altres 
organismes, registres, administracions, entitats, etc., aliens a 
l’ajuntament i que siguin necessaris o convenients per 
l’elaboració del treball, formulant a l’efecte, - prèvia comprovació 
sobre el terreny de la cartografia topogràfica facilitada per 
l’Ajuntament i de l’estat d’ocupació de les finques-, llistat de 
propietats amb indicació del seu títol, estat de càrregues inscrites 
al Registre de la Propietat, estat d’ocupació de les finques, 
identificant-les mitjançant plànols d’estructura de la propietat i 
parcel·les inicials sobre cartografia topogràfica digital a escala 
1/1000.

2) Preparació i redacció del projecte de reparcel·lació amb tota la 
documentació exigida per la legislació vigent que resulti 
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d’aplicació i subjecció als criteris que estableix el Text refós de la 
Llei d’Urbanisme, aprovat mitjançant el Decret legislatiu 1/2010, 
de 3 d’agost, amb les modificacions introduïdes per la Llei 
3/2012 de modificació del Text refós de la Llei d’urbanisme i el 
Reglament de la Llei d’Urbanisme, aprovat mitjançant el Decret 
305/2006, de 18 de juliol i la llei estatal 8/2007, de 28 de maig de 
sòl.

3) Gestions, seguiment i control de les anotacions al Registre de 
la Propietat, així com compliment de les esmenes i observacions 
que pugui formular el Registrador en relació a la documentació 
que se li presenti.

4) Assistència a reunions amb la comissió de seguiment formada 
per tècnics municipals, veïns i interessats amb aportació de tota 
la documentació necessària per atendre e informar sobre l’estat 
dels treballs i els seu resultat.

5) Redacció d’informe de les al·legacions que siguin presentades 
en el tràmit d’informació pública, i/o d’aquelles propostes que 
d’ofici l’Ajuntament consideri oportú introduir, i si s’escau, de les 
al·legacions que es presentin en successius tràmits d’informació 
pública que siguin conseqüència de la introducció de 
modificacions que comportin la necessitat d’un nou tràmit 
d’informació pública o bé, d’un tràmit d’audiència restringida.

6) Preparació i redacció de text refós del projecte incorporant les 
esmenes que resultin a conseqüència de l’estimació total o 
parcial de les al·legacions presentades o de les modificació que 
s’hagi estimat oportú introduir d’ofici pel propi Ajuntament en els 
successius tràmits d’informació pública i/o audiència restringida 
que siguin conseqüència de la introducció de modificacions que 
comportin la necessitat d’un nou tràmit d’informació pública o bé, 
d’un tràmit d’audiència restringida.

7) Redacció de les corresponents propostes d’acords municipals 
que siguin necessaris o convenients en la tramitació de 
l’expedient.

8) Estudi dels recursos administratius que, en el seu cas, es 
puguin presentar contra l’acord d’aprovació definitiva del projecte 
de reparcel·lació. Redacció i lliurament de l’informe de 
tractament dels recursos presentats, i si s’escau, del 
corresponent text refós del document.

9) Seguiment i coordinació de totes les incidències que 
esdevinguin en els corresponents tràmits administratius del 
projecte, fins l’integra compliment dels treballs objecte del 
contracte.

10) Assumir la defensa jurídica de l’aprovació del projecte de 
reparcel·lació pel supòsit que s’interposés algun recurs 
contenciós-administratiu contra l’aprovació del mateix.
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Onzè.- Hem de recordar que la clàusula cinquena del plec de clàusules 
administratives particulars fixava la següent forma de pagament i els següents 
terminis d’execució del contracte:

“Clàusula 5. Forma de pagament i terminis d’execució del 
contracte

1) El pagament dels treballs es farà en el termini màxim de 30 
dies, contra factures, que es lliuraran segons la periodicitat 
següent:

- El primer pagament, equivalent al 25% del preu del contracte, 
una vegada s’hagi presentat la documentació amb la informació 
a la que fa referència l’apartat 1 de la clàusula segona del plec 
de condicions tècniques particulars.

- El segon pagament equivalent al 25% del preu del contracte, 
una vegada aprovat inicialment per l’Ajuntament de La Roca del 
Vallès, que s’haurà de produir en el termini de 2 mesos 
posteriors a la data d’entrada en el registre municipal del 
projecte, llevat de subsanacions, en quin cas, aquest termini 
quedarà suspès pel temps que transcorri entre la comunicació de 
les deficiències i la subsanació efectiva de les mateixes.

- El tercer pagament, equivalent al 35% del preu del contracte, 
una vegada aprovat definitivament el projecte de reparcel·lació.

- El quart pagament, equivalent al 15 % del preu del contracte, 
una vegada hagi estat inscrit íntegrament el projecte de 
reparcel·lació en el Registre de la Propietat.

2) L’execució dels treballs objecte d’aquest contracte s’ajustarà 
als següents terminis:

El termini pel lliurament de la documentació esmentada a 
l’apartat 1) de la clàusula segona del plec de prescripcions 
tècniques particulars, serà de dos mesos a partir de la data de la 
signatura del contracte.

El termini màxim per al lliurament del projecte, amb tota la 
documentació a la que fa referència la normativa d’aplicació i en 
especial la Llei d’urbanisme i el Reglament que la desenvolupa i 
la normativa hipotecària, amb el nivell de concreció i definició 
suficient per a la seva aprovació inicial serà de quatre mesos a 
partir de la data de signatura del contracte.

En cas de presentació d’al·legacions, suggeriments o 
reclamacions en relació amb l’acord d’aprovació inicial del 
projecte, el termini màxim de què disposarà l’adjudicatari per 
presentar els informes de les al·legacions i el corresponent del 
text refós per a la seva aprovació definitiva, o si s’escau per 
sotmetre el document a una nova informació pública general o 
restringida, serà de dos mesos, comptats des de la data de 
finalització del termini d’informació pública.
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En cas de presentació de recursos administratius contra l’acord 
d’aprovació definitiva del projecte de reparcel·lació, el termini 
màxim per al lliurament del informe de tractament, i si s’escau 
del corresponent text refós, serà d’un mes des de la data de 
presentació del darrer recurs administratiu.

En atenció a la naturalesa del contracte no es preveu la 
possibilitat de pròrroga.”

Dotzè.- Que es va invitar a tres empreses i/o professionals, segons 
documentació incorporada a l’expedient, havent presentat oferta Indret.

Tretzè.- Un cop efectuada l’obertura dels sobres i realitzades les negociacions 
pertinents amb el licitador presentat, l’Arquitecta municipal va emetre informe, 
pel qual proposava l’adjudicació a Indret, sempre que els treballs incloguessin 
la modificació de la delimitació del polígon d’actuació urbanística continguda en 
el planejament urbanístic per a la unitat d’actuació UA-5 en el cas que l’àmbit 
no fos coincident amb el delimitat amb el PGOU vigent, o bé que es justifiqués 
el compliment de l’article 134 del Decret 305/2006, de 18 de juliol, pel qual 
s’aprova el Reglament de la Llei d’urbanisme (endavant, Decret 305/2006).

Catorzè.- Que per Resolució d’Alcaldia de data 28 de maig de 2013 es va 
requerir a Indret perquè presentés la documentació indicada a l’article 151 
TRLCSP, havent estat presentada en data 25 de juny de 2013, i entre la qual hi 
ha la garantia definitiva per import de 1.550 euros, mitjançant imposició en 
efectiu.

Quinzè.- Que per Resolució d’Alcaldia de data 27 de juny de 2013 es va 
adjudicar a Indret el contracte de referència.

Setzè.- Que en data de 16 de juliol de 2013 es va signar el contracte de 
referència entre Indret i l’Ajuntament de la Roca del Vallès.

Dissetè.- Que en data 10 de juliol 2017 de 2014, va tindre entrada a 
l’Ajuntament de la Roca del Vallès -número de registre 4998- un escrit d’Indret 
en què exposa que en data 9 de setembre 2013 es va presentar una instància 
demanant les certificacions registrals de les finques objecte del projecte de 
reparcel·lació, que en data 31 de març de 2014 li foren lliurades a la 
contractista les certificacions esmentades i que amb l’escrit s’adjuntava la 
següent documentació:

 Projecte de reparcel·lació.
 Annex 1 Notes simples registrals de les finques aportades
 Annex 1 bis Certificacions registrals de les finques aportades
 Annex 2 Fitxes cadastrals de les finques aportades
 Annex 3 Descripció de les finques aportades
 Annex 4 Descripció de les finques adjudicades
 Annex 5 Estudi de mercat.
 Plànols.
 Certificacions originals del Registrador de la Propietat.
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En aquest escrit es sol·licitava a l’Ajuntament que tingués per presentat el 
projecte de reparcel·lació de la unitat d’actuació número 5 de la Roca del Vallès 
a efectes del compliment del contracte subscrit.

Divuitè.- Amb posterioritat al lliurament de l’esmentada documentació, va 
passar un lapse de temps en què l’Ajuntament no va comunicar de forma 
expressa al contractista la seva conformitat vers el projecte presentat i, 
posteriorment, van sorgir diferents discrepàncies entre el contractista i 
l’Ajuntament sobre algunes qüestions del projecte.

Dinovè.- Durant el temps que ha transcorregut entre el lliurament del projecte i 
la data del present informe jurídic, l’Ajuntament ha efectuat un seguit de 
pagament al contractista per un valor total de 15.942,32 €, d’un total de 37.510 
€ de preu d’adjudicació.

Així mateix, en data 25 de setembre de 2015, INDRET  va sol·licitar la resolució 
de mutu acord del contracte i el pagament de les factures corresponents a la 
resta del contracte, juntament amb la devolució de la fiança. Aquesta sol·licitud 
no ha estat contestada per part de l’ajuntament.

Vintè.- Amb posterioritat, entre l’ajuntament i el contractista es van establir 
contactes amb la voluntat de poder executar el contracte. Una de les qüestions 
que es van plantejar fou que l’execució d’una reparcel·lació necessitava una 
modificació prèvia de planejament general per determinar la parcel·la mínima 
de l’àmbit, qüestió que no estava determinada, així com el tractament de la 
zona d’Endesa present en aquesta unitat d’actuació i la delimitació de l’àmbit. 
Amb aquestes dificultats, els contactes no van aconseguit arribar a una entesa.  

Finalment, INDRET va interposar un recurs contenciós administratiu contra 
l’acte presumpte desestimatori per silenci administratiu negatiu de resolució i 
liquidació de contracte, d’impagament de factures i devolució d’aval, en data 3 
de gener de 2019, el que ha provocat l’inici del procediment contenciós 
administratiu 27/2019, procediment ordinari, que se segueix en el Jutjat 
contenciós administratiu número 5 de Barcelona.
En el si d’aquest procediment contenciós, la part actora va sol·licitar l’adopció 
de mesures cautelars consistent en el pagament de l’importa que restava per 
satisfer per part de l’ajuntament segons el contracte de redacció de 
reparcel·lació adjudicat en el seu moment.

Aquesta petició de mesures cautelars fou resolta per la interlocutòria número 
265/2019, de 15 d’octubre en què, entre d’altres raonaments, entenia el 
següent:

“La part actora reclama el pagament d’unes factures corresponents als serveis 
prestats i la part demandada en les al·legacions no acredita que no concorrin 
les circumstàncies que van justificar el pagament o que la quantia reclamada 
no correspon a la que és exigible, per tant, és procedent la seva concessió.”

En coherència amb aquest raonament, la interlocutòria va resoldre el següent:

“ESTIMO la mesura cautelar instada per la part actora, acordant el pagament 
per la part actora de la quantia de 18.452,50 euros.
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Imposo les costes processals a la part demandada en la quantia màxima de 
150 euros seguint els criteris orientatius aprovats en matèria de costes per la 
junta de jutges d’aquesta ciutat i jurisdicció de 17 de novembre de 2016”

Tots dos imports han estat dipositats en consignació judicial per part de 
l’ajuntament. 

A partir de la resolució de la mesura de la interlocutòria, totes dues parts han 
mantingut converses per tal de poder concretar un acord extrajudicial en aquest 
procediment ordinari. 

Fruit d’aquestes converses, per part dels advocats de totes dues parts es va 
signar el següent document:

“ACUERDO EXTRAJUDICIAL

En Barcelona, a 29 de septiembre 2020.

REUNIDOS
De una parte: 
JOSÉ GARCÍA HERVÁS, abogado del ICAB, colegiado número 18.505, en 
representación de la mercantil INDRET SERVEIS JURÍDICS, S.L.P.,

Y, de otra parte: 

CARLOS MORALES RUIZ, abogado del ICAM, colegiado número 108.301, en 
representación del EXCMO. AYUNTAMIENTO DE LA ROCA DEL VALLÉS y 
siguiendo sus expresas instrucciones,

EXPONEN:
IV. Que ante el Juzgado de lo Contencioso-administrativo n.º 5 de 

Barcelona, se sigue el Procedimiento Ordinario 27/2019 a instancias de 
Indret Serveis Jurídics, S.L.P. en reclamación del pago de unas facturas 
impagadas. 

V. Que, en el seno de dicho procedimiento, al ser estimada la medida 
cautelar interpuesta por Indret Serveis Jurídics, S.L.P., el Ayuntamiento 
procedió a abonar el principal de forma provisional. 

VI. Que, de conformidad con lo anterior, ambas partes, libremente y de 
común acuerdo, amparándose en el ejercicio de la libre autonomía de la 
voluntad y en las exigencias de la buena fe, han llegado a un 
compromiso para la satisfacción extraprocesal del PA 27/2019, que 
plasman en el presente ACUERDO, que se regirá por las siguientes, 

VII.
CLÁUSULAS

PRIMERA. - Que, con el pago por parte del Ayuntamiento de la cantidad total 
de 4.850,45 euros a Indret Serveis Jurídics, S.L.P más el principal que fue 
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ingresado provisionalmente por el Ayuntamiento, las partes dan por satisfechos 
los intereses en conflicto en el Procedimiento Ordinario 27/2019,
Dicho importe resulta del cálculo del 50% de los intereses, costas y factura 
pendiente de pago por parte del Ayuntamiento, comprometiéndose la mercantil 
a renunciar a cualquier acción contra el Ayuntamiento en relación al cobro de 
estas facturas una vez formalizado el acuerdo por el órgano municipal 
competente. 

SEGUNDA. - Que, mientras se formalizan los actos necesarios para que el 
acuerdo, en los términos descritos en el apartado anterior, adquieran validez 
las partes solicitarán al Juzgado la suspensión del procedimiento en virtud de lo 
dispuesto en el artículo 19.4 de la Ley de Enjuiciamiento Civil. 

En caso de que no se formalice el acto administrativo que respalde el presente 
acuerdo y se proceda al pago de las cantidades acordadas antes del 10 de 
octubre de 2019, el demandante podrá solicitar la prosecución del 
procedimiento y el presente acuerdo quedará sin efecto.

TERCERA. - Las partes pondrán fin al procedimiento referenciado en la parte 
expositiva mediante la presente transacción cuando INDRET cobre el importe 
de 4.850,45 euros conforme a lo previsto en la cláusula primera.
Y en prueba de conformidad, ambas partes firman el presente documento, en 
el lugar y fecha arriba indicada.

_____________________
___________________________

José García Hervás, Carlos Morales Ruiz
En representación de, En representación de
Indret Serveis Jurídics, S.L.P Ayuntamiento De La 
Roca Del Vallés.

Amb posterioritat, i de cara a determinar si l’acord que inicialment tots dos 
advocats van signar era favorable als interessos municipals, l’advocat defensor 
de l’ajuntament, senyor Pablo López Redondo, del despatx Andersen Tax & 
Legal Iberia, va emetre el següent informe signat en data 6 de novembre:

“NOTA RELATIVA AL POSIBLE ACUERDO EXTRAJUDICIAL DEL 
PROCEDIMIENTO ORDINARIO 27/2019.

1. OBJETO 
El Ayuntamiento de la Roca del Vallés tiene intención de conocer si existe 
posibilidad de llegar a un acuerdo extrajudicial en el procedimiento ordinario 
27/2019 seguido a instancias de Indret Serveis Jurídics, S.L.P.(“Indret”) ante el 
Juzgado de lo Contencioso-administrativo número 5 de Barcelona, y si el 
acuerdo sería beneficioso para los intereses municipales. 

2. ANTECEDENTES.
(i) El 16 de abril de 2013, en virtud de un procedimiento negociado sin 

publicidad, se invitó a participar a 3 empresas para presentar proposición 
para la adjudicación del contrato relativo a la “Redacción del proyecto de 
reparcelación de la Unidad de Actuación UA-5 del Ayuntamiento de la Roca 
del Vallès”.
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(ii) El 27 de junio de 2013 se adjudicó el contrato a la mercantil INDRET 
SERVEIS JURÍDICS, S.L., por un importe de 37.500.-€, IVA incluido, 
firmándose el contrato el 16 de julio de 2013.

(iii) La Cláusula 5 del PCAP disponía que el pago de los trabajos se hará en el 
término de 30 días, contra facturas, que se librarán según la periodicidad 
siguiente:
i. El primer pago, equivalente al 25% del precio del contrato, una vez se 
haya presentado la documentación con la información a la hace referencia el 
apartado 1) de la cláusula 2a del PPTP.
ii. El segundo pago, equivalente al 25% del precio del contrato, una vez 
aprobado inicialmente (el proyecto) por parte del Ayuntamiento de La Roca 
del Vallés, que se habrá de producir en el término de 2 meses posteriores a 
la fecha de entrada en el Registro municipal del proyecto.
iii. El tercer pago, equivalente al 35% del precio del contrato, una vez 
aprobado definitivamente el proyecto de reparcelación.
iv. El cuarto pago, equivalente al 15% del precio del contrato, una vez se 
inscriba íntegramente el proyecto de reparcelación en el Registro de la 
Propiedad.

(iv) El Ayuntamiento abonó las facturas n.º 4/2014, de 8 de enero de 2014 
correspondiente al primer hito por importe de 9.528,75.-€; y n.º 63/2014, de 
29 de mayo de 2014 correspondiente al segundo hito por importe de 
9.528,75.-€.

(v) El 10 de julio de 2014 se presentó el proyecto de reparcelación. Sin 
embargo, al existir una serie de divergencias entre el Ayuntamiento y el 
contratista sobre su ejecución, el citado proyecto de reparcelación nunca 
llegó a aprobarse por el Ayuntamiento.

(vi) Pese a las divergencias, la contratista presentó una nueva factura, la n.º 
155/2014, de fecha 15 de diciembre de 2014, por importe de 13.340,25.-€, 
correspondiente al tercer plazo de pago previsto en el contrato. El 
Ayuntamiento nunca llegó a abonar esta factura porque no se había había 
continuado con la ejecución del contrato, no se había realizado la prestación 
y, por tanto, no se había devengado el derecho a su cobro.

(vii) En fecha 25 de septiembre de 2015, INDRET solicitó la resolución de mutuo 
acuerdo del contrato y el pago de las facturas correspondientes al resto del 
contrato junto a la devolución de la fianza.

3. CONSIDERACIONES JURÍDICAS.

El artículo 77 de la Ley 29/1998, de 13 de julio, reguladora de la Jurisdicción 
Contencioso-administrativa (“LJCA”) establece la posibilidad de que las partes, 
en el seno de un procedimiento contencioso-administrativo, alcancen acuerdos 
convencionales que pongas fin a la controversia, en particular, cuando se trate 
de procedimientos sobre cantidades dinerarias:

“1. En los procedimientos en primera o única instancia, el Juez o 
Tribunal, de oficio o a solicitud de parte, una vez formuladas la 
demanda y la contestación, podrá someter a la consideración de las 
partes el reconocimiento de hechos o documentos, así como la 
posibilidad de alcanzar un acuerdo que ponga fin a la 
controversia, cuando el juicio se promueva sobre materias 
susceptibles de transacción y, en particular, cuando verse sobre 
estimación de cantidad.
Los representantes de las Administraciones públicas demandadas 
necesitarán la autorización oportuna para llevar a efecto la 
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transacción, con arreglo a las normas que regulan la disposición de 
la acción por parte de los mismos.
2. El intento de conciliación no suspenderá el curso de las 
actuaciones salvo que todas las partes personadas lo 
solicitasen y podrá producirse en cualquier momento anterior al 
día en que el pleito haya sido declarado concluso para sentencia.
3. Si las partes llegaran a un acuerdo que implique la 
desaparición de la controversia, el Juez o Tribunal dictará auto 
declarando terminado el procedimiento, siempre que lo 
acordado no fuera manifiestamente contrario al ordenamiento 
jurídico ni lesivo del interés público o de terceros.”

En este caso, el Juzgado estimó la medida cautelar solicitada por Indret y el 
Ayuntamiento de la Roca del Vallés procedió al abono de la cantidad de 
18.452,50 euros. 

Las partes, de acuerdo con lo establecido en el artículo 77.2 de la LJCA 
solicitaron la suspensión del procedimiento para realizar las negociaciones 
necesarias para adoptar un acuerdo convencional que pusiese fin a la 
controversia. 

Los términos del acuerdo propuestos por la dirección letrada de Indret, siempre 
que se autorizase por el Ayuntamiento, supondría la reducción del 50% de los 
intereses reclamados, de la factura pendiente de pago de 4.235 euros y de las 
costas causadas en el procedimiento. 

Dichas cantidades son las siguientes: 

 Intereses: 3.065,89 euros, según el siguiente cálculo: 

 Costas: según el Baremo de honorarios del Colegio de Abogados de 
Barcelona, ascenderían aproximadamente a 4.000 euros, pero si se 
llegase a un acuerdo ahora, únicamente se habría devengado el 60% 
de dichos honorarios, de acuerdo con lo establecido en el criterio 7.8.1, 
lo que ascendería aproximadamente a 2.400 euros.

 Factura pendiente: que asciende a 4.235 euros IVA incluido.
El acuerdo se alcanzaría con el reconocimiento y abono de 4.850,45 euros a 
Indret, cantidad resultante de aplicar el 50% a las cantidades expuestas 
anteriormente. 
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De lo expuesto resulta que una posible sentencia condenatoria, que 
reconociese las pretensiones de Indret, supondría un mayor coste para el 
Ayuntamiento que el acuerdo ofertado por Indret. 

4. CONCLUSIÓN.
i. El artículo 77 de la LJCA prevé la posibilidad de que las partes, en el 

seno de un procedimiento contencioso-administrativo lleguen a un 
acuerdo extrajudicial. 

ii. El acuerdo propuesto por Indret resulta más beneficioso para el 
Ayuntamiento que la condena que se podría derivar de una sentencia 
estimatoria.”

A aquests antecedents, resulten aplicables els següents

Fonaments jurídics

PRIMER.- Sobre la solució extra processal d’un procediment contenciós 
administratiu.

La Llei 29/1998, de 13 de juliol, Reguladora de la Jurisdicció Contenciosa 
Administrativa (LJCA) regula en els seus articles 74 – 77 altres formes 
d’acabament dels procediments contenciosos administratius, diferents a 
l’acabament ordinari que és mitjà de sentència.

Entre aquestes possibilitats diferents d’acabament, es contempla la satisfacció 
o solució extra processal, per mitjà de la qual les parts arriben a un acord, dins 
dels marges que l’ordenament jurídic permet, de forma que, un cop arribat el 
pacte, no té sentit continuar amb la tramitació normal del procediment. 

En aquest sentit, l’article 76 LJCA, en la seva última redacció, preveu que: 

«1. Si interpuesto recurso contencioso-administrativo la Administración 
demandada reconociese totalmente en vía administrativa las pretensiones del 
demandante, cualquiera de las partes podrá ponerlo en conocimiento del Juez 
o Tribunal, cuando la Administración no lo hiciera.

2. El Secretario judicial mandará oír a las partes por plazo común de cinco días 
y, previa comprobación de lo alegado, el Juez o Tribunal dictará auto en el que 
declarará terminado el procedimiento y ordenará el archivo del recurso y la 
devolución del expediente administrativo, si el reconocimiento no infringiera 
manifiestamente el ordenamiento jurídico. En este último caso dictará sentencia 
ajustada a Derecho.»

Segons aquest article, encara que l’Administració demandada reconegui les 
pretensions de la part actora, el legislador demana un tràmit d’audiència de cinc 
dies a totes dues parts, així com la comprovació prèvia del que es proposa. 

Per una altra banda, l’article 77 LJCA estableix que: 

«1. En los procedimientos en primera o única instancia, el Juez o Tribunal, de 
oficio o a solicitud de parte, una vez formuladas la demanda y la contestación, 
podrà someter a la consideración de las partes el reconocimiento de hechos o 
documentos así como la posibilidad de alcanzar un acuerdo que ponga fin a la 

Segons la llei 39/2015 del procediment administratiu podeu accedir a la següent url que l'indiquem per verificar aquest document

Codi Segur de Validació 3fd9b65b7dc14b5e96fbd2bb373193f4001 Data document: 30/11/2020

Url de validació https://sedesimplifica01.absiscloud.com/absis/idi/arx/idiarxabsaweb/castellano/asp/verificadorfirma.asp?nodeabsisini=027

Metadades Classificador:Acta  -     Origen: Origen administració    Estat d'elaboració: Original

Signatura 1 de 2

Antoni Peralta Garcerá 29/01/2021 SECRETARI

Signatura 2 de 2

Albert Gil i Gutiérrez 29/01/2021 ALCALDE

https://sedesimplifica01.absiscloud.com/absis/idi/arx/idiarxabsaweb/castellano/asp/verificadorfirma.asp?nodeabsisini=027


controvèrsia cuando el juicio se promueva sobre materias susceptibles de 
transacción y, en particular, cuando verse sobre estimación de cantidad.

Los representantes de las Administraciones públicas demandadas necesitarán 
la autorización oportuna para llevar a efecto la transacción, con arreglo a las 
normes que regulan la disposición de la acción por parte de los mismos.

2. El intento de conciliación no suspenderá el curso de las actuaciones salvo 
que todas las partes personadas lo solicitasen y podrá producirse en cualquier 
momento anterior al día en que el pleito haya sido declarado concluso para 
sentencia.

3. Si las partes llegaran a un acuerdo que implique la desaparición de la 
controversia, el Juez o Tribunal dictará auto declarando terminado el 
procedimiento, siempre que lo acordado no fuera manifiestamente contrario al 
ordenamiento jurídico ni lesivo del interés público o de terceros.»

De la lectura de tots dos articles, es desprèn clarament que és possible arribar 
a una solució extra processal en el si d’un procediment contenciós 
administratiu, amb el límit lògic que l’acord pactat entre les parts no pugui 
suposar un acte o acord contrari a l’ordenament jurídic, ni lesiu per a l’interès 
públic o de tercers.

D’aquesta forma, no és acceptable intentar afavorir a la part actora amb 
l’excusa d’una hipotètica sentència desfavorable per a l’Administració, ni 
viceversa, atès que no estem davant de supòsits discrecionals en què hagi de 
tenir preferència qui pot guanyar en un procediment.

Els acords per a una solució extra processal han de pretendre arribar a una 
solució ajustada a Dret, independentment que els actes administratius hagin 
arribat a ser ferms en via administrativa. És a dir, si l’Administració considera 
que, dins d’un procediment contenciós administratiu, es pot acordar una solució 
extra processal que no perjudiqui els drets de tercers, es pot arribar a adoptar 
un acord en aquesta línia, sempre que l’òrgan jurisdiccional ho veig ajustat a 
Dret.

En el present cas, ens trobem amb  un assumpte complicat, en el sentit que per 
part la part actora es va satisfer l’encàrrec principal del contracte de redacció 
del projecte de reparcel·lació que se li va adjudicar, és a dir, la presentació 
d’aquest projecte, però no ha executat la resta de prestacions que també eren 
objecte del contracte, com eren l’assessorament de l’ajuntament davant de les 
al·legacions que s’hi presentessin en el període d’exposició pública, la possible 
redacció modificada del projecte de reparcel·lació per a la seva aprovació 
definitiva i la seva inscripció en el Registre de la Propietat. Aquestes 
prestacions no han estat efectuades, i una part de la retribució depenia del seu 
compliment. Es planteja el dubte de si s’ha d’abonar la retribució prevista per a 
l’execució d’unes parts dels contracte que no han estat realitzades 
efectivament. 

Per una altra banda, l’ajuntament pot al·legar que no li correspon pagar allò que 
no s’ha prestat. A més, per part dels serveis territorials, en diferents ocasions 
s’ha posat de manifest que el projecte presentat per la part actora presentava 
diferents deficiències. Ara bé, aquestes deficiències no foren comunicades a la 
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part actora dins del termini previst al PCAP, almenys qui sota signa no en té 
constància. De fet, l’única constància és la d’un informe on es posa de manifest 
que el projecte de reparcel·lació no ha resolt la qüestió de la cessió del 10% 
d’aprofitament 

No consta tampoc una resposta expressa de l’Ajuntament a la sol·licitud de 
resolució contractual que va efectuar la part actora.

En definitiva, el plet sembla que es planteja entre la reclamació de la retribució 
que ha efectuat la contractista, entenent que ha complert amb el contracte i que 
si no ha executat la totalitat del contracte ha estat perquè l’ajuntament no ha fet 
les actuacions oportunes, i la defensa de l’ajuntament, que pot entendre que no 
ha de pagar allò que no ha estat executat, a més de les deficiències que el 
projecte de reparcel·lació presentat pugui presentar.

No ha de ser objecte d’aquest informe efectuar un pronunciament sobre una 
qüestió que actualment és objecte de judici, ni és la intenció de qui sota signa. 
Si més no, aquesta recapitulació obeeix a la necessitat d’encabir la proposta de 
solució extra processal en una tessitura de solució ajustada a Dret que no 
amagui cap afavoriment a la part actora.

En conseqüència, la qüestió jurídica no és clara, les interpretacions que es 
poden efectuar sobre la seva solució són diverses, el que no treu que el primer 
pronunciament judicial sobre aquesta qüestió, la interlocutòria número 
265/2019, no és gaire alentidor sobre la possibilitat que l’acreditació de la 
inexistència de l’obligació del pagament del contracte, per part de l’ajuntament, 
sigui fàcil d’efectuar davant del jutjat.

Cal recordar que la interlocutòria entén que l’ajuntament no ha acreditat que 
concorrin les circumstàncies oportunes per no pagar a la part actora, en la 
tramitació de la petició de l’adopció de les mesures cautelars.

En aquest sentit, faig també remissió a allò exposat en l’informe de l’advocat de 
l’ajuntament, en què posa de manifest que una sentència condemnatòria per a 
l’ajuntament suposaria un cost més gran per a la Corporació que “el acuerdo 
ofertado por Indret”.

És per tot això, que considero que el possible acord extrajudicial que es 
proposa és una via possible per resoldre aquest conflicte, amb els resultats 
beneficiosos que senyala l’advocat de l’ajuntament en el seu informe. 

Cas que no es vulgui arribar a l’acord extra processal indicat, l’ajuntament té 
possibilitat de poder obtenir una sentència favorable, sense cap cost per a ell, 
però no pot descartar, menys després de la interlocutòria que ha resolt les 
mesures cautelars demanades per l’actora, que la sentència sigui favorable a 
les peticions de la contractista. En aquest cas, el cost que hauria de suportar 
seria l’ajuntament més elevat que el previst a l’acord extra processal, segons el 
que ha manifestat l’advocat de la Corporació. 

La competència per a l’aprovació d’aquest acord correspon al Ple de la 
Corporació, segons l’article 230 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, text 
refós de la Llei Municipal i de règim local de Catalunya, per majoria absoluta del 
nombre legal dels seus membres (vot favorable de 9 regidors, com a mínim)
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Del que s’informa als efectes oportuns, sense perjudici de sotmetre’m a una 
altra opinó més fonamentada en Dret.”

14. D’acord amb els antecedents enumerats i del decurs de les diferents 
actuacions dutes a terme, s’entén que és procedent aprovar l’acord 
extra processal del procediment contenciós administratiu ordinari 
27/2019, que s’està seguint en el Jutjat contenciós administratiu número 
5 de Barcelona, en els termes que queden reflectits en aquesta 
resolució 

FONAMENTS DE DRET

- L’article 77 de la Llei 29/1998, de 13 de juliol, reguladora de la Jurisdicció 
Contenciosa Administrativa (LJCA) que permet que les parts d’un procediment 
contenciós administratiu arribin a acords convencionals que posin fi a la 
controvèrsia. 

- La competència per a l’adopció d’aquest acord correspon al Ple de la 
Corporació, per majoria absoluta dels seus membres, en aplicació de l’article 
230 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, text refós de la Llei Municipal i 
de règim local de Catalunya. Cal, emperò, una aprovació ràpida d’aquest 
conveni per evitar que el contenciós iniciï la fase de proves, de forma que es 
comprometi la possible voluntat d’arribar a un acord entre totes dues parts. És 
per això que s’entén procedent aprovar aquest acord per via de resolució i 
sotmetre’l a la ratificació posterior del Ple de la Corporació.

Per tot això, 
RESOLC

PRIMER.- Aprovar l’acord extra processal del procediment contenciós 
administratiu ordinari 27/2019, que s’està seguint en el Jutjat contenciós 
administratiu número 5 de Barcelona, en els termes que es transcriuen a 
continuació, llevat de la qüestió del pagament, el qual s’efectuarà tan aviat com 
sigui possible: 

“ACUERDO EXTRAJUDICIAL
En Barcelona, a 29 de septiembre 2020.

REUNIDOS
De una parte: 

JOSÉ GARCÍA HERVÁS, abogado del ICAB, colegiado número 18.505, en 
representación de la mercantil INDRET SERVEIS JURÍDICS, S.L.P.,

Y, de otra parte: 

CARLOS MORALES RUIZ, abogado del ICAM, colegiado número 108.301, en 
representación del EXCMO. AYUNTAMIENTO DE LA ROCA DEL VALLÉS y 
siguiendo sus expresas instrucciones,

EXPONEN:
VIII. Que ante el Juzgado de lo Contencioso-administrativo n.º 5 de 

Barcelona, se sigue el Procedimiento Ordinario 27/2019 a instancias de 
Indret Serveis Jurídics, S.L.P. en reclamación del pago de unas facturas 
impagadas. 

Segons la llei 39/2015 del procediment administratiu podeu accedir a la següent url que l'indiquem per verificar aquest document

Codi Segur de Validació 3fd9b65b7dc14b5e96fbd2bb373193f4001 Data document: 30/11/2020

Url de validació https://sedesimplifica01.absiscloud.com/absis/idi/arx/idiarxabsaweb/castellano/asp/verificadorfirma.asp?nodeabsisini=027

Metadades Classificador:Acta  -     Origen: Origen administració    Estat d'elaboració: Original

Signatura 1 de 2

Antoni Peralta Garcerá 29/01/2021 SECRETARI

Signatura 2 de 2

Albert Gil i Gutiérrez 29/01/2021 ALCALDE

https://sedesimplifica01.absiscloud.com/absis/idi/arx/idiarxabsaweb/castellano/asp/verificadorfirma.asp?nodeabsisini=027


IX. Que, en el seno de dicho procedimiento, al ser estimada la medida 
cautelar interpuesta por Indret Serveis Jurídics, S.L.P., el Ayuntamiento 
procedió a abonar el principal de forma provisional. 

X. Que, de conformidad con lo anterior, ambas partes, libremente y de 
común acuerdo, amparándose en el ejercicio de la libre autonomía de la 
voluntad y en las exigencias de la buena fe, han llegado a un 
compromiso para la satisfacción extraprocesal del PA 27/2019, que 
plasman en el presente ACUERDO, que se regirá por las siguientes, 

CLÁUSULAS

PRIMERA. - Que, con el pago por parte del Ayuntamiento de la cantidad total 
de 4.850,45 euros a Indret Serveis Jurídics, S.L.P más el principal que fue 
ingresado provisionalmente por el Ayuntamiento, las partes dan por satisfechos 
los intereses en conflicto en el Procedimiento Ordinario 27/2019,

Dicho importe resulta del cálculo del 50% de los intereses, costas y factura 
pendiente de pago por parte del Ayuntamiento, comprometiéndose la mercantil 
a renunciar a cualquier acción contra el Ayuntamiento en relación al cobro de 
estas facturas una vez formalizado el acuerdo por el órgano municipal 
competente. 

SEGUNDA. - Que, mientras se formalizan los actos necesarios para que el 
acuerdo, en los términos descritos en el apartado anterior, adquieran validez 
las partes solicitarán al Juzgado la suspensión del procedimiento en virtud de lo 
dispuesto en el artículo 19.4 de la Ley de Enjuiciamiento Civil. 

En caso de que no se formalice el acto administrativo que respalde el presente 
acuerdo y se proceda al pago de las cantidades acordadas antes del 10 de 
octubre de 2019, el demandante podrá solicitar la prosecución del 
procedimiento y el presente acuerdo quedará sin efecto.

TERCERA. - Las partes pondrán fin al procedimiento referenciado en la parte 
expositiva mediante la presente transacción cuando INDRET cobre el importe 
de 4.850,45 euros conforme a lo previsto en la cláusula primera.”

SEGON.- Notificar aquest acord a la part actora del procediment, al Jutjat 
contenciós administratiu als efectes de la seva aprovació per a la posterior 
resolució de la interlocutòria corresponent, en aplicació de l’article 77.3 de la 
29/1998, de 13 de juliol, reguladora de la Jurisdicció Contenciosa 
Administrativa 

TERCER- AUTORITZAR I DISPOSAR i RECONÈIXER UNA OBLIGACIÓ, 
d’import total de 4850,45 euros, en l’aplicació pressupostària codificada amb el 
número 01 929-22699 –del Pressupost de despeses del Pressupost General de 
l’Ajuntament de La Roca del Vallès per a l’any 2020, per assumir les 
obligacions de l’Ajuntament de la Roca del Vallès en l’impuls del que es pretén 
aprovar, en relació a la proposta de d’aprovació de l’acord extra processal 
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contenciós administratiu ordinari 27/2019, a favor de la mercantil INDRET 
serveis jurídics S.L, amb CIF número B64744287.
 
QUART.- INFORMAR que a la comptabilitat municipal de l’aplicatiu informàtic 
SICALWIN, figura l’assentament comptable, en la modalitat de Retenció de 
Crèdit (RC), amb número d’operació 22020011178, de data 10/11/2020, per un 
import total de 4.850,45 euros, en l’aplicació pressupostària codificada amb el 
número 08 323 22710 – 01 929-22699 –del Pressupost de despeses del 
Pressupost General de l’Ajuntament de La Roca del Vallès per a l’any 2020, per 
assumir les obligacions de l’Ajuntament de la Roca del Vallès en l’impuls del 
que es pretén aprovar, en relació a la proposta de d’aprovació de l’acord extra 
processal contenciós administratiu ordinari 27/2019, a favor de la mercantil 
INDRET serveis jurídics S.L, amb CIF número B64744287. 

CINQUÈ.- ORDENAR el pagament de la despesa, d’import total de 4850,45 
euros, en l’aplicació pressupostària codificada amb el número 08 323 22710 – 
01 929-22699 –del Pressupost de despeses del Pressupost General de 
l’Ajuntament de La Roca del Vallès per a l’any 2020, per assumir les 
obligacions de l’Ajuntament de la Roca del Vallès en l’impuls del que es pretén 
aprovar, en relació a la proposta de d’aprovació de l’acord extra processal 
contenciós administratiu ordinari 27/2019, a favor de la mercantil INDRET 
serveis jurídics S.L, amb CIF número B64744287.  

SISÈ.- Sotmetre aquesta resolució a la ratificació pel Ple en la propera sessió 
que sigui celebrada als efectes escaients.”

Vist l’informe favorable de la Comissió Informativa, es proposa al Ple l’adopció 
dels acords següents:

PRIMER. Ratificar  l’acord de Resolució d’Alcaldia número 1417//2020, de data 
10 de novembre de 2020, més amunt transcrita. 

SEGON.- Donar trasllat als interessats.

Deliberacions:

Sr. Alcalde.- Molt bé. El segon punt seria la ratificació de la resolució d’alcaldia per la 

qual s’aprova l’acord extraprocessal del procediment contenciós administratiu que s’ha 

seguit en evolució en el Jutjat Contenciós Administratiu número 6 de Barcelona. És el 

27/2019. Bé, aquí, com ja vam explicar a la comissió informativa, és resoldre un tema 

que ens havia portat a contenciós amb una empresa d’advocats que s’havia contractat 

per part de l’Ajuntament per fer unes tasques a la Unitat d’Actuació UA5 d’aquí de la 

Roca. Bé, es van fer unes feines prèvies, es van fer uns treballs, es va aportar la 

documentació, en el seu moment, a l’Ajuntament. La tramitació següent no es va 

continuar perquè s’entenia, des de l’Ajuntament, que hi havia manca d’explicació del 

motiu pel qual se’ls havia contractat. Això ens va portar a no fer els pagaments 

següents. Com que no es van fer els pagaments següents, l’empresa aquesta ens va 
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portar a contenciós. Ara hem hagut de... un judici i tot... vam veure la possibilitat de fer 

un recurs, després de tenir una sentència favorable per a aquesta empresa i de poder 

perdre amb costes, doncs, arribar a un acord. S’ha arribat a aquest acord, s’ha fet 

aquest acord econòmic amb l’empresa, i en aquest moment el que portem a ple és la 

ratificació de la resolució d’alcaldia. Aquí hi havia uns terminis a complir per no haver 

d’anar a judici. Es va arribar a aquest acord i, per tant, hem fet aquesta liquidació per 

part de l’Ajuntament cap a l’empresa INDRET ADVOCATS. No sé si algú... Sí, senyor 

Francisco Garcia?

Sr. Garcia.- Gràcies, senyor alcalde. En primer lloc, felicitar-los perquè finalment s’ha 

posat fi tant al contenciós administratiu com al contenciós en el sentit ampli de la 

paraula, que hi havia amb aquesta empresa, amb aquesta consultoria. És un tema que 

vam estar treballant en el mandat anterior, i que ara, afortunadament, arribem a una 

solució que jo crec que és prou favorable per l’Ajuntament. Però sí que hauríem de 

tenir molt present aquest punt, aquest problema que hi ha hagut amb aquesta 

consultoria, per tenir clar com no s’han de fer mai les coses. És a dir, estem parlant el 

2020 d’un conflicte que va començar el 2013. Un conflicte que va començar el 2013 i 

que ha arribat fins on ha arribat perquè en el seu moment no es va parlar clar amb 

aquesta empresa ni se’ls van posar les coses clares i es va solucionar el problema. I 

hem hagut de venir després a solucionar-lo. És a dir, no és per obrir cap mena de 

debat, però sí per deixar clar que hauríem de tenir tots això com a exemple de com no 

s’han de fer les coses i felicitar-nos, a tots, als que han negociat i també als serveis 

jurídics i tècnics de la casa per haver, finalment, solucionat aquest contenciós amb 

aquesta consultoria d’Indret. Gràcies, senyor alcalde. 

Sr. Alcalde.- Gràcies, senyor Francisco Garcia. No sé si algú més vol dir alguna cosa. 

No? Doncs passaríem a aprovació, si escau.

Votacions: 

Aprovat per unanimitat

Àrea de Serveis Econòmics 

B.3- Aprovació de la modificació de crèdits núm. 06/2020, en la modalitat de 
transferència de crèdits entre aplicacions de diferent àrea de despesa
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Es posa en consideració del ple el dictamen aprovat per la Comissió informativa 
general de 19 de novembre de 2020, amb el contingut següent:

Considerant la necessitat d'efectuar una transferència de crèdits entre 
aplicacions de despeses de diferent àrea, es va instar mitjançant provisió 
d'Alcaldia de data 28/10/2020 la iniciació d'un expedient de modificació de 
crèdits sota la modalitat de transferència de crèdits.

Considerant que amb data 27/10/2020 es va emetre Memòria de l'Alcalde en la 
qual s'especificaven la modalitat de modificació del crèdit, el finançament de 
l'operació i la seva justificació.

Considerant que amb data 05/11/2020 es va emetre informe d'Intervenció pel 
qual es va informar favorablement la proposta d'Alcaldia i, amb data 
05/11/2020, es va elaborar Informe Intervenció sobre Avaluació de l'Estabilitat 
Pressupostària.

Realitzada la tramitació legalment establerta, vist l'Informe-proposta de 
Secretaria de data 05/11/2020 i l’informe favorable de la Comissió Informativa 
es proposa l’adopció dels acords següents:

PRIMER. Aprovar l'expedient de modificació de crèdits núm. 06/2020, en la 
modalitat de transferència de crèdits entre aplicacions de diferent àrea de 
despesa, com segueix a continuació:

Org. Pro. Eco. Descripció Crèdits inicials Crèdits disponibles Transferència Crèdits finals
01 3322 22799 PROGRAMA DIGITALITZACIÓ DE L'ARXIU 3.000,00 162,01 550,00 712,01
01 920 22201 POSTALS 20.107,20 12.236,94 550,00 11.686,94

SEGON. Exposar aquest expedient al públic mitjançant anunci inserit en el 
tauler d'edictes de l'Ajuntament i en el Butlletí Oficial de la Província, pel termini 
de quinze dies, durant els quals els interessats  podran examinar-ho i presentar 
reclamacions  davant el Ple. L'expedient es considerarà definitivament aprovat 
si durant el citat termini no s'haguessin presentat reclamacions; en cas contrari, 
el Ple disposarà d'un termini d'un mes per resoldre-les.

Deliberacions:

Sr. Alcalde.- El següent és l’aprovació de la modificació de crèdits, que aquí n’hi ha 

diverses, no sé si vol que les comentem una per una, senyora Pujol. Les comentem... 

Sra. Pujol.- Com us sembli bé. Si voleu fem una per una. Són quatre, les que venen 

de manera ordinària. Si voleu, anem per la primera. Aquesta és una modificació en la 

modalitat de transferència de crèdits. Hi ha una transferència de crèdits des de la 

partida de serveis postals que, el dia d’avui, encara hi queden 12.236 €, cap a la 

partida de programa de digitalització de l’arxiu que hi havia 162 €, i fem una 

transferència de 550 €. El motiu d’aquesta transferència és perquè s’ha d’acceptar una 

subvenció i calia que la partida estigués dotada d’una certa quantitat. És una 
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transferència necessària per poder fer aquesta acceptació d’aquesta subvenció. En 

principi, no té cap secret més. Aquesta seria la primera. Si voleu la passem a votació o 

les explico totes i les votem una per una, el que us sembli bé. 

Sr. Alcalde.- Doncs, si et sembla bé, preguntem si algú té alguna cosa amb aquesta 

modificació de crèdit, la 06/2020. Doncs, la passem a votació, si us sembla bé.

Sra. Pujol.- D’acord.

Votacions: 

Aprovat per 13 vots a favor, manifestats pels regidors dels grups municipals d’ERC (6), 
de Junts (5), de LREC (1) i de Cs (1) i 3 abstencions, manifestades pels regidors del 
grup municipal del PSC

B.4- Aprovació de la modificació de crèdits núm. 08/2020, del pressupost en 
vigor en la modalitat de crèdit extraordinari, finançat mitjançant  anul·lacions o 
baixes de crèdits d'altres aplicacions del pressupost vigent no compromeses

Es posa en consideració del ple el dictamen aprovat per la Comissió informativa 
general de 19 de novembre de 2020, amb el contingut següent:

Considerant l'existència de despeses que no poden demorar-se fins a l'exercici 
següent pels quals no existeix crèdit al vigent Pressupost de la Corporació, i 
atès que cal efectuar anul·lacions o baixes de crèdits d'altres aplicacions del 
Pressupost vigent no compromeses, les dotacions del qual s'estimen reduïbles 
sense pertorbació del respectiu servei, segons queda justificat en la Memòria 
que acompanya a la present resolució.

Considerant que amb data 19/10/2020 es va emetre Memòria de l'Alcalde en la 
qual s'especificaven la modalitat de modificació del crèdit, el finançament de 
l'operació i la seva justificació.

Considerant que amb data 05/11/2020 es va emetre informe d'Intervenció pel 
qual es va informar favorablement la proposta d'Alcaldia i, amb data 
05/11/2020, es va elaborar Informe d'Intervenció sobre Avaluació de l'Estabilitat 
Pressupostària.

Realitzada la tramitació legalment establerta, vist l'Informe-proposta de 
Secretaria de data 09/11/2020 i l’informe favorable de la Comissió Informativa 
es proposa al Ple l’adopció dels acords següents:

PRIMER. Aprovar inicialment l'expedient de modificació de crèdit núm. 08/2020, 
del Pressupost en vigor en la modalitat de crèdit extraordinari, finançat 
mitjançant anul·lacions o baixes de crèdits d'altres aplicacions del Pressupost 
vigent no compromeses, sense que es vegi pertorbat el respectiu servei, 
d'acord amb el següent resum per capítols:
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Altes en aplicacions de despeses

Org. Pro. Eco. Descripció Crèdits inicials Increment Crèdits finals
11 170 48002 SUBVENCIÓ - STAT. DE CAÇADORS DE SANTA AGNÈS DE MALANYANES 0,00 2.500,00 2.500,00

Aquesta modificació es finança amb càrrec a anul·lacions o baixes de crèdits 
d'altres aplicacions, en els següents termes:

Baixes o Anul·lacions en Concepte de Despeses

Org. Pro. Eco. Descripció Crèdits inicials Reducció Crèdits finals
11 170 48001 SUBVENCIÓ - NAT MOGENT 2.500,00 -2.500,00 0,00

A més, queda acreditat el compliment dels requisits que estableix l'article 37.2, 
apartats a) i b), del Reial decret 500/1990, de 20 d'abril, pel qual es 
desenvolupa el Capítol I del Títol VI de la Llei 39/1988, de 28 de desembre, 
Reguladora de les Hisendes Locals, en matèria de pressupostos, que són els 
següents:

a) El caràcter específic i determinat de la despesa a realitzar i la impossibilitat 
de demorar-ho a exercicis posteriors.

b) La inexistència en l'estat de despeses del Pressupost de crèdit destinat a 
aquesta finalitat específica, que haurà de verificar-se en el nivell en què estigui 
establerta la vinculació jurídica.

SEGON. Exposar aquest expedient al públic mitjançant anunci inserit en el 
Butlletí Oficial de la Província, pel termini de quinze dies, durant els quals els 
interessats  podran examinar-ho i presentar reclamacions  davant el Ple. 
L'expedient es considerarà definitivament aprovat si durant el citat termini no 
s'haguessin presentat reclamacions; en cas contrari, el Ple disposarà d'un 
termini d'un mes per resoldre-les.

Deliberacions:

Sr. Alcalde.- La següent...

Sra. Pujol.- La següent... L’explico?

Sr. Alcalde.- Sí, sí, disculpa’m.

Sra. Pujol.- No passa res. Aquesta és una generació extraordinària de crèdits, s’ha 

creat una aplicació de despesa nova, que és la subvenció a la Societat de Caçadors 

de Santa Agnès de Malanyanes, on s’hi han posat 2.500 €, i aquests 2.500 € s’han tret 

de la partida de la subvenció de Nat-Mogent. Us explico. Nat-Mogent normalment fa un 

seguit d’activitats dirigides a la població. Sabeu que és aquesta entitat que es dedica a 
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l’estudi de la fauna del riu Mogent, i fa algunes activitats al llarg de l’any que són molt 

interessants per la població, però enguany, a causa de la COVID, no s’han pogut 

realitzar. Per l’altra banda, la Societat de Caçadors de Santa Agnès de Malanyanes, 

ha fet una tasca molt important amb el control del tema dels senglars. L’Albert, que va 

negociar amb els caçadors, sap exactament de què va aquestes actuacions que estan 

fent, però ens van demanar si podíem, des de l’Ajuntament, donar-los suport, i hem fet 

aquesta transferència des de la partida de la subvenció de Nat-Mogent cap a la partida 

de subvenció a la Societat de Caçadors.

Sr. Alcalde.- Jo si voleu us amplio una miqueta. Bàsicament, pel tema 

d’assegurances, que ells fa molts anys que s’estan fent càrrec, amb la seva 

assegurança de responsabilitat civil, d’alguns incidents que hi ha hagut en dies de 

cacera. Durant les 12 hores següents a la cacera, l’assegurança es fa càrrec del 

moviment de la cabana d’animals que puguin passar per la carretera i que puguin 

suposar un perill per haver-se mogut després d’una jornada de caça. També és una 

gent que està ajudant als pagesos i pageses del municipi a l’hora de patir aquesta 

situació tan greu amb els senglars, sobretot. Hem de tenir present que som un dels 

primers indrets on es va autoritzar el tema de la reserva cinegètica d’actuar pel nombre 

d’aquests exemplars. I després també dir-vos que ells ens havien comentat la 

possibilitat també de rebre una ajuda de fer jornades de neteja del medi amb 

abocaments que es troben dins de zones boscoses i zones del mateix vedat que ells 

fan servir. Això també ho hem valorat com una bona tasca que calia ajudar. Ja us dic, 

en principi les xifres eren una proposta una mica inferior, el que passa és que s’ha fet 

el canvi directament per una aportació d’una entitat que aquest any no ha presentat 

projecte i no l’acceptava cap altra, doncs, que aquest any, puntualment, li fèiem aquest 

ajut que fins ara no se’ls havia fet. Gràcies. No sé si algú té algun comentari. Doncs 

passaríem a aprovació, si escau.

Votacions: 

Aprovat per 11 vots a favor, manifestats pels regidors dels grups municipals d’ERC (6), 
de Junts (5) i 5 abstencions, manifestades pels regidors dels grups municipals del PSC 
(3), de LREC (1) i de Cs (1).

B.5-Aprovació de la modificació de crèdits núm. 10/2020, en la modalitat de 
transferència de crèdits entre aplicacions de diferent àrea de despesa.

Es posa en consideració del ple el dictamen aprovat per la Comissió informativa 
general de 19 de novembre de 2020, amb el contingut següent:
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Considerant la necessitat d'efectuar una transferència de crèdits entre 
aplicacions de despeses de diferent àrea, es va instar mitjançant provisió 
d'Alcaldia de data 22/10/2020 la iniciació d'un expedient de modificació de 
crèdits sota la modalitat de transferència de crèdits.

Considerant que amb data 22/10/2020, es va emetre Memòria de l'Alcalde en la 
qual s'especificaven la modalitat de modificació del crèdit, el finançament de 
l'operació i la seva justificació.

Considerant que amb data 28/10/2020, es va emetre informe d'Intervenció pel 
qual es va informar favorablement la proposta d'Alcaldia i, amb data 
27/10/2020, es va elaborar Informi Intervenció sobre Avaluació de l'Estabilitat 
Pressupostària.

Realitzada la tramitació legalment establerta, vist l'Informe-proposta de 
Secretaria de data 05/11/2020 i l’informe favorable de la Comissió Informativa 
es proposa a la al Ple l’adopció dels acords següents:

PRIMER. Aprovar inicialment l'expedient de modificació de crèdits núm. 
10/2020, en la modalitat de transferència de crèdits entre aplicacions de 
diferent àrea de despesa, com segueix a continuació:

Altes en aplicacions de despeses

Org. Pro. Eco. Descripció Crèdits inicials Increment Crèdits finals
06 165 63301 INVERSIONS EN OBRES DE MILLORA I RENOVACIÓ INSTAL·LACIONS 0,00 26.136,00 26.136,00

Baixes en aplicacions de despeses

Org. Pro. Eco. Descripció Crèdits disponibles Reducció Crèdits finals
06 163 22700 NETEJA VIÀRIA 220.108,32 26.136,00 193.972,32

SEGON. Exposar aquest expedient al públic mitjançant anunci inserit en el 
tauler d'edictes de l'Ajuntament i en el Butlletí Oficial de la Província, pel termini 
de quinze dies, durant els quals els interessats  podran examinar-ho i presentar 
reclamacions  davant el Ple. L'expedient es considerarà definitivament aprovat 
si durant el citat termini no s'haguessin presentat reclamacions; en cas contrari, 
el Ple disposarà d'un termini d'un mes per resoldre-les.

Deliberacions:

Sr. Alcalde.- El següent.

Sra. Pujol.- La següent modificació pressupostària és també la creació d’una partida 

que no existia... a veure, espereu un moment. En aquest cas, es genera una partida 

amb 26.136 €. Espereu un moment. Sí, transferència de crèdits, perdoneu. En aquest 

cas, com bé sabeu, es va haver de fer una reparació amb caràcter urgent al Carrer 

Canàries pel que fa al clavegueram, que no teníem previst al pressupost perquè va ser 
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una situació, com ja he dit abans, urgent i extraordinària, i s’ha hagut de fer una 

transferència de 26.136 € a la partida d’inversions en obra de millora i renovació de les 

instal·lacions, i aquests diners s’han tret de la partida de neteja viària. Hem pogut 

treure’ls d’aquesta partida de neteja viària perquè, quan vam preparar pressupost 2020 

es va pressupostar perquè l’últim trimestre potser es podria haver licitat el nou 

contracte, llavors vam posar uns diners de més per poder atendre les necessitats 

d’aquesta nova licitació. Finalment, aquesta licitació està una mica endarrerida, per 

tant, aquesta partida, té un superàvit entre cometes, i d’aquesta partida hem pogut 

treure els diners per dotar i pagar l’arranjament de l’avaria del clavegueram del Carrer 

Canàries.

Sr. Alcalde.- Gràcies. Algun comentari? Doncs passem a l’aprovació, si escau.

Votacions: 

Aprovat per 13 vots a favor, manifestats pels regidors dels grups municipals d’ERC (6), 
de Junts (5), de LREC (1) i de Cs (1 i 3 abstencions, manifestades pels regidors dels 
grups municipals del PSC (3).

B.6-Aprovació de la modificació de crèdits núm. 11/2020, en la modalitat de 
transferència de crèdits entre aplicacions de diferent àrea de despesa

Es posa en consideració del ple el dictamen aprovat per la Comissió informativa 
general de 19 de novembre de 2020, amb el contingut següent:

Considerant la necessitat d'efectuar una transferència de crèdits entre 
aplicacions de despeses de diferent àrea, es va instar mitjançant provisió 
d'Alcaldia de data 11/11/2020 la iniciació d'un expedient de modificació de 
crèdits sota la modalitat de transferència de crèdits.

Considerant que amb data 11/11/2020 es va emetre Memòria de l'Alcalde en la 
qual s'especificaven la modalitat de modificació del crèdit, el finançament de 
l'operació i la seva justificació.

Considerant que amb data 13/11/2020 es va emetre informe d'Intervenció pel 
qual es va informar favorablement la proposta d'Alcaldia i, amb data 
13/11/2020, es va elaborar Informe Intervenció sobre Avaluació de l'Estabilitat 
Pressupostària.

Realitzada la tramitació legalment establerta, vist l'Informe-proposta de 
Secretaria de data 13/11/2020 i l’informe favorable de la Comissió Informativa 
es proposa al Ple l’adopció dels acords següents:

Segons la llei 39/2015 del procediment administratiu podeu accedir a la següent url que l'indiquem per verificar aquest document

Codi Segur de Validació 3fd9b65b7dc14b5e96fbd2bb373193f4001 Data document: 30/11/2020

Url de validació https://sedesimplifica01.absiscloud.com/absis/idi/arx/idiarxabsaweb/castellano/asp/verificadorfirma.asp?nodeabsisini=027

Metadades Classificador:Acta  -     Origen: Origen administració    Estat d'elaboració: Original

Signatura 1 de 2

Antoni Peralta Garcerá 29/01/2021 SECRETARI

Signatura 2 de 2

Albert Gil i Gutiérrez 29/01/2021 ALCALDE

https://sedesimplifica01.absiscloud.com/absis/idi/arx/idiarxabsaweb/castellano/asp/verificadorfirma.asp?nodeabsisini=027


PRIMER. Aprovar inicialment l'expedient de modificació de crèdits núm. 
11/2020, en la modalitat de transferència de crèdits entre aplicacions de 
diferent àrea de despesa, com segueix a continuació:

Baixa en Aplicacions de Despeses

Org. Pro. Eco. Descripció Crèdits inicials Crèdits totals consignats Reducció Crèdits finals
16 342 21901 REPARACIONS I CONSERVACIONS - CAMPS DE FUTBOL 55.000,00 55.000,00 -23.000,00 32.000,00
16 342 22798 PROFESSIONALS ASSESSORAMENT I CONSULTORIA-CEM 70.000,00 40.000,00 -12.000,00 28.000,00

Alta en Aplicacions de Despeses

Org. Pro. Eco. Descripció Crèdits inicials Crèdits totals consignats Increment Crèdits finals
16 933 63901 INVERSIONS EN REPOSICIÓ DEL CEM 15.000,00 15.000,00 35.000,00 50.000,00

SEGON. Exposar aquest expedient al públic mitjançant anunci inserit en el 
tauler d'edictes de l'Ajuntament i en el Butlletí Oficial de la Província, pel termini 
de quinze dies, durant els quals els interessats  podran examinar-ho i presentar 
reclamacions  davant el Ple. L'expedient es considerarà definitivament aprovat 
si durant el citat termini no s'haguessin presentat reclamacions; en cas contrari, 
el Ple disposarà d'un termini d'un mes per resoldre-les.

Deliberacions:

Sra. Pujol.- I la darrera modificació pressupostària que va amb l’ordre del dia del ple 

és la que es fa perquè s’ha de reposar la caldera del CEM. Per tant, necessitàvem 

augmentar el crèdit de la partida de reparació i conservació de camps de futbol d’aquí i 

professionals i assessorament del consultori del CEM d’aquí es treuen els diners, en 

un de 23.000 i l’altre 12.000 i s’aplica a la partida d’inversions en reposició del CEM 

que hi posem 35.000 € més, més els 15.000 que hi havia, tindrem 50.000 € per poder 

finançar aquesta caldera que no és tan sols una reposició, sinó que a més té un cert 

caràcter d’obra. El CEM, a l’hivern, necessita molta potència de caldera i aquest darrer 

any ja es van tenir diverses avaries que no permetien satisfer les necessitats d’aigua 

calenta que tenien els clients a l’hivern. I per això cal aquesta reposició d’aquesta 

caldera. Ja està.

Sr. Alcalde.- Molt bé. Doncs no sé si algú vol fer algun comentari. Cap comentari? 

Doncs passem a aprovació, si escau.

Votacions: 
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Aprovat per 13 vots a favor, manifestats pels regidors dels grups municipals d’ERC (6), 
de Junts (5), de LREC (1) i de Cs (1 i 3 abstencions, manifestades pels regidors dels 
grups municipals del PSC (3).

Àrea de Servei i Atenció a les Persones

B.7-Aprovació de la liquidació econòmica del conveni de gestió del Servei 
d’atenció domiciliària (SAD) i dels Centres de la Gent Gran 2018 i 2019

Es posa en consideració del ple el dictamen aprovat per la Comissió informativa 
general de 19 de novembre de 2020, amb el contingut següent:

Atès que en data en data 13 de novembre de 2019, i amb numero de registre 
d’entrada 10.686, l’entitat Fundació S21 del Consorci de Salut i d’Atenció Social 
de Catalunya va fer entrada dels resultats econòmics de la gestió del servei 
d’atenció domiciliària i del servei de Centres de la Gent Gran Municipals per 
l’any 2018, així com proposta de liquidació sobre els resultats esmentats i que 
en data 26 de juliol de 2020, i amb numero de registre d’entrada 6837, l’entitat 
Fundació S21 del Consorci de Salut i d’Atenció Social de Catalunya ha fet 
entrada dels resultats econòmics de la gestió del servei d’atenció domiciliària i 
del servei de Centres de la Gent Gran Municipals per l’any 2019, així com 
proposta de liquidació sobre els resultats esmentats.

En data 3 de maig de 2012, l’Ajuntament de la Roca del Vallès i l’entitat 
Fundació S21 del Consorci de Salut i d’Atenció Social de Catalunya varen 
signar un conveni interadministratiu de col·laboració per a l’encàrrec de la 
gestió del Servei d’Atenció Domiciliaria (SAD) i de de la gestió dels Centres per 
a la Gent Gran de la cartera de Serveis socials bàsics al municipi de la Roca 
del Vallès.

En aquest conveni es disposa de l’existència d’una comissió de seguiment de 
l’encàrrec de gestió del SAD i del servei de Centres per a la Gent Gran, una de 
les funcions de la qual és la de supervisar i aprovar l’estat de comptes del 
servei.

En data 13 de maig de 2019 la comissió de seguiment formada pel Sr. Carles 
Fernández, la Sra Roser Moreno, la Sra. Victòria Coll i el Sr. Eduard 
Casadevall va analitzar i aprovar els documents presentats per la Fundació S21 
respecte als resultats econòmics de la gestió del SAD per l’any 2018 i del 
servei de Centres per a la Gent Gran per l’any 2018, segons actes adjuntades a 
aquest expedient. 

En data 13 de novembre de 2019, i amb numero de registre d’entrada 10.686, 
l’entitat Fundació S21 del Consorci de Salut i d’Atenció Social de Catalunya va 
fer entrada dels resultats econòmics de la gestió del servei d’atenció 
domiciliària per l’any 2018 i del servei de Centres per a la Gent Gran per l’any 
2018, així com proposta de liquidació sobre els resultats esmentats

En data 24 de juliol de 2020, la comissió de seguiment formada per la Sra. 
Roser Moreno, el Sr. Albert Bassa (en substitució de la Sra. Marta Pujol, titular), 
la Sra. Victoria Coll i el Sr. Eduard Casadevall, acompanyats de la Sra. Anna 
Ramoneda, coordinadora dels serveis socials basics del Consell Comarcal, va 
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analitzar i aprovar els documents presentats per la Fundació S21 respecte als 
resultats econòmics de la gestió del SAD per l’any 2019 i de la gestió del servei 
de Centres per a la Gent Gran per l’any 2019, segons actes adjuntades a 
aquest expedient. 

En data 26 de juliol de 2020, i amb numero de registre d’entrada 6837, l’entitat 
Fundació S21 del Consorci de Salut i d’Atenció Social de Catalunya ha fet 
entrada dels resultats econòmics de la gestió del servei d’atenció domiciliària 
per l’any 2019 i de la gestió del servei de Centres per a la Gent Gran per l’any 
2019, així com proposta de liquidació sobre els resultats esmentats

Pel que fa a la proposta de liquidació del servei d’atenció domiciliària 
corresponent a l’any 2018, els resultats aprovats per la comissió de seguiment 
de data 13 de maig de 2019 són els següents:  

Pel que fa a la proposta de liquidació del servei de Centres per a la Gent Gran 
corresponent a l’any 2018, els resultats aprovats per la comissió de seguiment 
de data 13 de maig de 2019 són els següents:  

Segons la llei 39/2015 del procediment administratiu podeu accedir a la següent url que l'indiquem per verificar aquest document

Codi Segur de Validació 3fd9b65b7dc14b5e96fbd2bb373193f4001 Data document: 30/11/2020

Url de validació https://sedesimplifica01.absiscloud.com/absis/idi/arx/idiarxabsaweb/castellano/asp/verificadorfirma.asp?nodeabsisini=027

Metadades Classificador:Acta  -     Origen: Origen administració    Estat d'elaboració: Original

Signatura 1 de 2

Antoni Peralta Garcerá 29/01/2021 SECRETARI

Signatura 2 de 2

Albert Gil i Gutiérrez 29/01/2021 ALCALDE

https://sedesimplifica01.absiscloud.com/absis/idi/arx/idiarxabsaweb/castellano/asp/verificadorfirma.asp?nodeabsisini=027


Pel que fa a la proposta de liquidació del servei d’atenció domiciliària 
corresponent a l’any 2019, els resultats aprovats per la comissió de seguiment 
de data 24 de juliol de 2020 són els següents:  
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Pel que fa a la proposta de liquidació del servei de Centres per a la Gent Gran 
corresponent a l’any 2019, els resultats aprovats per la comissió de seguiment 
de data 24 de juliol de 2020 són els següents:  
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En la comissió de seguiment de l’any 2020 es va constatar la necessitat de 
realitzar una adequació de tarifes sobre el servei d’atenció domiciliària, ates 
que s’adverteix que el servei presenta, des de fa alguns exercicis, uns resultats 
dels diferents exercicis negatius.

D’altra banda, també en la mateixa comissió es va expressar la necessitat 
d’impulsar un nou encàrrec de gestió, tenint en compte que la recent normativa 
en matèria de règim jurídic del sector públic (Llei 40/2015, d’1 d’octubre) 
estableix que tots els convenis s’han d’adaptar a la mateixa i que pels convenis 
en els qual figurés una pròrroga tàcita per període indefinit, com és el cas que 
ocupa, la vigència del mateix serà de 4 anys a comptar des de l’entrada en 
vigor de la norma, i per tant, l’encàrrec caducaria l’1 d’octubre de 2020. 

En la comissió de seguiment de l’any 2020 es es va expressar la necessitat 
d’impulsar un nou encàrrec de gestió, per motius legals, tècnics, econòmics i 
sanitaris.  En l’aspecte legal, tenint en compte que la recent normativa en 
matèria de règim jurídic del sector públic (Llei 40/2015, d’1 d’octubre) estableix 
que tots els convenis s’han d’adaptar a la mateixa i que el conveni d’encàrrec 
de gestió ja es troba caducat.   No menys important són els motius tècnics, ja 
que el model de centres de la gent gran, en els darrers anys ha experimentat 
una evolució cap a un envelliment actiu que fa necessària una reformulació del 
servei cap a la gent gran.   La part econòmica també dona raons sòlides per a 
l’impuls de l’encàrrec, ates que la despesa econòmica del mateix es elevada i 
el retorn social no correspon a l’esforç financer que es fa.  Per ultim, la 
pandèmia del COVID ha situat a la gent gran com el col·lectiu més vulnerable 
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en matèria de salut i possiblement els centres de la gent gran hagin de prendre 
tot un seguit de mesures que ara per ara no estan contemplats en l’encàrrec de 
gestió actual.

Atès que les quatre propostes de liquidació han estat validades i aprovades per 
la comissió de seguiment de l’encàrrec de gestió,

Tenint en compte l’article 57 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, de bases de règim 
local estableix que la cooperació econòmica, tècnica i administrativa entre 
l’Administració local i les administracions de l’Estat i de les Comunitats 
Autònomes, tant en serveis locals com en assumptes d’interès comú, es 
desenvoluparà amb caràcter voluntari, sota les formes i en els termes previstos 
en les Lleis, poden tenir lloc, en tot cas, mitjançant els consorcis o convenis 
administratius que se subscriguin.

Atès que l’article 303 del Reglament d’obres, activitats i serveis dels ens locals, 
aprovat per Decret 179/1995, de 13 de juny –ROAS-, estableix que pel conveni 
s’estableix una relació de cooperació consensuada entre ens locals o entre 
aquests i altres administracions públiques, per a la prestació de serveis o per al 
desenvolupament de les competències legalment atribuïdes, en la satisfacció 
dels quals tinguin un interès comú.

Tenint que compte que el caràcter, la normativa aplicable, els subjectes, 
l’objecte i contingut, els elements, l’incompliment i l’extinció dels convenis es 
troben regulats a l’article 304 i següents del ROAS.

Atès que l’adopció d’aquest acord és competència delegada en la Junta de 
Govern Local, en virtut de les delegacions efectuades per l’Alcaldia de 
l’Ajuntament, mitjançant Decret 994/19 de data 10 de juliol de 2019.

Vistos els informes de la cap de l’Àrea de Serveis i Atenció a les Persones de 
data 18 d’agost de 2020

Vist l’informe d’intervenció de data 27 d’agost de 2020

Vist l’informe favorable de la Comissió Informativa, es proposa al Ple l’adopció 
dels següents acords:

PRIMER.- APROVAR la documentació, presentada per l’entitat Fundació S21 
del Consorci de Salut i d’Atenció Social de Catalunya, amb CIF/NIF número 
G63122626, en relació a la liquidació dels anys 2018 i 2019, corresponent als 
resultats econòmics del Conveni interadministratiu de col·laboració per a 
l’encàrrec de la gestió dels Centres per a la Gent Gran i del Conveni 
interadministratiu de col·laboració per a l’encàrrec de la gestió del Servei 
d’Atenció Domiciliària, signats en data 03 de maig de 2012, entre l’Ajuntament 
de La Roca del Vallès i l’entitat Fundació S21 del Consorci de Salut i d’Atenció 
Social de Catalunya, amb CIF/NIF número G63122626, amb el següent resultat 
econòmic: 

Pel que es refereix a la prestació dels Casals dels Avis: 
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Pel que es refereix a la prestació del SAD: 

SEGON.- INFORMAR que en la documentació aportada per l’entitat Fundació 
S21 del Consorci de Salut i d’Atenció Social de Catalunya, amb CIF/NIF 
número G63122626, en relació a la liquidació dels anys 2018 i 2019, 
corresponent als resultats econòmics del Conveni interadministratiu de 
col·laboració per a l’encàrrec de la gestió dels Centres per a la Gent Gran i del 
Conveni interadministratiu de col·laboració per a l’encàrrec de la gestió del 
Servei d’Atenció Domiciliària, signats en data 03 de maig de 2012, entre 
l’Ajuntament de La Roca del Vallès i l’entitat Fundació S21 del Consorci de 
Salut i d’Atenció Social de Catalunya, amb CIF/NIF número G63122626, no 
s'observa cap indicador econòmic, que pugui comportar l’obertura d’un 
procediment rerequeriment de documentació complementària.
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TERCER.- ADVERTIR, no obstant això, que aquest Ajuntament de La Roca del 
Vallès, es reserva el dret a requerir a l’entitat Fundació S21 del Consorci de 
Salut i d’Atenció Social de Catalunya, amb CIF/NIF número G63122626, 
aquella documentació complementària -de conèixer circumstàncies posteriors-, 
que facin necessària l’obertura un procediment de fiscalització, tot això, d’acord 
amb la normativa vigent, en relació a la liquidació dels anys 2018 i 2019, 
corresponent als resultats econòmics del Conveni interadministratiu de 
col·laboració per a l’encàrrec de la gestió dels Centres per a la Gent Gran i del 
Conveni interadministratiu de col·laboració per a l’encàrrec de la gestió del 
Servei d’Atenció Domiciliària, signats en data 03 de maig de 2012, entre 
l’Ajuntament de La Roca del Vallès i l’entitat Fundació S21 del Consorci de 
Salut i d’Atenció Social de Catalunya, amb CIF/NIF número G63122626.

QUART.- APROVAR el reintegrament de pagament següent:
Aplicació pressupostària: 07 231 22714 – Gestió Casals d’avis.
Exercici: 2020.
Import: 9.160,12 euros.
Tercer: Fundació S21 del Consorci de Salut i d’Atenció Social de Catalunya.
CIF número: G63122626.
... per garantir les obligacions que comporta a l’Ajuntament de La Roca del 
Vallès impulsar l’aprovació que es proposa, en relació a la liquidació dels anys 
2018 i 2019, corresponent als resultats econòmics del Conveni 
interadministratiu de col·laboració per a l’encàrrec de la gestió dels Centres per 
a la Gent Gran i del Conveni interadministratiu de col·laboració per a l’encàrrec 
de la gestió del Servei d’Atenció Domiciliària, signats en data 03 de maig de 
2012, entre l’Ajuntament de La Roca del Vallès i l’entitat Fundació S21 del 
Consorci de Salut i d’Atenció Social de Catalunya, amb CIF/NIF número 
G63122626, pel que fa referència a la liquidació de la prestació dels Casals 
dels Avis, corresponent a l’any 2018.

CINQUÈ.- APROVAR el reintegrament de pagament següent:
Aplicació pressupostària: 07 231 22714 – Gestió Casals d’avis.
Exercici: 2020.
Import: 1.864,71 euros.
Tercer: Fundació S21 del Consorci de Salut i d’Atenció Social de Catalunya.
CIF número: G63122626.
... per garantir les obligacions que comporta a l’Ajuntament de La Roca del 
Vallès impulsar l’aprovació que es proposa, en relació a la liquidació dels anys 
2018 i 2019, corresponent als resultats econòmics del Conveni 
interadministratiu de col·laboració per a l’encàrrec de la gestió dels Centres per 
a la Gent Gran i del Conveni interadministratiu de col·laboració per a l’encàrrec 
de la gestió del Servei d’Atenció Domiciliària, signats en data 03 de maig de 
2012, entre l’Ajuntament de La Roca del Vallès i l’entitat Fundació S21 del 
Consorci de Salut i d’Atenció Social de Catalunya, amb CIF/NIF número 
G63122626, pel que fa referència a la liquidació de la prestació dels Casals 
dels Avis, corresponent a l’any 2019.

SISÈ.- AUTORITZAR, DISPOSAR I RECONÈIXER la següent despesa:
Aplicació pressupostària: 07 231 22717 – Contracte gestió SAD.
Exercici: 2020.
Import: 13.475,52 euros.
Tercer: Fundació S21 del Consorci de Salut i d’Atenció Social de Catalunya.
CIF número: G63122626.
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... per garantir les obligacions que comporta a l’Ajuntament de La Roca del 
Vallès impulsar l’aprovació que es proposa, en relació a la liquidació dels anys 
2018 i 2019, corresponent als resultats econòmics del Conveni 
interadministratiu de col·laboració per a l’encàrrec de la gestió dels Centres per 
a la Gent Gran i del Conveni interadministratiu de col·laboració per a l’encàrrec 
de la gestió del Servei d’Atenció Domiciliària, signats en data 03 de maig de 
2012, entre l’Ajuntament de La Roca del Vallès i l’entitat Fundació S21 del 
Consorci de Salut i d’Atenció Social de Catalunya, amb CIF/NIF número 
G63122626, pel que fa referència a la liquidació de la prestació del SAD, 
corresponent a l’any 2018.

SETÈ.- INFORMAR que a la comptabilitat municipal figura el següent 
assentament:
Aplicació pressupostària: 07 231 22717 – Contracte gestió SAD.
Exercici: 2020.
Número d’operació: 220200007971.
Data de l’operació: 27/08/2020.
Import: 13.475,52 euros.
Tercer: Fundació S21 del Consorci de Salut i d’Atenció Social de Catalunya.
CIF número: G63122626.

VUITÈ.- AUTORITZAR, DISPOSAR I RECONÈIXER la següent despesa:
Aplicació pressupostària: 07 231 22717 – Contracte gestió SAD.
Exercici: 2020.
Import: 10.032,82 euros.
Tercer: Fundació S21 del Consorci de Salut i d’Atenció Social de Catalunya.
CIF número: G63122626.
... per garantir les obligacions que comporta a l’Ajuntament de La Roca del 
Vallès impulsar l’aprovació que es proposa, en relació a la liquidació dels anys 
2018 i 2019, corresponent als resultats econòmics del Conveni 
interadministratiu de col·laboració per a l’encàrrec de la gestió dels Centres per 
a la Gent Gran i del Conveni interadministratiu de col·laboració per a l’encàrrec 
de la gestió del Servei d’Atenció Domiciliària, signats en data 03 de maig de 
2012, entre l’Ajuntament de La Roca del Vallès i l’entitat Fundació S21 del 
Consorci de Salut i d’Atenció Social de Catalunya, amb CIF/NIF número 
G63122626, pel que fa referència a la liquidació
de la prestació del SAD, corresponent a l’any 2019.

NOVÈ.- INFORMAR que a la comptabilitat municipal figura el següent 
assentament:
Aplicació pressupostària: 07 231 22717 – Contracte gestió SAD.
Exercici: 2020.
Número d’operació: 220200007972.
Data de l’operació: 27/08/2020.
Import: 10.032,82 euros.
Tercer: Fundació S21 del Consorci de Salut i d’Atenció Social de Catalunya.
CIF número: G63122626.

DESÈ.- COMPENSAR PER FORMALITZACIÓ, els reintegraments de 
pagament següents:
Aplicació pressupostària: 07 231 22714 – Gestió Casals d’avis.
Exercici: 2020.
Import: 9.160,12 euros.
Tercer: Fundació S21 del Consorci de Salut i d’Atenció Social de Catalunya.
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CIF número: G63122626.
Aplicació pressupostària: 07 231 22714 – Gestió Casals d’avis.
Exercici: 2020.
Import: 1.864,71 euros.
Tercer: Fundació S21 del Consorci de Salut i d’Atenció Social de Catalunya.
CIF número: G63122626.
... contra la següent despesa:
Aplicació pressupostària: 07 231 22717 – Contracte gestió SAD.
Exercici: 2020.
Import: 13.475,52 euros.
Tercer: Fundació S21 del Consorci de Salut i d’Atenció Social de Catalunya.
CIF número: G63122626.

ONZÈ.- ORDENAR el pagament del pendent de la següent despesa:
Aplicació pressupostària: 07 231 22717 – Contracte gestió SAD.
Exercici: 2020.
Import: 13.475,52 euros.
Tercer: Fundació S21 del Consorci de Salut i d’Atenció Social de Catalunya.
CIF número: G63122626.

DOTZÈ.- ORDENAR el pagament de la següent despesa:
Aplicació pressupostària: 07 231 22717 – Contracte gestió SAD.
Exercici: 2020.
Import: 10.032,82 euros.
Tercer: Fundació S21 del Consorci de Salut i d’Atenció Social de Catalunya.
CIF número: G63122626.

TRETZE.- SUPEDITAR els pagaments anteriors, a les disponibilitats de la 
Tresoreria municipal de l’Ajuntament de La Roca del Vallès.

CATORZÈ.- TRASLLADAR còpia de la resolució que adopti l’òrgan competent, 
a l’entitat Fundació S21 del Consorci de Salut i d’Atenció Social de Catalunya, 
amb CIF/NIF número G63122626, als efectes escaients.

QUINZÈ.- TRASLLADAR còpia de la resolució que adopti l’òrgan competent, a 
l’Àrea de Serveis Personals i Atenció a les Persones de l’Ajuntament de La 
Roca del Vallès, als efectes escaients.

SETZÈ.- TRASLLADAR còpia de la resolució que adopti l’òrgan competent, a 
la Tresoreria municipal de l’Ajuntament de La Roca del Vallès, als efectes 
escaients.

DISSETÈ.- TRASLLADAR còpia de la resolució que adopti l’òrgan competent, 
a la Intervenció municipal i als Serveis Econòmics de l’Ajuntament de La Roca 
del Vallès, als efectes escaients.

DIVUITÈ.- TRASLLADAR còpia de la resolució que adopti l’òrgan competent, 
al Govern Municipal de l’Ajuntament de La Roca del Vallès, als efectes 
escaients.

Deliberacions:
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Sr. Alcalde.- El següent punt de l’àrea del servei d’atenció a les persones és 

l’aprovació de la liquidació econòmica del conveni de gestió domiciliària, el SAD, dels 

Centres de la Gent Gran. Això... Marta o Roser... Qui... Marta, oi?

Sra. Pujol.- Sí, ho explico jo. 

Sr. Alcalde.- Marta, no et sentim.

Sr. Valls.- No, no se sent, no se sent.

Sra. Pujol.- A veure.

Sr. Alcalde.- Ara!

Sra. Pujol.- Ara sí, no? D’acord. Aquesta és la liquidació de l’any 2018 i l’any 2019 del 

Servei d’Atenció Domiciliària, és una liquidació de SAD i de Casal Dels Avis, de les 

dues coses. És una liquidació que va presentar l’empresa i que va fiscalitzar l’Antoni 

López, i com que l’Antoni López ja no és aquí, he tingut una mica de dificultats per 

estudiar-la. Però la Laura, la interventora actual, m’ha donat un cop de mà i us explico: 

es tracta de la liquidació del servei de SAD i del Casal Dels Avis, de la gestió dels 

convenis de l’any 2018 i de l’any 2019.  Els resultats són: a tornar, en relació amb la 

gestió del Casal dels Avis, és a dir, que l’empresa ens ha de tornar diners, i en canvi 

hem de pagar amb relació al servei de SAD. Hem de pagar 13.000 € aproximadament 

per la gestió del SAD del 2018 i 10.000 € de 2019. I ells ens han de retornar 9.000 € 

aproximadament del 2018 i 1.800 € del 2019. El que fem amb aquest acord és 

compensar el que ens deuen. Una mica, Laura, si al final vols donar tu un afegitó, però 

una mica el resum és aquest. És la liquidació de dos serveis que un ha tingut superàvit 

i l’altre ha tingut dèficit. El que es proposa és arribar a un acord per compensar 

aquestes xifres. Si voleu una explicació una mica més extensa, la interventora, la 

Laura Naveros ens pot donar un cop de mà i si, amb el que us he explicat jo ja us 

serveix, podríem passar a aprovació.

Sr. Alcalde.- Algun comentari? Cap comentari? Doncs passem a aprovació, si escau. 

Votacions: 

Aprovat per unanimitat
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B.8-Aprovació de la delegació a la Junta de Govern Local de les modificacions 
contractuals del contracte de les escoles bressol municipals

Vist l’informe de la tècnica d’Educació de data 2 de novembre de 2020, en el 
qual informa sobre la procedència de modificar el contracte de servei de gestió 
de les escoles Bressol municipals de la Roca del Vallès Lot 1 (Servei d’escola 
Bressol municipal la Roca “Les Orenetes”) i la delegació a la Junta de Govern 
de les modificacions contractuals del contracte administratiu per a la prestació 
dels serveis per a la gestió de les escoles Bressol municipals de la Roca del 
Vallès entre Serveis Educatius Cavall de Cartró, SL i l’Ajuntament de la Roca 
del Vallès.

Tenim en compte que no hi ha temps material per valorar la procedència de la 
modificació contractual i vista la importància de delegar aquesta competència a 
la Junta de Govern Local per poder facilitar la tasca de gestió contractual i per 
tal de donar una ràpida resposta a la situació de fluctuacions d’altes i baixes, 
sobretot en el context actual de crisi sanitària provocada per la pandèmia per 
Còvid-19.

Des del servei d’Educació es vol proposar a l’òrgan de contractació la 
possibilitat de modificar el contracte en el sentit que les possibles futures 
modificacions contractuals previstes en els plecs que fan referència a 
l’ampliació o reducció de la demanda dels serveis que ofereix cada centre (Lot1 
i Lot2) siguin aprovades per l’Alcalde,  o la Junta de Govern Local, per tal 
d’agilitzar més la gestió del contracte, atès que per diverses circumstàncies i 
sobretot per la variabilitat en les altes i baixes durant el període de pandèmia 
per la Còvid-19, ens podem trobar amb més situacions de modificació 
contractual.

Vist l’informe favorable de la Comissió Informativa es proposa al Ple l’adopció 
dels acords següents: 

PRIMER.- DELEGAR a la Junta de Govern Local com a òrgan responsable 
d’aprovar les possibles futures modificacions de contracte previstes en la 
clàusula 25 del Plec de clàusules administratives particulars que regulen el 
contracte de serveis per a la gestió de les escoles bressol municipals de la 
Roca del Vallès que formen part del contracte administratiu per a la prestació 
dels serveis per a la gestió de les escoles bressol municipals de la Roca del 
Vallès formalitzat el 22 d’agost de 2019 entre l’empresa Serveis Educatius 
Cavall de Cartró, SL i l’Ajuntament de la Roca del Vallès, per tal d’agilitzar-ne la 
gestió.

SEGON.- NOTIFICAR aquesta modificació a l’empresa Serveis Educatius 
Cavall de Cartró, SL

TERCER.- TRASLLADAR aquest acord a l’Àrea de Serveis Personals i Atenció 
a les Persones, a la Regidoria d’Educació, a Secretaria i a la Intervenció 
Municipal de l’Ajuntament de La Roca del Vallès, als efectes escaients.

Deliberacions:

Segons la llei 39/2015 del procediment administratiu podeu accedir a la següent url que l'indiquem per verificar aquest document

Codi Segur de Validació 3fd9b65b7dc14b5e96fbd2bb373193f4001 Data document: 30/11/2020

Url de validació https://sedesimplifica01.absiscloud.com/absis/idi/arx/idiarxabsaweb/castellano/asp/verificadorfirma.asp?nodeabsisini=027

Metadades Classificador:Acta  -     Origen: Origen administració    Estat d'elaboració: Original

Signatura 1 de 2

Antoni Peralta Garcerá 29/01/2021 SECRETARI

Signatura 2 de 2

Albert Gil i Gutiérrez 29/01/2021 ALCALDE

https://sedesimplifica01.absiscloud.com/absis/idi/arx/idiarxabsaweb/castellano/asp/verificadorfirma.asp?nodeabsisini=027


Sr. Alcalde.- El següent punt és el B8, que és l’aprovació de la delegació a la Junta de 

Govern Local de les modificacions contractuals del contracte de les escoles bressol 

municipals. Té la paraula el senyor Albert Bassa, regidor d’educació.

Sr. Bassa.- Sí, gràcies, senyor alcalde. Com sabreu, als plecs tècnics, quan es va fer 

el contracte de l’escola bressol, es donava un servei de cinc grups, un total d’unes 74 

places totals. Però aquest any, suposo que a causa de la pandèmia o del setembre, 

ens ha passat que a l’escola només hi ha un total de 37 inscrits. Per tant, el servei 

educatiu de Cavall de Cartró ens ha comunicat que, com que hi havia tan pocs inscrits, 

a l’Escola de les Orenetes, es podrien reduir els grups, de 5 a 4. Hem de tenir en 

compte que no hi ha tant material per valorar la procedència de la modificació del 

contracte, per tal de donar una ràpida resposta a aquests fets. Per tant, la situació de 

fluctuacions d’altes i baixes, sobretot en el context actual, que tenim ara, que ens 

provoquen les pandèmies de la COVID, nosaltres des del servei d’educació, volem 

proposar una ordre de contractació que és, en aquest plenari la possibilitat de 

modificar el contracte en el sentit que les possibles futures modificacions contractuals 

previstes en els precs per a l’ampliació o reducció de la demanda de serveis que 

ofereix cada centre, l’escola bressol de les Orenetes i l’escola bressol de la Torreta, 

siguin aprovades per l’alcalde o la junta del govern local per agilitzar les gestions 

aquestes de les modificacions de menys grups. Segons els nens que estiguin inscrits. 

Per tant, per tot això, proposo al ple delegar a la junta del govern local com a òrgan 

responsable d’aprovar les futures modificacions de contracte previstes per la clàusula 

25 del ple de clàusules administratives particulars que regulen el contracte de serveis 

per a la gestió de les escoles bressol municipals de la Roca del Vallès, que formen 

part del contracte administratiu per la prestació de serveis per a la gestió de les 

escoles bressol municipals de la Roca del Vallès, formalitzat el 22 d’agost de 2019 per 

l’empresa Serveis Educatius Cavall de Cartró i l’Ajuntament de la Roca del Vallès per 

tal d’agilitzar-ne la gestió. Notificar aquesta modificació a l’empresa de Serveis 

Educatius Cavall de Cartró i traslladar aquest acord a l’àrea de servei personal, 

d’atenció a les persones, la regidoria d’educació, a secretaria i a intervenció municipal 

de l’Ajuntament de la Roca del Vallès.

Sr. Alcalde.- Gràcies. No sé si algú té algun comentari. Senyor Francisco Garcia?

Sr. Garcia.- A veure, estem parlant de transferir a la Junta de Govern Local totes les 

modificacions contractuals d’un dels contractes més importants que tenim en aquests 
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moments a l’Ajuntament. A més a més, amb una argumentació que em resulta bastant 

sorprenent. A veure, entenc perfectament que, si ho marca el contracte, s’ha d’ajustar 

la realitat del que passa a les escoles bressol, amb més o menys grups, a la realitat 

contractual, perquè segurament té implicacions econòmiques. Però no veig cap 

necessitat que això hagi d’estar delegat a la junta de govern. Tenint en compte que 

l’òrgan de contractació és el Ple, i que no cal esperar, si és tan urgent, a un ple ordinari 

que fem cada dos mesos per passar aquestes modificacions contractuals que, en tot 

cas, si s’ha d’esperar dos mesos, crec que es poden fer amb data d’aplicació del 

moment que toqui. Vull dir, que si ara s’ha reduït un grup des del mes de setembre, o 

des del mes d’octubre, si fem avui una modificació contractual, que la podem fer, crec 

jo, no soc jurista, aplicable des del moment, el mes d’octubre, que calgués. Si això no 

es pot fer, tenim altres possibilitats. I és que, es poden convocar plens extraordinaris, i 

fins i tot es poden convocar plens extraordinaris i urgents. Pràcticament en qüestió 

d’hores, si és un ple d’urgència. En tot cas, en qüestió de dies. A l’informe de la tècnica 

en el qual planteja les dues coses, la necessitat de reduir un grup i també de passar 

aquestes modificacions a la Junta de Govern, segons la data d’aquest informe, i ho 

vaig a mirar exactament, però és “...vist l’informe de la tècnica d’educació de data 2 de 

novembre”. Estem a dia 26. Crec que hi havia un cert marge per poder passar per 

aquest ple aquesta modificació contractual. No es passa la modificació contractual, 

sinó que es passa únicament la proposta de delegació de les modificacions 

contractuals. Perdoni’m, però crec que això no té gaire sentit. És a dir, hi ha hagut vint-

i-quatre dies per poder fer el tràmit per fer aquesta modificació. Perquè de totes 

maneres, malgrat que es delegui aquesta potestat a la junta de govern local, suposo 

que les modificacions es passaran a la junta de govern amb els informes 

corresponents jurídics i d’intervenció, si hi ha implicació econòmica. Llavors, no entenc 

quina és la celeritat, la necessitat que això sigui molt ràpid si de totes maneres s’han 

de fer els informes corresponents, per passar-los per la Junta de Govern. I si hi ha 

necessitat de convocar plens extraordinaris, crec que cap grup d’aquest plenari posarà 

problemes per convocar un ple extraordinari per parlar de les escoles bressol, que ens 

han donat molt joc en aquest ple amb tots els problemes que han plantejat des de fa 

anys amb la reducció de l’alumnat. Llavors, jo el que els plantejaria és “repensin-se 

aquest tema, deixi’n-lo sobre a la taula, passin la modificació contractual per aquest 

ple, pel ple, que és l’òrgan de contractació” i tenir sobre la taula aquest tema. Si 

continuen endavant, evidentment, el nostre grup votarà en contra perquè pensem que 

això no té cap mena de lògica. És a dir, tenim la potestat, o el senyor alcalde té la 
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potestat, de convocar plens extraordinaris i plens extraordinaris d’urgència en el 

moment en què sigui necessari, per parlar d’aquest tema. Gràcies, senyor alcalde.

Sr. Alcalde.- Gràcies. Algun altre comentari? D’acord, doncs jo els diria que avui seria 

un d’aquests exemples de quan fem les comissions informatives i podem explicar les 

coses, perquè probablement, havent parlat això amb la comissió informativa, ens 

podria haver informat i assessorat de com ho fèiem, ho podríem haver parlat entre 

nosaltres. Ara mateix vostè ens fa aquesta proposta, aquesta proposta és la que 

nosaltres portàvem, i jo crec que la seguirem tirant endavant. De tota manera, també li 

repeteixo que, si la voluntat era aquesta, era molt senzill, a la comissió informativa i 

ens podrien haver explicat això i podríem haver estat totalment d’acord. De fet, és 

més, nosaltres podríem haver agafat perfectament el compromís que quan hi hagi un 

afer d’aquests vostès participin en la Junta de Govern Local, en aquest punt, que 

puguin venir els regidors i regidores, els representants de cada grup a donar la seva 

opinió i, si escau, a votar. No tindrem cap mena de problema, però segur que serà una 

agilitat molt més gran en la realitat que ens trobem del dia a dia en aquestes 

situacions. És cert que es poden convocar plens extraordinaris, i extraordinaris 

urgents, i ara entrarem en aquella realitat que, de vegades, les urgències costen més 

de justificar unes que altres. Sí que és veritat que es poden convocar. De tota manera, 

ja els dic, el que segur que farem encara que això ho tirem endavant en aquesta 

situació, és convocar-los, si vostès volen venir, a les juntes de govern que fem cada 

quinze dies a la sala de plens, i que, si es tracta un tema d’aquests, evidentment, 

podran dir la seva i votar també, si escau, en aquest sentit. Però ja li dic, jo no hauria 

tingut cap problema en parlar amb els companys i companyes, regidors, per fer 

aquesta valoració, però trobar-nos-ho aquí, al plenari, doncs, jo soc partidari de portar 

endavant l’aprovació de delegació i, si cal fer això que els dic, o fins i tot tirar-la enrere 

als propers plenaris, doncs ens ho plantegem. Però en aquesta ocasió crec que per 

això també fem les comissions informatives al ple. No sé si tenen alguna... Sí, senyor 

Garcia i Lorenzana?

Sr. Garcia.- A veure, senyor alcalde. De la mateixa manera que vostè m’està retraient 

que jo no vaig treure aquest tema a la comissió informativa, jo també li podria retreure 

exactament el mateix, que vostè no va plantejar en cap moment a la comissió 

informativa un fet que passa en altres municipis i és que l’oposició participa amb veu 

però sense vot a les comissions de govern. Però això és una altra història, això té a 

veure amb un reglament d’organització interna de l’Ajuntament que es podria tirar 
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endavant. Jo li vaig fer una pregunta a la comissió informativa, i vostè em va dir que 

això que jo li proposava allà era impossible, sí? D’acord. Perquè jo li vaig dir que quina 

era la dificultat de fer exactament el mateix que es va fer amb la suspensió del 

contracte en el moment del confinament i després de tornar a posar en marxa el 

contracte que vostè va fer a través d’una resolució d’alcaldia que es va ratificar al ple. 

Vostè em va dir que això era impossible perquè s’havia de fer d’aquesta altra manera. 

Doncs em sembla perfecte. Un tema d’aquesta transcendència, igual jo també li dic 

que seria millor que el trobéssim tots abans d’arribar a la comissió informativa del ple. 

És a dir, que poguéssim parlar de quin és el problema, quines són les solucions que es 

poden trobar, i que no ens trobem amb aquest tipus de temes just quan arribem a la 

comissió informativa quan el que hi ha sobre la taula és una proposta per passar-la pel 

ple. És a dir, plantegem-nos també com fem les coses abans d’arribar a les propostes 

de la comissió informativa. No vam tenir cap mena de notícia sobre aquest tema fins 

que vam rebre la convocatòria de la comissió informativa.

Sr. Alcalde.- D’acord. Probablement, en aquest plenari, sempre ho estem fent 

malament tots i sempre ho hem fet malament tot. Perquè qualsevol... Bé, no tots, però 

la gran majoria de les persones que ara estem en pantalla, hem format part del govern. 

I quan estem en govern diem unes coses, i quan estem a l’oposició en diem unes 

altres. Perquè tampoc hem obert cap dels darrers vint anys de l’Ajuntament, aquesta 

possibilitat a ningú, i per tant agafo aquesta iniciativa que vostè ens proposa que a les 

juntes de govern hi puguin assistir els membres de tots els partits. A més, em sembla 

que jo soc la persona que va demanar tenir un reglament propi de l’Ajuntament per 

funcionar i la primera versió era exageradament completa, recordo que ens hi sortien 

molts punts i no es va voler treballar, i després vam haver de presentar una segona 

amb molts menys punts per tal de poder regular tant el funcionament del plenari com 

de les comissions pertinents. Jo l’única cosa que veig és aquesta, al final, vostè també 

em diu que molts altres ajuntaments funcionen d’una altra manera. És cert. Jo moltes 

vegades pregunto i a molts ajuntaments, a les comissions informatives es diu què 

passarà al plenari, i per tant, es fa el debat previ. Aquí mai s’ha fet, com a Ajuntament, 

mai, mai, ni nosaltres, ni vostès, ni ningú, a l’hora d’anar a les comissions informatives. 

No s’han utilitzat com hauria de ser, que crec que és amb el debat previ. De fet, hi ha 

reglaments i hi ha altres ajuntaments que, al debat es fa la comissió informativa i al 

plenari només es porta el punt, s’explica i es passa a votació. Crec que pot ser una de 

les opcions, deixar-lo sobre la taula. L’altra és passar-lo a votació, però li repeteixo, 

com estic parlant amb vostè i no tinc cap manera de consultar els meus companys i 
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companyes, no sé, li pregunto directament a la Marta, que és l’altre 50% del govern, 

què fem? Ho deixem sobre la taula i valorem això? Valorem que s’hauran de fer plens 

extraordinaris que potser tampoc és tan senzill, i vostè també sabrà que la manera de 

fer la convocatòria d’una junta o d’un ple no s’assemblen en res, i que, trobant aquesta 

possibilitat de fer-los partícips de la junta de govern amb aquests punts també seria 

una opció. L’altra cosa, si no els sembla bé, Marta, ho deixem sobre la taula fem una 

reunió per parlar exclusivament d’aquest tema i a veure si som capaços d’arribar a un 

acord i que pugui ser, ja us dic, no per treure-ho de ple, o si ho passem a la junta de 

govern, que els membres de tots els partits tinguin representació quan es parli 

d’aquests temes.

Sra. Pujol.- De fet, jo estic d’acord en el sentit que la comissió informativa és un bon 

lloc on exposar aquestes diferències i, potser, fer el debat al ple, si el que es vol és 

donar visibilitat al debat, doncs, traslladar el debat un altre cop al ple, però que 

després tinguem tots els arguments per decidir què es fa, si es deixa sobre la taula o 

no, perquè, ara mateix, jo crec que, a mi personalment m’agafa una mica per sorpresa, 

i més perquè també és un tema que no és de cap de les nostres àrees i jo no... Sabia 

que era perquè la junta de govern local tingués aquesta potestat, però bé, si el debat 

s’hagués iniciat a la comissió informativa, hauria pogut ser molt més enriquidor, 

haguéssim tingut tots molts més arguments per defensar una posició o una altra, i 

igualment potser s’hauria deixat sobre la taula, però possiblement el debat hagués 

estat molt més ric. No sé, a mi, si ho deixem sobre la taula, no em sembla malament. 

Sr. Alcalde.- Doncs ho deixem sobre la taula, convocarem... Ah, perdó, Dani.

Sr. Martín.- A ver, a ver. Estamos hablando de un tema donde a la oposición nos 

pasasteis la información, si no recuerdo mal, el lunes. ¿De acuerdo? Yo no sé cómo 

funciona el PSC, cómo funciona Esquerra, no sé cómo funcionáis todos. Pero lo que 

ocurre es: cuando yo voy a la comisión informativa, yo me he leído la documentación, 

se la he trasladado a mis compañeros, pero yo no sé la opinión de mis compañeros. 

La opinión de mis compañeros la sé al lunes siguiente, ¿de acuerdo? Que es cuando 

se fija la posición política. Este es un tema que es muy importante, estamos hablando 

de que el pleno cede una competencia a la junta del gobierno local. Si es un tema muy 

importante y muy urgente, yo creo que somos todos capaces, y lo hemos demostrado, 

de juntarnos aunque sea una reunión no formal, y tomar decisiones que luego se 

pasen por pleno. Hemos sido capaces de hacerlo. ¿Por qué no vamos a ser capaces 
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de volver a hacerlo? Y algo más, y algo más: nosotros, lo que íbamos a pedir antes de 

votar, que nuestro voto iba a ser negativo, sin ningún tipo de discusión, era que si 

queríais una abstención, por si necesitabais quedar bien, era simplemente que esta 

competencia volviera al pleno cuando pasara el período de urgencia, cosa que tú has 

dicho. ¿Vale? O sea, creo que es un tema un poco delicado, un poco delicado, y no le 

veo tampoco... o sea, no me llevo al extremo de Paco, pero tampoco lo veo como 

decís vosotros. Creo que aquí, lo que nos faltaría es un poco de flexibilidad a todos, y 

después, no tengo claro el hecho de que si, con el tema de que los portavoces de la 

oposición vayamos a las juntas de gobierno local y podamos votar, si eso es muy legal 

o no, si no está recogido en algún reglamento. O sea, quiero decir, que igual estamos 

haciendo, no sé, una bola de humo ahí, donde nos queramos autoconvencer de que 

esa medida tiene una validez o no. Yo no lo sé, pero no sé por qué mi memoria me 

dice que no, o sea, sí, a nivel nuestro, pero es que eso lo podemos hacer igualmente. 

Yo lo...

Sr. Alcalde.- Aquí... Perdó, Dani. Disculpa’m.

Sr. Martín.- No, no, tranquilo, si soy yo el que estoy hablando cuando no toca. Yo creo 

que peguémosle una vuelta. Si tenemos un pleno, por lo que decía Marta, esta tarde... 

Dentro de un par de semanas, esa vuelta ya se la habremos dado, y tampoco 

perdemos tanto tiempo. Y de aquí a tres semanas tampoco va a pasar nada 

importante. Disculpa, eh, Albert.

Sr. Alcalde.- No, no. I ara, només faltaria. I la realitat d’avui dia és que, per sort, tenim 

un contracte molt diferent de com estava abans. Per començar, el tenim dotat amb la 

totalitat de les places i, per tant, vol dir que si, en algun moment donat, les tenim totes 

o hi ha una davallada, tenim els diners per poder fer front aquests pagaments, cosa 

que no havia passat mai i, per tant, això ens dona una seguretat amb aquest contracte. 

De la mateixa manera. També és cert que, per aquesta realitat, estan havent-hi unes 

fluctuacions d’usuaris, de nens i nenes que en principi s’havien de fer la preinscripció, 

que després va costar, que quan va començar tot això ja no han tornat a les escoles 

bressol i, per tant, aquesta era la necessitat i la urgència. Això, si voleu, ho podem 

preguntar, però de tota manera és això, el que jo preguntava i deia precisament això, 

perquè aquestes consultes de tipus legal les podríem haver fet aquests dies per tal de 

fer aquesta valoració. Jo us deia aquestes dues opcions, que fins i tot era el fet de dir 

“escolteu, si no som capaços i amb la realitat aquesta necessària, ho portem al proper 
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ple, es passa a votació, a veure quin resultat hi ha”, però repetir això, ara és el 

problema. Aquestes fluctuacions que ens poden obligar a obrir o tancar una línia o una 

classe, i per tant això tingui aquesta afectació en l’escola. De tota manera, si us 

sembla bé, ho deixem sobre la taula. Farem una reunió on tractem aquest tema. Jo 

també aprofitaré per parlar amb el senyor secretari i que m’informi si això que us havia 

dit, una de les dues opcions que jo deia, si les dues són possibles o no, i llavors us ho 

trasllado en aquesta reunió i ho parlem. D’acord? Gràcies. Doncs deixaríem aquest 

punt sobre la taula. El següent seria l’aprovació de la modificació de les...

Sr. Alcalde.- Senyor alcalde, perdó. Si es deixa sobre la mesa, sobre la taula, perquè 

sigui discutible a la propera sessió, s’hauria de votar, que queda sobre la mesa. 

Sr. Alcalde.- Ah, d’acord, doncs, passem a aprovació si ho deixem sobre la taula.

Sr. Secretari.- Exacte.

Sr. Alcalde.- D’acord.

Votacions: 

S’acorda per unanimitat deixar sobre la taula la proposta 

B.9-Aprovació modificació de les bases reguladores d’ajuts socials sobre 
determinades figures tributàries per a persones que necessiten d’un suport 
econòmic

Es posa en consideració del ple el dictamen aprovat per la Comissió informativa 
general de 19 de novembre de 2020, amb el contingut següent:

Atès que mitjançant acord de Ple de data 30 de març de 2017, es varen 
aprovar les bases reguladores d’ajuts socials sobre determinades figures 
tributàries, que estaven destinades a persones que necessitaven d’un suport 
econòmic, especialment les famílies monoparentals, persones aturades i les 
que tenien escassa capacitat econòmica, el text íntegre de les quals va ser 
publicat al Butlletí Oficial de la Província de data 13 d’abril de 2017.

Atès que en data 31 de maig de 2018 mitjançant acord de Ple, es va aprovar la 
modificació de  les bases reguladores d’ajuts socials sobre determinades 
figures tributàries, que estaven destinades a persones que necessitaven d’un 
suport econòmic, el text íntegre de les quals va ser publicat al Butlletí Oficial de 
la Província de data 22 de juny de 2018.
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Atès que en data  19 d’octubre, s’emet proposta de modificació de les bases, 
atès que durant la seva aplicació s’han detectat aspectes que podrien millorar 
la gestió d’aquests ajuts  Aquestes modificacions serien les següents:

Atès que la proposta de modificació de les bases es concretaria en 5 aspectes:

1.- Modificar l’escala econòmica o llindars per accedir als ajuts, per tal que 
s’adeqüin a la realitat actual, augmentant el llindar de renda màxima disponible, 
mantenint la puntuació respecte als criteris familiars, que eren d’1 punt per 
família monoparental i 1 punt per família nombrosa, així com mantenir una 
valoració extraordinària i d’ofici per part de serveis socials en casos que així 
s’aconselli.  

En el moment en el qual es va proposar l’escala econòmica (2018) es va 
proposar utilitzar el model de la Diputació de Barcelona respecte a l’atorgament 
de prestacions econòmiques de caràcter social. En aquell moment, les 
persones que es sotmetien a  aquesta baremació acostumaven a ser persones 
amb risc de vulnerabilitat no nomes econòmica, sinó també social, per la qual 
cosa es complementava la puntuació amb criteris socials, atès que normalment 
eren usuaris de serveis socials, i les famílies podien gaudir d’una reducció dels 
impostos.

L’any 2019, es varen rebre 90 sol·licituds, de les quals 49 van ser positives, 41 
varen ser rebutjades de les quals 27 sol·licituds van decaure per superar el 
llindar econòmic, o per superar el valor cadastral  (3).  Altres van decaure per 
tenir dues vivendes o per no haver presentat la documentació mínima 
necessària. 

En aquests moments,  l’ ocupació de baixa qualitat (sous baixos i alta 
temporalitat) per una banda, així com  la irrupció de la pandèmia del COVID-19 
ha desdibuixat l’escala de vulnerabilitat econòmica de la nostra societat i ha fet 
que moltes famílies no presenten vulnerabilitat social, i per tant, no son 
usuàries de serveis socials però sí son vulnerables econòmicament i podrien no 
ser beneficiaries dels ajuts sobre figures tributàries, si no es modifiquen 
aquests barems màxims a l’alça.

També comentar que els índexs als quals normalment es fa referència en ajuts 
i subvencions de caire social es troben clarament desfasats:

IRSC  (Índex de renda de suficiència de Catalunya) ascendeix a 569’12 euros 
mensuals, amb 14 pagues, per l’any 2020, segons la Llei 4/2020 de 
pressuposts de la Generalitat,  renda totalment insuficient en els nostres temps.

IPREM:  (Indicador Públic de renda d’efectes múltiples), va néixer com a 
referencia per a la concessió d’ajuts o subsidis i per a substituir al salari mínim 
interprofessional.  La ultima actualització d’aquest indicador per l’any 2020 i es 
fixa en 537’84 €. 

Partint de la base que el salari mínim interprofessional recentment s’ha 
actualitzat i s’ha fixat en 950 euros mensuals amb  14 pagues per l’any 2020, 
segons el RD 231/2020, de 4 de febrer, es proposa utilitzar de base, i com a 
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mínim aquest salari en lloc del IRSC i així potenciar l’accés a persones amb 
ingressos baixos a aquests tipus d’ajuts.

2.- Modificar la convocatòria dels mateixos, en el sentit que sempre hi hagi 
termini per presentar les sol·licituds, i que es resolguin de manera individual, a 
mesura que es vagin presentant.
En aquest apartat, la convocatòria seria oberta, i s’explicitarà que la sol·licitud 
d’ajuts socials sobre diferents figures tributàries es podran presentar en 
qualsevol moment de l’any.  Serà la Junta de Govern Local l’òrgan responsable 
de la convocatòria, de la resolució i denegació de cada ajut, tot aplicant les 
bases aprovades pel Ple de la Corporació.

3.- Modificar el punt A d’acreditació de requisits.

El punt A de la forma d’acreditar els requisits ha estat un dels motius del retard 
en la concessió d’aquests ajuts:  S’han tingut força problemes a l’hora de poder 
accedir a les dades de la AEAT en totes les convocatòries  (errors en les 
connexions, no funcionament de la plataforma....).   Es proposa demanar al 
sol·licitant l’aportació de la declaració de la renda de l’any anterior o el certificat 
d’ingressos corresponent, per tal d’agilitzar la tramitació de la mateixa.

4.- Forma de pagament de les ajudes:

A nivell jurídic, si be no s’havia comentat en altres modificacions, es te 
coneixement que no es pot donar un ajut sobre una taxa si abans no ha estat 
pagada pel contribuent.   Ates aquest aspecte, la proposta seria que un 
contribuent pugui anar presentant diferents rebuts per rebre les corresponents 
ajudes, un cop les vagi abonant.  Per tant, no es podria realitzar ni l’endós, ni la 
compensació als diferents organismes gestors de l’Ajuntament (SOREA o 
ORGT)

5.- Contemplar que es sol·licitin els ajuts sobre taxes del 2020, per tal de donar 
sortida als ajuts d’aquest any corrent.   Per tant, seguint la previsió, a partir de 
l’1 de gener i ja amb la convocatòria oberta fins el 31 de desembre de 2021, la 
ciutadania podria demanar ajuts corresponents a taxes pagades l’any 2020 i/o 
2021.

Atè4s que en data 30 d’octubre de 2020, es van celebrar una reunió entre els 
diferents partits polítics de l’Ajuntament, amb l’assistència de ERC, Junts per la 
Roca, PSC i Ciutadans, que varen analitzar la proposta de modificació.

Atès que les propostes que es varen realitzar en aquella reunió van ser, 
acceptar les modificacions presentades, incloent els següents punts:

- Facilitar l’accés als ajuts de famílies amb infants i rendes baixes, establint com 
a renda màxima la de 31.074 euros, com Vilanova i la Geltrú i Manresa o bé 
reduir els trams de 1’30 a 1’50 en la baremació. 
- Poder gaudir dels ajuts des del primer rebut pagat, encara que siguin 
fraccionats, de manera que es puguin rebre ajuts en 4 vegades pel mateix 
concepte, si es tenen els rebuts dels tributs fraccionats.
- Reflectir a les bases que no sigui obligatòria la presentació de la 
documentació i que qui ho desitgi, pugui demanar que es consultin les seves 
dades en les diferents administracions, mitjançant Via Oberta.
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Vista la Llei 38/2003, de 17 de novembre, General de Subvencions, que regula 
el règim jurídic general de les subvencions atorgades per les administracions 
públiques.

Vist el Real Decret 887/2006, de 21 de juliol pel que s’aprova el Reglament de 
la citada Llei. 

Vist l’informe de la Cap de l’Area de Serveis i Atenció a les Persones de data 
15 de novembre de 2020.

Vist l’informe favorable de la Comissió Informativa, es proposa al Ple l’adopció 
dels acords següents:

PRIMER.- Aprovar la modificació de les bases reguladores d’ajuts socials sobre 
determinades figures tributàries per a persones que necessiten d’un suport 
econòmic, que es transcriuen a continuació:

BASES REGULADORES D’AJUTS SOCIALS SOBRE DETERMINADES 
FIGURES TRIBUTÀRIES PER A PERSONES QUE NECESSITEN D’UN 
SUPORT ECONÒMIC.

PRIMER: OBJECTE

1. Constitueix l’objecte d’aquestes bases l’atorgament d’ajuts econòmics sobre 
les figures tributàries que s’exposen a continuació, i destinats a persones 
residents en el municipi de la Roca del Vallès que necessiten d’un suport 
econòmic
2. Les figures tributàries sobre les quals es podrà demanar ajut econòmic són:
-  Impost sobre béns immobles.
-  Impost sobre vehicles de tracció mecànica.
-  Impost sobre l’increment del valor dels terrenys de naturalesa urbana.
-  Taxa de serveis de recollida i eliminació d’escombraries i altres residus 
sòlids.
-  Taxa de serveis de subministrament d’aigua.
-  Contribucions especials.

SEGON. REQUISITS QUE HAN DE REUNIR ELS BENEFICIARIS

Podran sol·licitar els ajuts econòmics objecte d’aquestes bases les persones 
físiques que reuneixin les condicions següents:
1) PER A TOTES LES SOL.LICITUDS:

A) Estar empadronat al municipi de la Roca del Vallès, amb una antiguitat 
mínima de 1 any de residència en el municipi anterior a la data de la 
sol·licitud.

En cas que en la data de sol·licitud el sol·licitant estigues empadronat en un 
altre municipi, es valorarà la possibilitat d’incloure la seva sol·licitud d’ajuda, 
sempre i quan el fet imposable de l’impost es produís en el moment que el 
sol·licitant estigues empadronat al municipi de la Roca del Vallès.

B) Constar com a contribuent o estar obligat al pagament del tribut del qual 
es demana ajut en el municipi de la Roca del Vallès.
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C) En cas de desnonament de la vivenda habitual, es podran presentar els 
rebuts tributaris si aquest s’ha produït durant l’any tributari corresponent 
a la convocatòria oberta.

2) PER DEMANAR AJUTS SOBRE L’IMPOST SOBRE BÉNS IMMOBLES DE 
NATURALESA URBANA
A) L’habitatge constitueixi la residència habitual, tingui un valor cadastral 

inferior a  100.000€  i coincideixi amb la del padró d’habitants.

B) No pot constar com a contribuent, ni el sol·licitant ni les persones que 
convisquin amb ell, de cap altre immoble, en aquest o en un altre 
municipi, excepte per una plaça d’aparcament i/o traster en aquesta 
població amb un valor cadastral màxim de 6.000 euros.

3) PER  DEMANAR AJUTS SOBRE L’IMPOST SOBRE VEHICLES  DE   
TRACCIÓ MECÀNICA
A) Que el contribuent sigui el propietari del vehicle sobre el que es vol 

obtenir l’ajut.

B) Es podrà demanar l’ajut per aquest concepte d’un màxim de 2 vehicles 
que siguin propietat de la unitat familiar.

4)  PER DEMANAR AJUTS SOBRE L’IMPOST SOBRE L’INCREMENT DEL 
VALOR DELS TERRENYS DE NATURALESA URBANA

A) La transmissió efectuada constitueixi l’habitatge habitual del contribuent. 
i coincideixi amb la del padró d’habitant

B) No pot constar com a contribuent ni el sol·licitant ni les persones que 
convisquin amb ell de cap altre immoble en aquest o en un altre 
municipi, excepte per una plaça d’aparcament i/o traster en aquesta 
població.

5) PER  DEMANAR AJUTS SOBRE LA TAXA DE SERVEIS DE 
SUBMINISTRAMENT D’AIGUA
A) Només seran bonificables els trams 1 i 2 de la taxa contributiva. Per tant 

queda exclosa qualsevol bonificació o subvenció en els possibles 
cànons i taxes d’altres organismes o administracions que suporti aquest 
impost.

6) PER DEMANAR AJUTS SOBRE LA TAXA DE SERVEI DE RECOLLIDA I 
ELIMINACIÓ D’ESCOMBRERIES I ALTRES RESIDUS SÒLIDS
A) Que l’habitatge constitueixi la residència habitual, tingui un valor 

cadastral inferior a 100.000€ euros i coincideixi amb la del padró 
d’habitants.
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B) No pot constar com a contribuent, ni el sol·licitant ni les persones que 
convisquin amb ell, de cap altre immoble, en aquest o en un altre 
municipi, excepte per una plaça d’aparcament i/o traster en aquesta 
població amb un valor cadastral màxim de 6.000 euros.

7) PER DEMANANR AJUTS SOBRE LES CONTRIBUCIONS ESPECIALS

A) Només podran ser objecte d’ajut els interessos meritats durant l’exercici 
corrent fruit del fraccionament o aplaçament que es sol·liciti i 
concedeixi pel pagament de contribucions especials que afectin a 
habitatges.

B) Els habitatges referits en el punt anterior han de constituir la    
residència habitual i tenir un valor cadastral inferior a 100.000€ euros i 
coincideixi amb la del padró d’habitant.

C) No pot constar com a contribuent, ni el sol·licitant ni les persones que 
convisquin amb ell, de cap altre immoble, en aquest o en un altre 
municipi, excepte per una plaça d’aparcament i/o traster en aquesta 
població amb un valor cadastral màxim de 6.000 euros.

TERCER: CRITERIS DE VALORACIO I BAREMACIO

Les sol·licituds es valoraran segons criteris econòmics, familiars i socials.

1) Criteris econòmics
El percentatge de renda disponible sobre la renda màxima mensual fixada 
serà el que determini els punts obtinguts per aquest criteri.
Per calcular la renda disponible s’aplicarà la següent fórmula:
R ( MUF ) = [(A/12)]-B
A: és la suma dels ingressos anuals obtinguts de tots els membres de la unitat 
familiar de convivència durant l’any anterior i s’obtindran de la declaració de la 
renda de l’any anterior.
B: és l’import que la unitat familiar destina cada mes al pagament de la primera 
vivenda, sigui lloguer o hipoteca, amb un límit màxim que s’establirà en cada 
convocatòria a partir del  IRSC (Indicador de Renda de Suficiència de 
Catalunya que anualment publica la Generalitat de Catalunya, en la llei de 
Pressupostos), i segons la zona A3 corresponent a la zona geogràfica on es 
troba La Roca del Vallès, a efectes d’aplicació del Pla per al dret a l’habitatge.
Per calcular la renda màxima mensual s’aplicarà la següent taula:

Renda màxima mensual en base a tipus d'unitat de convivència
1 membre 1 SMI
2 membres 1,5 SMI
3 membres 1,8 SMI
4 membres 2,1 SMI
5 membres 2,4 SMI
6 membres 2,7 SMI
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En les diferents convocatòries d’aquests ajuts, aprovades per Junta de Govern 
Local, s’especificarà l’import econòmic segons el SMI vigent en el moment de la 
convocatòria. 
La valoració econòmica i la seva puntuació s’obtindran en calcular el 
percentatge de renda disponible respecte a la renda màxima mensual fixada, i 
posteriorment relacionant aquest percentatge amb punts, aplicant la següent 
fórmula i segons el següent quadre:  

Per
cent
atge 
= 
rend
a 
disp
onib
le/re
nda 

màxima x 100

2) Criteris familiars
La puntuació per criteris familiars serà:  Tenir la consideració oficial de família 
nombrosa o família monoparental.
CRITERIS FAMILIARS PUNTUACIÓ
Família monoparental 1 punt
Família nombrosa 1 punt
MÀXIM PUNTS APARTAT FAMILIAR 2punt

3) Criteris socials
La puntuació per criteris socials serà sempre d’ofici, i de caràcter extraordinari.
CRITERIS SOCIALS PUNTUACIÓ

Valoració extraordinària en casos socials valorats 
d'ofici pels Serveis Socials municipals

Fins a 5 punts

Un cop valorades les sol·licituds, els ajuts es regularan segon el següent 
barem:

PUNTS TIPUS REDUCCIO

6 punts o més Reducció del 98%
5 punts Reducció del 80%
4punts Reducció del 60%
3 punts Reducció del 40%
2 punts Reducció del 20%
1 punt o menys Sense Reducció

QUART : CONVOCATÒRIA
Serà la Junta de Govern Local l’òrgan encarregat d’ aprovar la convocatòria 
dels ajuts, establint, com a mínim, el termini de presentació de sol·licituds, 
documentació acreditativa necessària per a concórrer en el procés, la 
informació del SMI i lloguers/hipoteques màximes que s’utilitzarà per a realitzar 
la baremació de les sol·licituds, els impresos normalitzats per la convocatòria, 
si escau, així com el crèdit disponible
Els impostos o taxes pels quals es podrà sol.licitar ajuts podran ser les de l’any 
en curs o les de l’any immediatament anterior, en cas que no s’hagi realitzat 

Percentatge de renda disponible respecte a la renda màxima 
mensual fixada

PUNTUACIÓ
Inferior al 16,6% 6
Entre el 16,7% i el 33,3% 5
Entre el 33,4% i el 50% 4
Entre el 50,1% i el 66,6% 3
Entre el 66,7% i el 83,3% 2
Superior al 83,4 1
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convocatòria a aquell efecte.   Aquest extrem haurà d’estar establert en la 
convocatòria corresponent.
.  
FORMA D’ACREDITAR ELS REQUISITS
La Junta de Govern local, en la convocatòria corresponent, especificarà la 
documentació necessària per acreditar els requisits que es demanen. En tot 
cas, i amb caràcter general es demanarà: 

A) Impres normalitzat, aprovat per la Junta de Govern Local
B) Autorització a l’Ajuntament, a poder accedir, de manera electrònica, a 

tota aquella informació de caràcter econòmic i familiar per la tramitació 
de la peticiósi el sol.licitant ho desitja.  Aquesta facultat haurà de ser 
autoritzada per tots els membres de la unitat familiar majors de 16 anys.

C) Declaració de la darrera renda sobre les persones físiques de tots els 
membres de la unitat familiar de més de 16 anys, o certificat negatiu si 
escau.  Si es beneficiari d’una pensió no contributiva, document 
acreditatiu dels ingressos percebuts per aquest concepte.

D) Document acreditatiu de ser família nombrosa o monoparental
E) Fotocòpia del NIF/NIE en vigor del contribuent de l’impost o taxa del 

qual es sol·licita l’ajut.
F) Còpia de 2 rebuts de lloguer o d’hipoteca de la residència habitual del 

sol.licitant
G) Copia dels rebuts abonats de l’impost o taxa pels quals es sol.licita ajut. 
H) L’Ajuntament adjuntarà, a petició del sol.licitant, el volant 

d’empadronament en el qual s’acrediti la residència del sol·licitant i en el 
qual constin tots els membres empadronats a l’habitatge, i on quedi 
acreditada l’antiguitat de residència en el municipi.

I) Fotocòpia del document bancari en el qual aparegui el titular de compte, 
que haurà de ser el beneficiari dels ajuts, i número de compte corrent 
amb l’ IBAN on poder transferir l’import dels ajuts.

J) Declaració jurada de l’interessat conforme les dades presentades 
reflecteixen la realitat.

L’ajuntament pot comprovar en qualsevol moment les condicions que han donat 
peu a l’ajut. Igualment, amb la sol·licitud d’aquests ajuts, el sol·licitant autoritza 
l’ús de les seves dades personals en tot allò que sigui necessari per a la  gestió 
dels ajuts
La presentació de la sol·licitud comporta l’acceptació de les bases per part de 
tots els membres de la unitat familiar.

CINQUÈ. QUANTIA DE L’AJUT

El percentatge que es concedeixi s’establirà en funció de la dotació 
pressupostària existent en el moment de l’atorgament i serà el mateix per a tots 
els beneficiaris que compleixin els requisits assenyalats a la base segona, 
segons el barem reflectit en l’esmentada base. Els ajuts estaran referits al 
principal dels impostos i mai als recàrrecs o interessos de demora que el 
contribuent pogués tenir per aquell impost.
La suma de tots els ajuts rebuts per un sol beneficiari no serà, en cap cas, 
superior a 1 vegada el SMI
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SISÈ. FORMA I TERMINI DE CONCESSIÓ

Els ajuts es concediran o denegaran mitjançant acord de la Junta de Govern 
Local a la vista dels informes tècnics necessaris.

SETÈ. FORMA DE PAGAMENT DE L’AJUT i JUSTIFICACIO

L’ajut es farà efectiu mitjançant transferència bancària al compte assenyalat pel 
beneficiari, en el termini màxim de tres mesos des de l’acord de concessió.
La Tresoreria Municipal, abans d’ordenar el pagament de l’ajut, verificarà el 
pagament del rebut de l’impost o taxa pel qual es demana l’ajut, mitjançant els 
rebuts pagats dels impostos o taxes pels quals es demanava l’ajut, aportats en 
la sol·licitud, que seran considerats els documents acreditatius justificatius de la 
despesa. 
Els perceptors estan obligats a comunicar a l’ajuntament que s’ha produït 
alguna causa de modificació o extinció de l’ajut. De la mateixa manera, 
l’ajuntament pot comprovar en qualsevol moment les condicions que han donat 
peu a l’ajut. 
El sol.licitant autoritza a l’Ajuntament a demanar dades de caràcter personal , 
necessàries per a la gestió dels expedients, a l'administració tributària, a les 
entitats gestores de la Seguretat Social i a altres entitats públiques, a efectes 
fiscals i de control de les prestacions.

VUITÈ. PÈRDUA DEL DRET A REBRE L’AJUT

Serà causa de pèrdua del dret a l’ajut:
-  Rebre qualsevol altre ajut o bonificació pels mateixos conceptes, per 

part d’altres administracions públiques o del mateix Ajuntament.
- La manca de comunicació a aquest Ajuntament de qualsevol 

modificació de les circumstàncies que hagin estat tingudes en compte 
per a l’atorgament de l’ajut.

NOVE. OBLIGACIONS DELS BENEFICIARIS

Els beneficiaris estan obligats a facilitar tota la informació que els sigui 
requerida per part de l’Ajuntament per tal de comprovar la veracitat de les 
dades que han motivat l’atorgament dels ajuts.

DESÈ. REVISIÓ DELS AJUTS

La revisió dels ajuts de la convocatòria correspon a l’òrgan competent i, prèvia 
comunicació a la part interessada, podrà efectuar-se d’ofici. La revisió d’ofici 
s’efectuarà quan l’òrgan competent tingui coneixement de circumstàncies 
susceptibles de modificar el dret als ajuts de la convocatòria  de les condicions 
que determinen el seu reconeixement i fixació de la quantia.

ONZÈ. RENÚNCIA

El beneficiari pot renunciar en qualsevol moment a l’ajut atorgat, de manera 
que perd el dret a exigir-lo. La renúncia es formalitza mitjançant la presentació 
al Registre General de l’Ajuntament de la Roca del Vallès de l’escrit 
corresponent signat pel beneficiari.
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DOTZÈ. REINTEGRAMENT DE L’AJUDA PERCEBUDA

Serà procedent el reintegrament de les quantitats indegudament percebudes, 
juntament amb l’exigència de l’interès de demora, des del moment del 
pagament de l’ajut en els casos que preveuen les bases vuitena i desena 
d’aquestes bases reguladores.
A aquest efecte caldrà notificar al beneficiari la resolució oportuna, fent alhora 
l’advertiment exprés que, un cop transcorregut el termini d’un mes des de la 
recepció de la notificació sense que s’hagin reintegrat les quantitats 
reclamades, es procedirà a exigir el deute pel procediment de constrenyiment 
en el termini i amb la forma que preveu el reglament general de recaptació.

TRETZÉ. DADES DE CARÀCTER PERSONAL

Amb  la  presentació  de  la  instància  de sol·licitud dels ajuts de la 
convocatòria a l’Ajuntament, la part interessada dona el seu consentiment al 
tractament de les dades de caràcter personal, laboral, econòmic i familiar que 
són necessàries per a la tramitació del corresponent expedient, d’acord amb la 
normativa vigent.

CATORZÉ:  PUBLICITAT
Es comunicarà a la Base Nacional de Subvenciones la convocatòria així com la 
concessió d’aquests ajuts.

SEGON.- Publicar aquestes Bases en el Butlletí Oficial de la Província, en la 
web municipal i en el tauler d'anuncis de la corporació per a la seva informació 
pública durant el termini d’un mes.

TERCER.- Aquestes Bases quedaran definitivament aprovades de no haver-hi 
reclamacions ni al·legacions durant el tràmit d’informació pública.

QUART.- Comunicar aquest acord a l’Àrea de Serveis i Atenció a les persones i 
a la Regidoria de Serveis Socials de l’Ajuntament de la Roca del Vallès.

Deliberacions:

Sr. Alcalde.- Molt bé. Doncs el següent punt seria l’aprovació de la modificació de les 

bases reguladores dels ajuts socials sobre determinades figures tributàries, té la 

paraula la regidora Roser Moreno.

Sra. Moreno.- Gràcies, alcalde. Doncs, sí. Atès que mitjançant un acord de ple del 30 

de març del 2017 es varen aprovar les bases reguladores d’ajuts socials sobre 

aquestes determinades figures tributàries, que estaven destinades a persones que 

necessitaven un suport econòmic, i atès que el 31 de maig, mitjançant un acord de ple, 

es va aprovar la modificació d’aquestes bases reguladores d’ajuts socials, i atès que el 

19 d’octubre s’emet proposta de modificació de les bases, atès que durant la seva 

aplicació, s’han detectat aspectes que podien millorar la gestió d’aquests ajuts. I 
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aquestes modificacions serien les següents. Es concretarien en cinc aspectes. Primer, 

modificar l’escala econòmica o llindars per accedir als ajuts, per tal que s’adeqüin a la 

realitat actual, augmentant el llindar de renda màxima disponible, mantenint la 

puntuació respecte als criteris familiars, que eren d’un punt per família monoparental i 

un punt per família nombrosa, així com mantenir una valoració extraordinària i d’ofici, 

per part de serveis socials, en casos que així s’aconselli. L’any 2019, es varen rebre 

90 sol·licituds, de les quals 49 van ser positives, 41 van ser rebutjades i de les quals 

27 van decaure perquè van superar el llindar econòmic o per superar el valor 

cadastral, i tres van decaure per tenir dos habitatges, o per no haver presentat la 

documentació necessària. Per tot això, doncs, en aquests moments, es demana la 

modificació de la convocatòria, perquè s’entén que sempre s’anirà ampliant el termini 

per presentar les sol·licituds. Alhora, es resoldran de manera individual i, en aquest 

apartat, la convocatòria seria oberta, i s’explicitarà que les sol·licituds d’ajuts socials 

sobre diferents figures tributàries es podran presentar en qualsevol moment de l’any. 

Per tant, aquesta flexibilitat també ajudaria l’usuari que les vulgui presentar. El tercer, 

modificar el punt A de l’acreditació de requisits. El punt A de la forma d’acreditar els 

requisits ha estat un dels motius del retard en la concessió d’aquests ajuts, perquè 

s’ha tingut bastants problemes a l’hora de poder accedir a les dades de l’EAT en totes 

les convocatòries: errors de connexió, no funcionament de la plataforma... I pel qual es 

proposa demanar al sol·licitant l’aportació de la declaració de la renda de l’any anterior 

o el certificat d’ingressos corresponent, per tal d’agilitzar aquesta tramitació. I quarta, la 

forma de pagament de les ajudes. En l’àmbit jurídic, si bé no s’havia comentat en 

altres modificacions, es té coneixement que no es pot donar ajut sobre una taxa si 

abans no ha estat pagada pel contribuent. Atès aquest aspecte, la proposta seria que 

un contribuent pugui anar presentant diferents rebuts per rebre les corresponents 

ajudes, un cop les vagi abonant. Per tant, no es podria realitzar ni l’endós, ni la 

compensació als diferents organismes gestors de l’Ajuntament, Sorea o l’ORGT. I 

cinquè, contemplar que se sol·licitin els ajuts sobre taxes del 2020, per tal de donar 

sortida als ajuts d’aquest any corrent. Per tant, seguint la previsió, a partir de l’1 de 

gener, ja amb la convocatòria oberta fins al 31 de desembre del 2021, la ciutadania 

podria demanar els ajuts corresponents a les taxes pagades l’any 2020 i/o el 2021. 

Atès que a la data del 30 d’octubre de 2020 es va celebrar una reunió entre els 

diferents partits polítics de l’Ajuntament, amb assistència d’Esquerra, Junts per la 

Roca, PSC, Ciutadans i també faltaria posar En Comú la Roca, que van analitzar 

aquesta proposta de modificació i van proposar incloure els següents punts. Primer, 

facilitar l’accés als ajuts de famílies amb infants i rendes baixes, establint com a renda 
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màxima la de 31.074 € com per exemple a Vilanova i la Geltrú o Manresa, o bé reduir 

els trams d’1,30 a 1,50 la baremació. Segon, poder gaudir dels ajuts des del primer 

rebut pagat, encara que siguin fraccionats, de manera que es puguin rebre ajuts en 

quatre vegades pel mateix concepte, si es tenen els rebuts, els tributs fraccionats. I 

l’altra proposta, reflectir a les bases que no sigui obligatòria la presentació de la 

documentació i que, qui ho desitgi, pugui demanar que es consultin les seves dades a 

les diferents administracions, mitjançant la via oberta. Per tant, vist l’informe favorable 

de la comissió informativa, es proposa al ple l’adopció dels acords següents. Primer, 

aprovar la modificació de les bases reguladores d’ajuts socials sobre determinades 

figures tributàries, per persones que necessitin un suport econòmic, que es descriuen 

a continuació: l’impost sobre els béns immobles, l’impost sobre els vehicles de tracció 

mecànica, impost sobre l’increment del valor dels terrenys de naturalesa urbana, i la 

taxa de serveis de recollida i eliminació d’escombraries i altres residus sòlids, i la taxa 

de subministraments d’aigua, i la de contribucions especials. Segon, els requisits que 

han de reunir els beneficiaris, i s’esmenten tots aquests requisits. Tercer, els criteris de 

valoració i baremació, que seran criteris tant econòmics com familiars i socials. Quart, 

la convocatòria, a través de la junta de govern local, que seria l’òrgan encarregat 

d’aprovar la convocatòria dels ajuts, establint com a mínim el termini de presentació de 

sol·licituds, documentació acreditativa, necessària per concórrer en el procés, la 

informació de l’SMI i lloguers i hipoteques màximes que s’utilitzarà per realitzar la 

reclamació de les sol·licituds, els ingressos normalitzats per la convocatòria, si escau, 

així com el crèdit disponible. Llavors, s’esmenta la forma d’acreditar els requisits. I 

cinquè, la quantia de l’ajut, el percentatge que es concedeixi s’establirà en funció de la 

dotació pressupostària existent en el moment de l’atorgament, i serà el mateix per a 

tots els beneficiaris que compleixin els requisits assenyalats a la base segona. I sisè, 

la forma i termini de concessió, que es concediran o denegaran mitjançant l’acord de la 

junta de govern local a la vista dels informes tècnics necessaris. Setè, la forma de 

pagament de l’ajut i la justificació. Vuitè, la pèrdua del dret a rebre l’ajut. Novè, les 

obligacions dels beneficiaris. Desè, la revisió dels ajuts. Onzè, la renúncia. Dotzè, el 

reintegrament de l’ajuda percebuda. Tretzè, les dades de caràcter general. Catorzè, la 

publicitat a la Base Nacional de Subvenciones, la convocatòria, així com la concessió 

d’aquests ajuts. Segon, a publicar aquestes bases al butlletí oficial de la província, a la 

web municipal, al tauler d’anuncis, a la corporació i per la seva informació pública 

durant el període d’un mes. Tercer, que aquestes bases quedaran definitivament 

aprovades de no haver-hi reclamacions ni al·legacions durant el tràmit d’informació 
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pública. I quart, comunicar aquest acord a l’àrea de serveis i atenció a les persones i a 

la Regidoria de Serveis Socials de l’Ajuntament de la Roca del Vallès.

Sr. Alcalde.- Gràcies, senyora Moreno. Alguna intervenció? Senyor Francisco Garcia.

Sr. Garcia.- Alcalde, a veure. Començo dient que, evidentment, el nostre vot és 

favorable a aquesta reforma del reglament per aconseguir aquests ajuts de tarifació 

social, perquè, evidentment, l’informe tècnic que hi havia està clar que no arribaven els 

ajuts, precisament, a aquelles persones que, en aquests moments, més els 

necessitaven, perquè quan vam aprovar aquesta tarifació social, en el seu moment 

proposat pels companys d’Iniciativa, estava molt pensat per a persones no únicament 

amb problemes econòmics, sinó amb problemes socials més profunds. També aquest 

tema, seguint el fil del qual hem parlat fa un moment, és un clar exemple de com es 

poden fer les coses quan col·laborem tots i treballem els temes amb temps suficient 

perquè tothom pugui fer les seves aportacions, i que després els tècnics que, 

evidentment, són uns especialistes, acabin de refinar les propostes que hi ha. Ho vaig 

comentar a la comissió informativa, aquest cop sí, també li he comentat a la senyora 

Moreno, que hagués estat bé que, ja que havíem tingut unes reunions prèvies, 

aquesta darrera proposta, com a mínim, la filosofia que hi havia al darrere d’aquestes 

modificacions, se’ns hagués presentat abans de trobar-nos la documentació a la 

comissió informativa, perquè, evidentment, sobre aquelles propostes que vam fer entre 

tots, partits de govern i partits de l’oposició, al final els tècnics han fet un exercici més 

refinat, per exemple amb la taula de criteris per adjudicar els ajuts. De totes maneres, 

jo volia fer dues reflexions generals. La primera és que continuem tots tenint un 

sistema per donar tota mena d’ajuts en què demanem molt paper. Malgrat que no sigui 

un paper físic, sinó que siguin documents electrònics, però demanem que els 

ciutadans aportin moltíssima informació. I és un problema de totes les administracions 

que carreguem sobre el ciutadà els problemes de connexió, de connectivitat, de 

compatibilitat de les plataformes que tenim les administracions entre nosaltres. És a 

dir, sobretot el que em preocupa és quan les persones que han de demanar aquests 

ajuts són persones grans, o persones amb molt pocs recursos, no únicament 

econòmics, sinó també socials i culturals... vocatius, millor dit, aportar aquesta 

documentació i fins i tot omplir el model de declaració que hi ha d’ingressos a la pàgina 

web de l’Ajuntament, té una certa dificultat que requereix tenir tota una sèrie de 

coneixements que moltes persones no tenen. I això ho plantejo, a més, com una 

reflexió col·lectiva, que hauríem de fer entre tots, per facilitar cada cop més que 

Segons la llei 39/2015 del procediment administratiu podeu accedir a la següent url que l'indiquem per verificar aquest document

Codi Segur de Validació 3fd9b65b7dc14b5e96fbd2bb373193f4001 Data document: 30/11/2020

Url de validació https://sedesimplifica01.absiscloud.com/absis/idi/arx/idiarxabsaweb/castellano/asp/verificadorfirma.asp?nodeabsisini=027

Metadades Classificador:Acta  -     Origen: Origen administració    Estat d'elaboració: Original

Signatura 1 de 2

Antoni Peralta Garcerá 29/01/2021 SECRETARI

Signatura 2 de 2

Albert Gil i Gutiérrez 29/01/2021 ALCALDE

https://sedesimplifica01.absiscloud.com/absis/idi/arx/idiarxabsaweb/castellano/asp/verificadorfirma.asp?nodeabsisini=027


sobretot quan es tracta d’ajuts socials facilitem l’entrada, facilitem la documentació que 

han d’aportar els ciutadans, i facilitem que les puguin demanar i que, evidentment, 

després els puguem concedir. El segon element de reflexió és sobre el tema d’haver 

de pagar perquè em tornin els diners. Jo he llegit l’informe jurídic, que evidentment no 

soc jurista, i no poso en qüestió els arguments jurídics que es donen, però crec que 

també hauríem d’intentar trobar un mecanisme per facilitar la vida dels ciutadans en 

aquest aspecte. I imagino que també la vida de les persones que treballen a 

Intervenció, que han de cobrar i després han de fer un abonament. És a dir, s’han de 

fer dues gestions sobre un mateix rebut. Sobretot pel tema de si jo soc una família, 

m’estic inventant les dades, que tinc dret a tenir una bonificació del 50% d’un impost o 

d’una taxa i aquesta taxa o aquest impost té un import de 200 €, igual em resulta més 

fàcil pagar 100 € perquè estic [...] que no haver de pagar 200 € i que després em 

retornin 100 €. He llegit l’informe jurídic, veig que hi ha dificultats, però crec que 

d’alguna manera hauríem de trobar algun tipus de mecanisme perquè això fos 

possible. Perquè ens podem trobar amb un altre problema, i és que, malgrat que tingui 

dret a que em bonifiquin el 50%, si no puc pagar el 100%, el que faré serà no pagar. I 

llavors tindrem un impagat, amb recàrrecs, amb interessos de demora que 

possiblement, al final, es pot transformar en un incobrable. Ja dic, no és un retret a 

ningú. És simplement aportar uns elements de reflexió que crec que podem treballar 

entre tots els partits, però també amb la part tècnica i jurídica, per veure de facilitar 

encara més que els ciutadans de la Roca, de la Torreta i de Santa Agnès puguin 

accedir a aquest tipus d’ajuts. Ja dic que és un exemple de com pot sortir una bona 

feina, malgrat que tingui les seves limitacions, quan aportem tots el nostre granet de 

sorra. Gràcies, senyor alcalde.

Sr. Alcalde.- Gràcies, senyor Francisco Garcia. No sé si algú més... Senyora Marta 

Pujol.

Sra. Pujol.- Sí, jo una mica, amb el fil que ha apuntat el Paco. Des que vam començar 

amb la situació de COVID i que es van plantejar els ajuts, tant els ajuts COVID de 

concurrència com d’urgència, amb els ajuts que es van plantejar des de promoció 

econòmica per ajudar el comerç i els autònoms del municipi, tot això que estàs 

plantejant, Paco, són els esculls que ens hem trobat en el dia a dia. És a dir, ens 

trobem en dificultats tècniques i jurídiques que et posen la sensació... No voldria que 

els juristes i els economistes d’aquí se sentissin... però, que et posen pals a les rodes 

a totes aquelles idees que pots aportar, no? Jo trobo absolutament lògic que es pugui 
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fer una bonificació de la taxa d’escombraries pel 50%, per exemple. O per l’import que 

es consideri o que determini una comissió tècnica que ho pugui dir. Ens hem trobat 

això, que per poder tenir dret a la subvenció, que no és una bonificació, a la subvenció 

de la taxa d’escombraries, primer l’has hagut de pagar. Has hagut de pagar 300 euros 

i escaig o gairebé 400 perquè te’n tornin 100. Només en dificultat econòmica, jo ho 

trobo absolutament ridícul, i a més a més, inclús, una mica immoral. Poc ètic. Fer 

pagar algú que està passant una dificultat perquè ni tan sols pugui rebre la subvenció 

del 100%. També ens hem trobat dificultats amb el tema dels ajuts al comerç, que ja 

des de l’inici es va treballar amb la idea de fer una mena de bonus, que tots aquells 

establiments del municipi que no han hagut de tancar perquè s’han considerat serveis 

essencials, per X diners de compra es poguessin entregar als consumidors uns bonus 

que després poguessin afavorir el consum o el fet d’anar a consumir a establiments 

que havien estat tancats. Imagina’t, tu compres 30 € a una carnisseria, i per aquests 

30 € et donen un bonus de 10 € per anar-te a gastar a un restaurant del municipi, o per 

anar a comprar a una botiga de roba que ha hagut d’estar tancada. Doncs això és molt 

complicat de fer. I una cosa que podria afavorir el comerç local, perquè els que han 

tingut la sort de no haver de tancar puguin donar un cop de mà als que han hagut de 

tancar és poc viable. És poc factible. Estic d’acord amb tu que tens idees, que vols fer 

coses, i les dificultats són molt grans. I des de Serveis Econòmics ens hem trobat 

constantment amb aquesta situació. Volem que no s’hagin de pagar les taxes 

d’ocupació de sòl, sobretot a les terrasses, afavorir que, de cara l’any 2021, tots els 

establiments que poden tenir terrassa, i els que no en tenen i en vulguin tenir la puguin 

tenir, eximir-los del pagament de la taxa d’ocupació de sòl. Doncs això no és tan 

senzill. I políticament estaríem tots d’acord en el fet que és una manera d’incentivar o 

de facilitar, recuperar una mica l’activitat que no han tingut, que no hem pogut tenir a 

causa del tancament, doncs, no és tan fàcil. I potser passen tres mesos, com ha 

passat amb els ajuts al comerç, que els vam començar a treballar fa cinc mesos i han 

sortit fa... quinze dies, regidora, Raquel? Clar, és complicat. És molt complicat, i de 

vegades et quedes una mica amb la sensació de mal sabor de boca. Perquè t’has 

treballat una cosa molt treballada i després el resultat per al ciutadà, que és a qui ens 

debem, no és el que tu hauries volgut. Una mica fer aquesta petita reflexió, perquè fa 

molts mesos que tenim aquesta situació i la llei no és facilitadora, per dir-ho d’alguna 

manera. I res, doncs, ja està, una mica expressar això que jo crec que tots estem... 

sobretot, qui ha estat més al davant de les regidories que han afectat més al servei i 

atenció de les persones. Són les dificultats que ens trobem el dia a dia, i a mi, com a 

regidora de Serveis Econòmics que, de vegades, les coses es veuen molt fàcils, però 
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quan t’arriben a tu i et diuen “Marta, volem fer això, això i això” i tu dius “eh, que això 

no és tan senzill”. Perquè “això, això, això i això” són obstacles que s’han de passar. I 

això, el ciutadà que està passant un mal moment, no ho entén. I és que és normal que 

no ho entengui, perquè “jo necessito que m’ajudis avui, no necessito que m’ajudis 

d’aquí a quatre mesos, perquè d’aquí a quatre mesos o hauré cobrat l’ERTE, o estaré 

treballant, o hauré pogut obrir el negoci”. Llavors, una mica aquest decalatge, de la 

necessitat d’ara de l’ajuda, a quan arriba, perquè ha fet tota la tramitació 

administrativa... és en aquell moment que nosaltres ens trobem amb aquesta dificultat. 

Ja està, només volia fer aquest petit apunt i sumar-me a la reflexió que ha fet el Paco.

Sr. Alcalde.- Gràcies...

Sra. Moreno.- I una cosa, jo us volia... Ai, perdó. 

Sr. Alcalde.- No, no, no. Endavant, Roser.

Sra. Moreno.- Jo volia agrair, sobretot, la gran aportació perquè, per exemple, aquesta 

dificultat de no poder avançar primer els diners, potser ho podem arreglar amb la 

vostra proposta d’aquests quatre pagaments, i que l’últim es pogués estalviar. I 

sobretot això, us volia agrair la vostra participació. Gràcies. 

Sr. Alcalde.- Gràcies, em sumo a les dues coses. De fet, jo crec que podem seguir 

parlant d’aquest tema després en una moció, perquè realment, per desgràcia, el que 

podem fer des dels ajuntaments... Moltes vegades voldríem fer moltes més coses de 

les que després se’ns permet perquè estem amb les mans lligades. De fet, el 

legislador, que sabreu que aquí hi ha hagut molts debats sempre que nosaltres no 

tenim una legislatura, sinó que tenim un mandat, perquè nosaltres no legislem, no fem 

lleis i, per tant, no fem una legislatura, això és el Parlament de Catalunya i el Congreso 

de los Diputados, i de fet, després també hi ha aquella cosa, que si aquí es diu alguna 

cosa que trepitja competències, entrem en aquestes discussions. Però, al final, és que, 

quan hi havia d’haver ajudes hi va haver un molt, molt, molt petit marge, que va ser 

quan va haver-hi tota la recentralització, que podíem fer coses com la que havíem 

parlat, que es pogués fer alguna cosa per resolució d’alcaldia que després no es 

podria fer perquè no estem en aquell estat d’alarma. I de fet, nosaltres fins i tot, 

penseu que això ho hem estat parlant molt amb la Raquel, i és molt trist de parlar, de 

les terrasses. I de fet, tot aquest esforç pels bars ho hem treballat amb l’organisme de 
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gestió tributària de la Diputació de Barcelona, que ens diu que de cap manera podem 

no cobrar la terrassa si la tenim dins de l’ordenança, i fins i tot penseu que estem 

intentant modificar una part de l’ordenança, o potser ens hem de carregar una 

ordenança, que va fer el mandat passat una regidora després de molt d’esforç, i ens 

l’haurem de carregar només per no veure’ns obligats a cobrar els impostos de les 

terrasses a aquests veïns i veïnes i a aquests bars i restaurants que tenen la terrassa, 

perquè el que podem fer després és bonificar-los a ells, però ells hauran de pagar 

abans. Quan la situació és desesperada per aquesta gent. I no ens ajuden, i ningú ens 

ajuda. I llavors, moltes vegades, et quedes amb la impotència de veure que tot el que 

estàs intentant fer no acaba de rutllar per aquesta realitat. De fet, ja en parlarem 

després amb la moció, però de vegades, i tots els que hem estat dins l’Ajuntament ho 

sabem, moltes vegades l’administració pública i aquestes regulacions que hi ha fan 

que moltes coses que voldries fer i són bones pels veïns i veïnes, no dic que no es 

puguin fer, però s’han de fer a la seva manera, la que el legislador ha dit, i en el temps 

que es trigui per fer tot això. I llavors, jo encoratjaria que tots nosaltres hem de 

començar, si realment veiem que aquesta necessitat és tan important, és demanar als 

nostres partits polítics, cada un al seu, que on toca legislin perquè després nosaltres 

des dels ajuntaments puguem fer ajudes fàcils i directes als nostres ciutadans i 

ciutadanes que ho necessiten. No sé si algú té alguna altra cosa a dir. Doncs 

passaríem a aprovació, si escau.

Votacions: 

Aprovat per unanimitat

Àrea de seguretat Ciutadana i Mobilitat

B.10-Aprovació del projecte tècnic de videovigilància per controlar el trànsit 
mitjançant un sistema d’anàlisi intel·ligent de vídeo

Vist que per Resolució d’Alcaldia número 2019/1679, de 19 de desembre, es 
van adoptar els següents acords:

“RESOLUCIÓ D'ALCALDIA

En data 17/09/2019 es va emetre informe per part de l’ òrgan de 
contractació d’aquest consistori, informant que L’Àrea de Seguretat 
Ciutadana i Mobilitat necessitava contractar els serveis de redacció d’un 
estudi sobre les característiques i necessitats del subministrament, 
instal·lació i manteniment d’un sistema de seguretat ciutadana, amb 
reconeixement de matricules i gestió d’avisos, sistema de 
telecomunicacions per connectar-les en xarxa i infraestructura 
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informàtica necessària pel bon funcionament dels sistema, així com la 
documentació per la seva posterior licitació, i no disposava de mitjans 
suficients per a fer front a la dita contractació.

Per aquest motiu es va proposar incoar expedient de contractació 
menor, d’acord amb allò que disposa l’article 118 i concordants de la 
Llei 9/2017, de 8 de novembre, de Contractes del Sector Públic.

En data 16/10/2019, s’emet informe tècnic per part del cap de la Policia 
Local, en el sentit de justificar la necessitat de contractació menor d’un 
estudi sobre les característiques i necessitats del subministrament, 
instal·lació i manteniment d’un sistema de seguretat ciutadana, amb 
reconeixement de matricules i gestió d’avisos, sistema de 
telecomunicacions per connectar-les en xarxa i infraestructura 
informàtica necessària pel bon funcionament dels sistema, així com la 
documentació per la seva posterior licitació. 

En data 04/12/2019, s’emet informe tècnic per part del cap de la Policia 
Local sobre l’adjudicació del contracte menor d’un estudi sobre les 
característiques i necessitats del subministrament, instal·lació i 
manteniment d’un sistema de seguretat ciutadana, amb reconeixement 
de matricules i gestió d’avisos, sistema de telecomunicacions per 
connectar-les en xarxa i infraestructura informàtica necessària pel bon 
funcionament dels sistema, així com la documentació per la seva 
posterior licitació, per un import de 7.900 €,  € IVA exclòs, i sobre la 
justificació del compliment dels requisits de l’article 118 de la Llei 
9/2017, de 8 de novembre, de Contractes del Sector Públic. Aquest 
informe es transcriu a continuació: 

“En Manel Vivas Garcia, cap de la Policia local, davant de la 
necessitat de la contractació de la redacció d'un estudi sobre 
les característiques i necessitats del subministrament, 
instal·lació i manteniment d'un sistema de seguretat 
ciutadana, amb reconeixement de matricules i gestió 
d’avisos, sistema de telecomunicacions per connectar-les en 
xarxa i infraestructura informàtica necessària pel bon 
funcionament del sistema, així com la documentació per la 
seva posterior licitació, en compliment de l'article 118.3 de la 
Llei 9/2017, de 8 de novembre, de Contractes del Sector 
Públic, per la qual es traslladen a l'ordenament jurídic 
espanyol les Directives del Parlament Europeu i del Consell 
2014/23/UE i 2014/24/UE, de 26 de febrer de 2014, emeto el 
següent informe:

Objecte del contracte

L’àrea de Seguretat Ciutadana i Mobilitat necessita 
contractar els serveis de la redacció d'un estudi sobre les 
característiques i necessitats del subministrament, 
instal·lació i manteniment d'un sistema de seguretat 
ciutadana, amb reconeixement de matricules i gestió 
d’avisos, sistema de telecomunicacions per connectar-les en 
xarxa i infraestructura informàtica necessària pel bon 
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funcionament del sistema, així com la documentació per la 
seva posterior licitació.

De la consulta prèvia realitzades en el mercat del sector 
d’activitat corresponent a l’objecte del contracte, s’ estima el 
preu d’aquest per un import de 7.900 €, IVA exclòs, i de 
9.559 €, IVA inclòs. 

El procediment de contractació és el de contracte menor i el 
tipus de tramitació és ordinària.

Motivació de la necessitat del contracte

L’article 25 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les 
bases del règim local, així com l’article 66 del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text 
refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya, 
ambdós en el seu aparat primer, estableixen que els 
municipis, per a la gestió dels seus interessos i en l’àmbit de 
les seves competències, poden promoure tota classe 
d’activitats i prestar els serveis públics que contribueixin a 
satisfer les necessitats i aspiracions de la comunitat veïnal.

Els articles 25.2.f) i g) de la Llei reguladora de les bases del 
règim local i 66.3.a) i b) del Text refós de la Llei municipal de 
règim local de Catalunya estableixen que en qualsevol cas 
el municipi exercirà competències, en els termes de la 
legislació de l’Estat i de les Comunitats autònomes en 
matèria de seguretat en els llocs públics, així com en matèria 
d’ordenació del trànsit de vehicles i persones en les vies 
urbanes.

Així mateix, la Llei 16/1991, de 10 de juliol, de les policies 
locals de Catalunya, estableix en el seu art. 11 que 
corresponen a les policies locals, en llur àmbit d’actuació, les 
funcions següents:

a) Protegir les autoritats de les corporacions locals i vigilar i 
custodiar els edificis, les instal·lacions i les dependències 
d’aquestes corporacions.

b) Ordenar, senyalitzar i dirigir el trànsit en el nucli urbà, 
d’acord amb el que estableixen les normes de circulació.

c) Instruir atestats per accidents de circulació esdevinguts 
dins el nucli urbà, en el qual cas han de comunicar les 
actuacions dutes a terme a les forces o els cossos de 
seguretat competents.

d) Exercir de policia administrativa, a fi d’assegurar el 
compliment dels reglaments, de les ordenances, dels bans, 
de les resolucions i de les altres disposicions i actes 
municipals, d’acord amb la normativa vigent.
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e) Exercir de policia judicial, d’acord amb l’article 12 i amb la 
normativa vigent.

f) Dur a terme diligències de prevenció i actuacions 
destinades a evitar la comissió d’actes delictuosos, en el 
qual cas han de comunicar les actuacions dutes a terme a 
les forces o els cossos de seguretat competents.

g) Col·laborar amb les forces o els cossos de seguretat de 
l’Estat i amb la Policia Autonòmica en la protecció de les 
manifestacions i en el manteniment de l’ordre en grans 
concentracions humanes quan siguin requerides a fer-ho.

h) Cooperar en la resolució dels conflictes privats, quan 
siguin requerides a fer-ho.

i) Vigilar els espais públics.

j) Prestar auxili en accidents, catàstrofes i calamitats 
públiques, participant, d’acord amb el que disposen les lleis, 
en l’execució dels plans de protecció civil.

k) Vetllar pel compliment de la normativa vigent en matèria 
de medi ambient i de protecció de l’entorn.

l) Dur a terme les actuacions destinades a garantir la 
seguretat viària en el municipi.

m) Qualsevol altra funció de policia i de seguretat que, 
d’acord amb la legislació vigent, els sigui encomanada.

La implantació d’aquest sistema es fonamenta i justifica en 
el fet que l’Ajuntament de La Roca del Vallès, a través de la 
Policia Local, té l’objectiu de controlar el trànsit i millorar la 
seguretat ciutadana mitjançant sistemes d’anàlisi intel·ligent 
de vídeo. Per aquest fet es considera molt important poder 
disposar d’un sistema d’avisos de les entrada i les sortides 
de vehicles del municipi per tal de detectar-ne aquells que 
siguin potencialment perillosos o d’interès policial.

Així mateix, l'objectiu tècnic esdevindria el disposar de la 
infraestructura tecnològica necessària, per implementar una 
sèrie de mecanismes que contribueixin a fer del municipi 
una vila segura per als seus visitants i ciutadans i que 
permeti controlar múltiples aspectes de la seguretat 
ciutadana i la mobilitat. Es pretén crear un sistema de 
seguretat ciutadana que permeti fer un seguiment a temps 
real de diferents escenaris, per mitjà d'una sèrie de càmeres 
de vídeo vigilància amb lectura de matrícules, que 
s'instal·laran en els principals accessos del municipi.

L’Ajuntament de La Roca del Vallès no disposa de mitjans 
suficients per realitzar un estudi previ i real de les 
necessitats del sistema a implantar i la seva posterior 
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licitació, motiu pel qual es proposa contractació externa de la 
redacció administrativa dels documents escaients i no 
disposa de mitjans suficients per a fer front a la dita 
contractació  

Justificació de no alteració de l’objecte del contracte per 
evitar l’aplicació de les regles generals de contractació 

No s’ha alterat l’objecte del contracte per evitar l’aplicació de 
les regles generals de la contractació 

Proposta d’adjudicació

El licitador proposat per a l’adjudicació resulta SARPAT DE 
PROJECTES, S.L., NIF B67176776, essent el seu 
representant i persona de contacte, el Sr. Marc Seminago 
Gispert (DNI 78.085.915-H)

El preu de la licitació ascendeix a 7.900 € (IVA exclòs).

El licitador proposat té plena capacitat d’obrar i disposa de la 
suficient solvència tècnica i professional per a l’execució del 
contracte, sense que estigui incurs en cap de les 
prohibicions de contractar que preveu l’article 71 LCSP, 
segons consta en la declaració responsable que ha efectuat 
en data 14 de novembre de 2019.

Existeix una retenció de crèdit per un import de 9.559€ 
imputable a l’aplicació pressupostària 03 130 22000 del 
pressupost municipal vigent aplicable.

Límits de l'article 118 de la Llei 9/2017

De conformitat amb l'article 118.3 de la Llei 9/2017, de 8 de 
novembre, de Contractes del Sector Públic, en l'expedient 
s’ha de justificar que el contractista no ha subscrit més 
contractes menors que individual o conjuntament superin la 
xifra de 40.000 euros, quan es tracti de contractes d'obres, o 
a 15.000 euros, quan es tracti de contractes de 
subministrament o de serveis.

Segons consta a la comptabilitat municipal, al contractista 
proposat se no li han adjudicat  contractes menors amb 
objectes qualitativament iguals durant el dos darrers 
exercicis pressupostaris, de manera que, juntament amb el 
contracte que es pretén formalitzar, no se supera la xifra de 
15.000 euros.

Proposta d’adjudicació

Per tot el que s’ha exposat, qui sota signa informa que s’ha 
donat compliment als requisits previstos a l’article 118 LCSP 
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i informa favorablement a l’adjudicació del contracte serveis 
de la redacció d'un estudi sobre les característiques i 
necessitats del subministrament, instal·lació i manteniment 
d'un sistema de seguretat ciutadana, amb reconeixement de 
matricules i gestió d’avisos, sistema de telecomunicacions 
per connectar-les en xarxa i infraestructura informàtica 
necessària pel bon funcionament del sistema, així com la 
documentació per la seva posterior licitació a SARPAT DE 
PROJECTES, S.L., NIF B67176776.”

En data 17/12/2019 s’emet informe jurídic per part del secretari de la 
Corporació.

Existeix suficient consignació pressupostària en l’aplicació 03 130 22000 
22019002680 per fer front a la despesa d’aquest contracte menor.

Per tot això,

RESOLC

PRIMER. Justificar la celebració del contracte menor dels serveis d’un 
estudi sobre les característiques i necessitats del subministrament, 
instal·lació i manteniment d’un sistema de seguretat ciutadana, amb 
reconeixement de matricules i gestió d’avisos, sistema de 
telecomunicacions per connectar-les en xarxa i infraestructura 
informàtica necessària pel bon funcionament dels sistema, així com la 
documentació per la seva posterior licitació, pels següents motius: 

 l’Ajuntament de La Roca del Vallès, a través de la Policia Local, 
té l’objectiu de controlar el trànsit i millorar la seguretat ciutadana 
mitjançant sistemes d’anàlisi intel·ligent de vídeo. Per aquest fet 
es considera molt important poder disposar d’un sistema 
d’avisos de les entrades i les sortides de vehicles del municipi 
per tal de detectar-ne aquells que siguin potencialment perillosos 
o d’interès policial

Resta acreditat que la contractació d’aquesta prestació mitjançant un 
contracte menor serveis no significa cap fraccionament de l’objecte del 
contracte. 

SEGON. Contractar a Sarpat de Projectes S.L., NIF B-67176776, la 
prestació descrita en els antecedents. Segons les seves pròpies 
declaracions, aquest contractista té suficient capacitat i solvència per a 
l’execució del contracte i no ha superat durant l’any 2019 per altres 
contractes menors d’objectes qualitativament iguals l’import de 
40.000/15.000 €, IVA exclòs. 

TERCER. Aprovar la despesa corresponent que comporta l’anterior 

encàrrec:
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Exercici Aplicació pressupostària Import

2018 03 130 21400 
22018002579

7.900,00 €, IVA exclòs
9.559,00€, IVA inclòs

QUART. Una vegada realitzada la prestació, incorpori's la factura i 
tramiti's el pagament si escau.

CINQUÈ. Notificar la resolució a l'adjudicatari en el termini de deu dies a 
partir de la data de la signatura de la Resolució.

SISÈ. Comunicar al Registre de Contractes del Sector Públic les dades 
bàsiques del contracte incloent la identitat de l'adjudicatari, l'import 
d'adjudicació, juntament amb el desglossament corresponent de l'Impost 
sobre el Valor Afegit.”

Vist que fruit d’aquesta adjudicació, en data 7 d’agost de 2020 i número de 
registre d’entrada 7405 va tenir entrada en aquest Ajuntament per part del Marc 
Seminago, en representació de l’empresa SARPAT DE PROJECTES, SL, del 
projecte relatiu als treballs encomanats de la redacció i dels documents 
necessaris per al sistema de seguretat ciutadana en els principals accessos del 
municipi de La Roca del Vallès, així com la documentació per la seva posterior 
licitació.

Vist que en data 28 d’octubre de 2020, l’enginyer municipal va emetre el 
següent informe:

“Xavier Manzanares, com enginyer municipal de l’ajuntament de la Roca 
del Vallès, emet el següent informe, davant la provisió d’alcaldia on es 
disposa l’emissió d’un informe tècnic referent al Projecte de 
videovigilància amb l’objectiu de controlar el trànsit mitjançant un 
sistema d’anàlisi intel·ligent de vídeo.

En data 7 d’agost i número de registre d’entrada 7405 es presenta 
instància signada per Marc Seminago, en representació de l’empresa 
SARPAT DE PROJECTES, SL, presentant el “Projecte de Sistema de 
Videovigilància al Centre de Control Policial de l’ajuntament de la Roca 
del Vallès”.

La documentació presentada inclou els següents documents:

 Memòria.

 Plànols.

 Pressupost (amidaments, quadres de preus, pressupost i resum del 

pressupost).

 Plec de Condicions.

 Estudi de Seguretat i Salut.
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La documentació presentada inclou els documents necessaris per a la seva 

aprovació inicial.

Respecte a la revisió tècnica, la documentació presentada s’ajusta a allò 

requerit a les diverses reunions tècniques mantingudes. Per tant, el tècnic que 

subscriu informa favorablement l’aprovació inicial del projecte presentat.

D’altra banda, donat que algunes de les càmeres afectes a les carreteres C-

1415c, BV-5106, BV-5001 i BV-5105. Aquestes carreteres tenen com a titular a 

la Diputació de Barcelona i la Generalitat de Catalunya. Per tant, s’haurà de 

sol·licitar el seu informe preceptiu dins de les seves competències.

Cosa que us comunico als efectes que correspongui.”

Vist que en data 2 de novembre de 2020, el cap de la policia local va emetre el 

següent informe:

En Manel Vivas Garcia, cap de la Policia local, en acompliment del que es 
disposa a la Provisió d’Alcaldia de data 21 d’octubre de 2020, sobre l’emissió 
d’un informe tècnic referent al Projecte de videovigilància amb l’objectiu de 
controlar el trànsit mitjançant un sistema d’anàlisi intel·ligent de vídeo, emeto el 
present

“INFORME TÈCNIC

En data 7 d’agost de 2020 i número de registre d’entrada 7405 va tenir entrada 
en aquest Ajuntament per part del Marc Seminago, en representació de 
l’empresa SARPAT DE PROJECTES, SL, del projecte relatiu als treballs 
encomanats de la redacció i dels documents necessaris per al sistema de 
seguretat ciutadana en els principals accessos del municipi de La Roca del 
Vallès, així com la documentació per la seva posterior licitació.

La documentació presentada s’ajusta a l’encàrrec inicial sobre el servei de 
consultoria tècnica pel disseny i redacció del projecte de desplegament de 
serveis 4G i videovigilància IP pública per a identificació, reconeixement i 
registre de vehicles i visionat de l’ambient (control d’accessos i ubicacions) en 
les instal∙lacions municipals de l’ajuntament de La Roca del Vallès analitzades, 
necessaris per al seu ús i funcionament.

En conseqüència, qui sota signa informa favorablement l’aprovació inicial del 
projecte presentat sense detriment d'altres informes, permisos i condicionants 
que hi puguin concórrer, atès que determinades infraestructures s’haurien 
d’instal·lar a vies i ubicacions que no són de competència municipal.”

Vist que la legislació aplicable és la següent:
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 Llei 9/2017, de 8 de novembre, de Contractes del Sector Públic, per la 
qual es traslladen a l'ordenament jurídic espanyol les Directives del 
Parlament Europeu i del Consell 2014/23/UE i 2014/24/UE, de 26 de 
febrer de 2014 (d'ara endavant, LCSP).

 Reial decret 1098/2001, de 12 d'octubre, pel qual s’aprova el Reglament 
de la Llei de Contractes de les Administracions Públiques aprovat pel.

 Article 93 del Reial decret Legislatiu 781/1986, de 18 d'abril, pel qual 
s’aprova el Text Refós de les disposicions legals vigents en matèria de 
Règim Local. 

 Articles 4 i 17 de la Llei 38/1999, de 5 de novembre, d'Ordenació de 
l'Edificació.

 Articles 3 a 8 i 17 Reial decret 1627/1997, de 24 d'octubre, pel qual 
s'estableixen disposicions mínimes de seguretat i de salut en les obres 
de construcció.

 Article 12 i 24 i següents del Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual 
s’aprova el Reglament d’Obres, Activitats i Serveis dels Ens Locals.

 Article 16 del Reglament d’instal·lacions tèrmiques en els edificis (RITE).
 Llei 26/2010, de 3 d’agost, de règim jurídic i de procediment de les 

administracions públiques de Catalunya.
 Llei 39/2015, d’1 d’octubre, de Procediment Administratiu Comú de les 

Administracions Públiques.
 Llei 40/2015, d’1 d’octubre, de Règim Jurídic del Sector Públic.
 Article 53 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el 

Text Refós de la Llei Municipal i de Règim Local de Catalunya; així com 
l’article 21.1.o) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les bases 
de règim local.

Vist que segons l’article 234 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d' abril, pel qual 
s’aprova el Text refós de la Llei municipal de règim local de Catalunya, tenen la 
consideració d'obres locals les que executen els ens locals per prestar els 
serveis de llur competència podent ser ordinàries o d’urbanització.

D'igual manera els articles 8 i 9 del Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual 
s’aprova el Reglament d’Obres, Activitats i Serveis dels Ens Locals diferencien 
les obres locals entre ordinàries i d'urbanització.

El projecte, objecte del present informe, vist el contingut del mateix i l'informe 
emès, en data 8 de maig de 2020 per l'Enginyer Tècnic municipal, té el caràcter 
d'obra ordinària local de conservació i manteniment en virtut d’allò establert en 
l’article 12.5 del Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual s’aprova el 
Reglament d’Obres, Activitats i Serveis dels Ens Locals

Per tot això, i de conformitat amb l’article 10 del Decret 179/1995, de 13 de 
juny, pel qual s’aprova el Reglament d’Obres, Activitats i Serveis dels Ens 
Locals el projecte es regirà per la normativa de règim local, i la seva tramitació 
serà aquella prevista en els articles 36 i següents del Decret 179/1995, de 13 
de juny, pel qual s’aprova el Reglament d’Obres, Activitats i Serveis dels Ens 
Locals.

Vist el contingut del projecte presentat, i que examinat per part dels serveis 
tècnics de l’ajuntament de La Roca del Vallès, aquest conté tots els documents 
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necessaris per a la seva aprovació inicial. En aquest sentit, cal entendre que el 
criteris tècnic és que el projecte reuneix els documents que en resultin 
necessaris en aplicació dels articles 24 i 25 del Decret 179/1995, de 13 de juny, 
pel qual s’aprova el Reglament d’Obres, Activitats i Serveis dels Ens Locals, 
així com en l’article 233 de la Llei 9/2017, de 8 de novembre, de Contractes del 
Sector Públic, per la que es transposen a l’ordenament jurídic espanyol les 
Directives del Parlament Europeu i del Consell 2014/23/UE i 2014/24/UE, de 26 
de febrer de 2014.

Sense tenir aquests coneixements tècnics, de la lectura del projecte resulta que 
el programa de desenvolupament dels treballs serà efectuat per l’adjudicatària 
del contracte que sigui licitat per a la seva execució, no consta la classificació 
del contractista. Cal tenir present que per l’import previst de l’obra, 212.054,69 
€, la classificació no és obligatòria. Malgrat això, cal seguir el disposa l’article 
77 de la Llei 9/2017, per la qual cosa, la determinació de la classificació seria 
d’ajuda per a la posterior licitació:

“Artículo 77. Exigencia y efectos de la clasificación.

1. La clasificación de los empresarios como contratistas de obras o como 
contratistas de servicios de los poderes adjudicadores será exigible y surtirá 
efectos para la acreditación de su solvencia para contratar en los siguientes 
casos y términos:

a) Para los contratos de obras cuyo valor estimado sea igual o superior a 
500.000 euros será requisito indispensable que el empresario se encuentre 
debidamente clasificado como contratista de obras de los poderes 
adjudicadores. Para dichos contratos, la clasificación del empresario en el 
grupo o subgrupo que en función del objeto del contrato corresponda, con 
categoría igual o superior a la exigida para el contrato, acreditará sus 
condiciones de solvencia para contratar.

Para los contratos de obras cuyo valor estimado sea inferior a 500.000 
euros la clasificación del empresario en el grupo o subgrupo que en función del 
objeto del contrato corresponda, y que será recogido en los pliegos del 
contrato, acreditará su solvencia económica y financiera y solvencia técnica 
para contratar. En tales casos, el empresario podrá acreditar su solvencia 
indistintamente mediante su clasificación como contratista de obras en el grupo 
o subgrupo de clasificación correspondiente al contrato o bien acreditando el 
cumplimiento de los requisitos específicos de solvencia exigidos en el anuncio 
de licitación o en la invitación a participar en el procedimiento y detallados en 
los pliegos del contrato. Si los pliegos no concretaran los requisitos de 
solvencia económica y financiera o los requisitos de solvencia técnica o 
profesional, la acreditación de la solvencia se efectuará conforme a los 
criterios, requisitos y medios recogidos en el segundo inciso del apartado 3 del 
artículo 87, que tendrán carácter supletorio de lo que al respecto de los mismos 
haya sido omitido o no concretado en los pliegos.”

Vist allò establert quant al procediment aplicable per l’aprovació del projecte 
esmentat, en l’article 37 del Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual s’aprova 
el Reglament d’Obres, Activitats i Serveis dels Ens Locals, procedirà adoptar 
acord d’aprovació inicia, sotmetre’l a informació pública per un termini de 30 
dies i procedir posteriorment a adoptar acord d’aprovació definitiva per part del 
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mateix òrgan. La publicitat de l’acord d’aprovació inicial es farà en la pàgina 
web de l’ajuntament així com en el BOP de Barcelona.

Tota aquesta tramitació s’ha de dur a terme en un termini màxim de 6 mesos 
donat que excedit el termini esmentat es produiria la caducitat de l’expedient.

Es transcriu l’article 37 del Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual s’aprova el 
Reglament d’Obres, Activitats i Serveis dels Ens Locals:

“Article 37
Procediment

37.1 La tramitació dels projectes d’obres locals ordinàries s’ha d’ajustar al 
procediment següent:
a) Acord d’aprovació inicial.
b) Informació pública i notificació individual, si s’escau.
c) Aprovació definitiva.

37.2 La informació pública del projecte és de trenta dies com a mínim, durant 
els quals es pot examinar i formular-hi les al·legacions pertinents. 
Simultàniament, s’ha de sotmetre a informe o autorització d’altres 
administracions, només quan així ho exigeixi la legislació sectorial, segons el 
tipus d’obra de què es tracti, i s’ha de notificar individualment a les persones 
directament afectades que figurin en la relació a què es refereix l’article 31 
d’aquest Reglament.

37.3 Els plànols i documents sotmesos al tràmit d’informació pública són 
diligenciats pel secretari de la corporació, i hi ha de constar que han estat 
aprovats inicialment per aquesta.

37.4 En la tramitació dels projectes en la qual hagi d’intervenir una altra 
administració, perquè així ho exigeixi la legislació sectorial, s’han de complir els 
tràmits que aquesta legislació imposi. La no emissió dels informes dins dels 
terminis concedits donarà lloc al seguiment de les actuacions, sempre que no 
siguin determinants per a l’aprovació del projecte.

37.5 El termini per a l’aprovació definitiva del projecte és de sis mesos a 
comptar de l’aprovació inicial. La manca de resolució dins aquest termini 
comporta la caducitat del procediment i l’arxiu de les actuacions dins els trenta 
dies següents a l’acabament d’aquell.

37.6 Per a les obres de conservació i manteniment, reparacions menors o 
meres instal·lacions complementàries en els edificis dels ens locals, és suficient 
que l’òrgan competent de la corporació aprovi la documentació a què es 
refereixen els articles 34 i 35 d’aquest Reglament, sens perjudici del que 
disposa l’article 46 d’aquest, en allò que sigui aplicable.”

Pel que fa a l’aprovació definitiva del projecte, cal portar a col·lació allò 
establert en l’article 38.2 del Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual s’aprova 
el Reglament d’Obres, Activitats i Serveis dels Ens Locals:

“38.2 L’acord d’aprovació definitiva del projecte s’ha de publicar al Butlletí 
Oficial de la província, al Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya i al butlletí 
informatiu local, si n’hi ha, i s’ha d’inserir al tauler d’anuncis de la corporació”.
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Aprovat el projecte i prèviament a la tramitació de l'expedient de contractació de 
l'obra, es procedirà a efectuar el replantejament, el qual consisteix a comprovar 
la realitat geomètrica de l'obra i la disponibilitat dels terrenys necessaris per a la 
seva normal execució, que serà requisit indispensable per a l'adjudicació en 
tots els procediments. Així mateix s'han de comprovar tots els supòsits que 
figurin en el projecte elaborat i siguin bàsics per al contracte a celebrar.

Vist el contingut de l’article 53 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel 
qual s’aprova el Text Refós de la Llei Municipal i de Règim Local de Catalunya; 
així com l’article 21.1.o) i l’article 22.2.ñ) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, 
reguladora de les bases de règim local, així com la Disposició Addicional 
Segona de la LCSP, l’òrgan competent per l’aprovació del projecte d’obres 
seria l’Alcalde.

Ara bé, davant de la insuficiència o inexistència de crèdit pressupostari al 
pressupost de la Corporació local, cal atendre a allò disposat a l’article 52.2.o) 
del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text Refós de la 
Llei Municipal i de Règim Local de Catalunya, així com de l’article 22.2.ñ) de la 
Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases de règim local, en relació a la 
competència del plenari municipal per l’aprovació dels projectes no previstos en 
els pressupostos.

Si realment no existeix el crèdit pressupostari, o aquest resulta insuficient, la 
competència correspondrà al Ple de la Corporació, tal i com s’acaba d’exposar.

Vist què, de conformitat amb els antecedents i consideracions jurídiques 
assenyalades, s’emet el present informe jurídic que es pronuncia envers el 
procediment, legislació aplicable i òrgan competent per a l’aprovació del 
projecte d’obres locals ordinàries presentat. La conclusió és que res no obsta 
per procedir a la seva aprovació inicial. Sí que es vol posar de manifest que el 
projecte contempla una barreja de prestacions, com són subministraments, 
instal·lacions i manteniment, que l’apropen a la figura del contracte mixt. També 
es posa de manifest el fet que el manteniment que es preveu és d’un import de 
14.503 € per un termini de tres anys.

Cal recordar que els contracte mixtos només són possible quan concorren les 
circumstàncies de l’article 34.2 de la Llei 9/2017:

“2. Solo podrán fusionarse prestaciones correspondientes a diferentes 
contratos en un contrato mixto cuando esas prestaciones se encuentren 
directamente vinculadas entre sí y mantengan relaciones de 
complementariedad que exijan su consideración y tratamiento como una unidad 
funcional dirigida a la satisfacción de una determinada necesidad o a la 
consecución de un fin institucional propio de la entidad contratante”

En aquest cas, es pot entendre que concorre la vinculació entre les prestacions 
(instal·lació del sistema, previ subministrament, i posterior manteniment)

Pel que fa al règim del contracte mixt, cal fer referència a l’article 18 de la Llei 
9/2017:

“Artículo 18. Contratos mixtos.
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1. Se entenderá por contrato mixto aquel que contenga prestaciones 
correspondientes a otro u otros de distinta clase.

Únicamente podrán celebrarse contratos mixtos en las condiciones 
establecidas en el artículo 34.2 de la presente Ley.

El régimen jurídico de la preparación y adjudicación de los contratos mixtos 
se determinará de conformidad con lo establecido en este artículo; y el de sus 
efectos, cumplimiento y extinción se determinará de acuerdo con lo dispuesto 
en el artículo 122.2.

Para la determinación de las normas que regirán la adjudicación de los 
contratos mixtos cuyo objeto contenga prestaciones de varios contratos 
regulados en esta Ley, se estará a las siguientes reglas:

a) Cuando un contrato mixto comprenda prestaciones propias de dos o más 
contratos de obras, suministros o servicios se atenderá al carácter de la 
prestación principal.

En el caso de los contratos mixtos que comprendan en parte servicios 
especiales del anexo IV, y en parte otros servicios, o en el caso de los 
contratos mixtos compuestos en parte por servicios y en parte por suministros, 
el objeto principal se determinará en función de cuál sea el mayor de los 
valores estimados de los respectivos servicios o suministros.

b) Cuando el contrato mixto contenga prestaciones de los contratos de 
obras, suministros o servicios, por una parte, y contratos de concesiones de 
obra o concesiones de servicios, de otra, se actuará del siguiente modo:

1.º Si las distintas prestaciones no son separables se atenderá al carácter 
de la prestación principal.

2.º Si las distintas prestaciones son separables y se decide adjudicar un 
contrato único, se aplicarán las normas relativas a los contratos de obras, 
suministros o servicios cuando el valor estimado de las prestaciones 
correspondientes a estos contratos supere las cuantías establecidas en los 
artículos 20, 21 y 22 de la presente Ley, respectivamente. En otro caso, se 
aplicarán las normas relativas a los contratos de concesión de obras y 
concesión de servicios.

2. Cuando el contrato mixto contemple prestaciones de contratos regulados 
en esta Ley con prestaciones de otros contratos distintos de los regulados en la 
misma, para determinar las normas aplicables a su adjudicación se atenderá a 
las siguientes reglas:

a) Si las distintas prestaciones no son separables se atenderá al carácter 
de la prestación principal.

b) Si las prestaciones son separables y se decide celebrar un único 
contrato, se aplicará lo dispuesto en esta Ley.

3. No obstante lo establecido en el apartado 1, en los casos en que un 
elemento del contrato mixto sea una obra y esta supere los 50.000 euros, 
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deberá elaborarse un proyecto y tramitarse de conformidad con los artículos 

231 y siguientes de la presente Ley.

En el supuesto de que el contrato mixto contenga elementos de una 
concesión de obras o de una concesión de servicios, deberá acompañarse del 
correspondiente estudio de viabilidad y, en su caso, del anteproyecto de 
construcción y explotación de las obras previstos en los artículos 247, 248 y 
285 de la presente Ley.”

En tot cas, totes aquestes qüestions corresponen ser resoltes en via de licitació 
de les diferents prestacions que conté el projecte. Pel que fa al seu contingut, 
dels informes tècnics es pot deduir que es contempla l’execució d’obra, el que 
implica que s’apliqui la tramitació d’un projecte d’obres per a la seva aprovació.

Vist l’informe favorable de la Comissió Informativa, es proposa al Ple l’adopció 
dels acords següents: 

PRIMER.- APROVAR INICIALMENT el projecte titulat “Projecte de sistema de 
videovigilància al centre de control policial de l’ajuntament de la Roca del 
Vallès”, redactat pel Sr. Marc Seminago, enginyer tècnic de telecomunicacions, 
en representació de l’empresa SARPAT DE PROJECTES, essent l'ajuntament 
de la Roca del Vallès, promotor del projecte. El pressupost de l’actuació, pel 
que fa a l’obra i subministraments, ascendeix a la quantitat de 212.054,69 € 
IVA (44.531,48 € d’IVA, el que fa un total de 256.586,17 € IVA total)

SEGON.- SOTMETRE el projecte esmentat a informació pública, per un 
període de trenta dies hàbils comptadors des de l'endemà de la darrera 
publicació de ['anunci corresponent en el Butlletí Oficial de la Província en un 
diari de major difusió, en el tauler d'edictes de la casa consistorial i en la web 
municipal (www.laroca.cat), als efectes que es puguin formular, si es considera 
convenient, al·legacions sobre el projecte.

TERCER.- En cas que es presentin al·legacions, es remetran als Serveis 
Tècnics municipals pel seu estudi i resolució, procedint l’emissió d’informe-
proposta de secretaria, procedint-se a donar trasllat del mateix a l’Alcaldia per 
tal de dur a terme l’aprovació definitiva del projecte.

QUART.- Aprovar que, abans de l’inici de l’expedient de contractació que 
s’aprovi incoar, caldrà efectuar el replanteig previst a l’article 236 LCSP.

Deliberacions:

Sr. Alcalde.- Molt bé. El següent punt seria de l’Àrea de Seguretat Ciutadana i 

Mobilitat, seria l’aprovació del projecte tècnic de la videovigilància. Té la paraula el 

regidor Dani Valls.

Sr. Valls.- Hola, bona nit a tothom. Bé, avui presentem a aprovació aquest projecte, 

que és molt important. Creiem que ajudarà a protegir millor el nostre municipi. Si us 

sembla bé, us faig una petita exposició abans de passar-vos una presentació en 
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PowerPoint. El projecte de videovigilància consistirà en un conjunt de disset punts de 

control, amb unes vint càmeres, que estaran situades a tots els accessos dels tres 

nuclis de població, de les urbanitzacions i també de la Roca Village, i la finalitat és 

poder fer un control dels vehicles que entren i surten dels municipis a través dels seus 

accessos principals i també dels secundaris. En aquest punt, val a dir que nosaltres 

som un municipi molt gran, tenim molta extensió de terreny. Per tant, un dels punts 

que contempla aquest projecte és que ha d’estar dimensionat en aquesta realitat. Ens 

trobem que tots els pobles del costat estan en fases ja més avançades 

d’implementació d’aquest mateix sistema. Per tant, nosaltres aquest cop hem de fer un 

salt qualitatiu que ens posi en solfa amb la realitat que tenim del territori del voltant. 

Aquestes càmeres, com hem dit, serviran per fer un registre de vehicles, que a partir 

d’aquí, es treballarà amb les dades d’aquestes matrícules. S’ha de dir que no serviran 

per fer un control de trànsit, sinó que serviran per ajudar la seguretat ciutadana. 

Aquest projecte, bàsicament, el que farà serà treballar amb tres objectius: buscarem 

prevenir, buscarem detectar, buscarem també després millorar molt la tasca 

d’investigació. Quan parlem de la prevenció, el que està clar és que, quan ens trobem 

amb persones que venen al nostre municipi a cometre fets delictius, o ens podem 

trobar amb persones que venen de fora al nostre municipi, el fet que nosaltres 

estiguem protegits amb aquest sistema de videovigilància pot fer que el vehicle o les 

persones que vinguin s’ho replantegin, vegin que ells han estat ja registrats, i 

desisteixin de la seva voluntat de cometre algun acte delictiu. També ens servirà per 

fer una detecció de vehicles que puguin estar a les bases de dades policials, vehicles 

que puguin estar buscats o vehicles que puguin estar implicats en robatoris amb força 

o altres tipologies delictives pels diferents cossos policials. Un cop qualsevol de les 

càmeres detecti una d’aquestes matrícules, el que fa és enviar immediatament un avís 

a la patrulla actuant, o les patrulles actuants, i els agents que estan en aquell moment 

treballant tenen una fotografia del vehicle en qüestió, quin és el seu assenyalament, i 

en quin punt i a quina hora s’ha detectat. D’aquesta manera, el que ens permet és 

dirigir-nos allà, a iniciar una recerca del vehicle, i coordinar-nos amb Mossos i amb els 

policies locals veïns per poder fer un petit dispositiu de recerca. També és important 

perquè una de les càmeres anirà embarcada dins el vehicle policial, en el fet que, quan 

els agents de policia s’adrecen a un accident de trànsit, o s’adrecen a un lloc dels fets, 

en moltes ocasions passa que el vehicle policial es creua amb l’autor dels fets, encara 

que només sigui per un tema de proximitat temporal. D’aquesta forma, quan algun veí, 

o alguna alarma, o algun sistema de càmeres privades als domicilis, ens indiquin que 

el moment de fugida del vehicle i l’arribada del cotxe patrulla és amb una distància 
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temporal molt, molt, molt petita, això ens permetrà mirar el registre de matrícules dels 

vehicles amb els quals ens hem creuat i serà un punt més a l’hora de detectar qui és el 

que ens ha fet aquest [...]. I després, el que sí que és una tasca molt important en què 

ens ajudarà és amb el tema de la investigació. Bàsicament fins ara, quan ens trobem 

amb un fet delictiu o ens trobem amb un accident greu en el qual hi hagi un vehicle de 

fugida, podríem dir que estem cecs, si no tenim un testimoni que ens dona una 

matrícula, que ens dona una descripció molt acurada, tenim un fet delictiu i tenim molt 

poca informació per començar a treballar. D’aquesta forma, nosaltres quan detectem 

un fet, tindrem una franja horària, tindrem un punt geogràfic, podrem anar a buscar, en 

col·laboració amb el cos de Mossos i a les seves unitats d’investigació, els vehicles 

que han entrat i han sortit d’aquella urbanització en aquella franja horària concreta. Si 

tenim alguna descripció d’algun veí, que ha sigut una furgoneta blanca o un vehicle de 

color vermell, amb el registre d’imatges de les càmeres podrem fàcilment detectar 

aquest vehicle, i també ens servirà molt quan a municipis veïns, o el cos de Mossos en 

algun altre lloc, detecta algun vehicle que, encara que no hagi comès cap acte delictiu, 

porta estris o instruments que ens puguin fer pensar que es dedica a robatoris amb 

força o a qualsevol altre fet, aquesta matrícula la podem introduir a la nostra base de 

dades, i ens pot donar la situació que aquest vehicle hagi vingut quatre vegades al 

nostre municipi, i que en aquestes quatre ocasions hàgim tingut fets consumats. Per 

tant, tindríem una vinculació d’aquests fets, podrien ser indiciàriament atribuïbles a 

aquest vehicle. I això ens permet començar a treballar en una investigació que, com bé 

he dit, fins ara no tenim. Ara, totes aquestes dades no les tenim. Els vehicles que són 

d’interès per aquest sistema, no són tots els vehicles que passen per les càmeres, sinó 

que són els vehicles que hagin pogut estar implicats en moments previs en un delicte o 

en un accident de trànsit greu amb fugida, vehicles que puguin tenir algun 

assenyalament pel cos de la policia local, sigui propi o derivat de Mossos, o vehicles 

que hagin tingut alguna relació amb delictes en municipis propers. Les dades que van 

recopilant les càmeres, per protecció de dades, al cap de trenta dies es van 

autodestruint, a no ser que, per rellevància dels fets, s’hagin de derivar a una autoritat 

administrativa o una autoritat judicial. La implementació que tindrà aquest sistema en 

el territori busca, hem treballat sempre amb la filosofia que hem de protegir els tres 

nuclis de població. També hem de protegir les urbanitzacions que tenim, tenim punts 

amb habitatges molt dispersats, estem parlant de la Pineda, estem parlant de Sant 

Carles, no solament dels tres nuclis de població, i també hi hem inclòs el centre 

comercial de la Roca Village. El motiu és que no podem obviar que, el dia d’avui, 

estem amb un nivell 4 d’alerta antiterrorista, i tenim un centre comercial en el qual s’ha 
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dit ja moltes vegades que és un objectiu. Per tant, creiem que també és important que 

aquest sistema cobreixi l’accés d’aquest centre comercial. Per la magnitud del 

projecte, la idea ha sigut que els punts de control (després els repassarem al 

PowerPoint) puguin cobrir tots els accessos principals, nuclis... i també hem anat a 

buscar la cobertura dels accessos secundaris. Evidentment, tots coneixem pistes o 

corriols que ens poden permetre accedir als nuclis de població, però que són accessos 

que, sota criteri policial, pensem que no són habitualment utilitzats pels grups 

organitzats que no acaben de conèixer el nostre territori i que vindran habitualment per 

les rutes que marca el Google Maps o, si coneixen una miqueta més el territori, algun 

accés secundari. És un projecte que ens ha portat molta feina, hem estat donant 

moltes voltes, tant al que és la tipologia tecnològica de cada una de les càmeres, en 

els punts d’implantació, en com aquest projecte podia evolucionar o no, i ara jo us volia 

fer una presentació dels punts, una miqueta el que ens trobarem, perquè sigui una 

miqueta més gràfic, a veure si us ho he compartit. Es veu bé? Sí, es veu bé? Bé, 

doncs, és un sistema de videovigilància i control de matrícules, repeteixo, no és un 

sistema de càmeres per fer un control de trànsit ni per sancionar les infraccions que es 

puguin derivar del trànsit rodat. Aquest projecte, què contempla? Contempla disset 

punts de control. Quan parlem de punts de control, volem dir ubicacions, no estem 

parlant que tingui disset càmeres, perquè realment n’acaben sent vint, sinó que estem 

parlant que estem treballant en disset punts geogràfics de control, quatre dels quals, a 

part de tenir la càmera lectora de matrícules comptarà també amb una càmera 

ambiental. La càmera ambiental és la típica que coneixem de les comissaries, o dels 

centres de trànsit, que són aquestes càmeres que es veuen els cotxes circulant, 

després us ensenyaré una foto. A part d’aquestes quatre ubicacions que tenen la 

doble càmera, tindrem onze punts que tindran únicament la càmera lectora de 

matrícules, que al final és el que interessa, perquè el sistema informàtic pugui fer 

aquesta lectura, aquesta recopilació de dades, i després quan calgui, fer l’explotació 

d’aquesta. Tots aquests punts requeriran dues càmeres en aquell punt, perquè són 

punts on hi ha dos accessos o que l’accés ve per dos indrets diferents que amb una 

càmera no es poden cobrir. Per tant, tindran dues càmeres, després us ho ensenyaré 

als mapes. Un d’aquests punts té una càmera de Doble Via, simplement és un sol 

accés que és molt ample, que amb un ample de càmera no ho podem agafar, i llavors 

hem de ficar un altre tipus de càmera que té un enfocament més gran, i una càmera 

que tindrà una connexió de 3G/4G, que és diferent de la de WiMAX, d’això us faig un 

petit apunt perquè és una mica més tècnic. En principi, la tecnologia 3G/4G és la 

mínima que suporta aquest sistema, el que passa que ens vam trobar que era un 
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sistema que ens permetia treballar només el dia d’avui. Si nosaltres passats uns anys 

volem que aquest sistema segueixi creixent i assumeixi o accepti millores 

tecnològiques, amb aquest sistema no tindríem capacitat d’aquestes millores. Per tant, 

hem optat per fer un projecte ja amb connexió WiMAX, que és una connexió més 

potent, que si volem ficar més càmeres en un futur, d’aquestes de control ambiental, 

es pugui fer, encara que ara només n’entrin quatre. De manera que busquem que sigui 

un projecte viu, que el dia d’avui cobreixi les necessitats que la situació ens demana, 

però que si d’aquí a cinc anys les millores tecnològiques demanen fer un salt qualitatiu, 

es pugui fer. En aquesta diapositiva podem veure una miqueta la diferència que hi ha 

entre una imatge que ens dona una càmera lectora de matrícules, que veiem una 

imatge estàtica, solament el vehicle, no tenim ni tan sols l’ample de calçada, mentre 

que la càmera de baix és aquella càmera de trànsit en la qual veiem tota la circulació. 

Això dins la comissaria de la policia serien unes pantalles grans a les quals l’operador 

o la gent que estigués a dependències tindria un control dinàmic de com transiten els 

vehicles en aquells punts. Després també aquest projecte contempla que una de les 

càmeres vagi embarcada al vehicle policial, això és una cosa que ens donarà moltes 

eines de cara al patrullatge diari, és un sistema del qual la guàrdia urbana de 

Barcelona disposa, crec que la policia local de Mataró també. Al final, el sistema és el 

mateix que les càmeres estàtiques. Una càmera fa una lectura de les matrícules que 

avancen el vehicle policial o que es creuen amb ell, i permet que, a part dels ulls i de la 

visió crítica que puguin tenir els agents sota els seus criteris professionals, si en algun 

moment es creuen amb algun vehicle que està buscat, com veiem aquí, a la seva 

pantalla de l’ordinador els saltarà l’avís, veuran la imatge del vehicle i, per tant, podran 

fer mitja volta i intentar interceptar i detenir els culpables. També, aquesta càmera és 

molt important amb allò que he explicat abans, quan el cotxe de la patrulla es dirigeix 

al lloc dels fets, no cal que sigui un robatori amb força, també podríem pensar en un 

accident de trànsit en què hi ha hagut ferits greus i la persona que ha estat l’autora es 

dona a la fugida, que també és un cas que, malauradament, es dona. Si ens trobem 

que, en aquell moment, el vehicle policial es creua amb el vehicle dels autors, el 

tindríem registrat en aquesta càmera. Passem a la ubicació dels punts. Això és el 

mapa del nostre municipi. Com veiem, és molt extens. Va des de dalt, a Vilalba, fins a 

la Pineda, i des de la Torreta fins a Sant Carles, un municipi molt extens. Això vol dir 

que el projecte ha d’estar dimensionat a aquesta realitat, ha de ser un projecte 

d’envergadura, ha de ser ambiciós. Creiem que, com he dit, els municipis del voltant 

estan en fases avançades i, per tant, nosaltres hem d’anar ja a una fase definitiva. Ara 

us passaré detallada per sectors la ubicació de les càmeres. Veiem aquí el que vindria 
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a ser la Roca centre, can Borrell, can Colet. Tindríem una càmera que controlaria la 

carretera que ve d’Òrrius, una altra que seria la que ve de la C-60, a l’alçada del 

cementiri, és tota la zona Mataró. Aquesta controlaria un accés secundari, que és la 

que passa per davant del carrer de l’església, que va cap al Llac dels Ànecs. I la de 

davant de Can Colet el que faria seria controlar tots els vehicles que venen de 

Granollers o que poden venir de l’autopista, i també ens ajudaria a controlar tot l’accés 

de vehicles a la zona de Can Colet i Can Borrell. Això és la zona de la Torreta. La 

Torreta és un punt que té moltíssims accessos. És bastant complicat tenir-ho 

absolutament tot controlat, llavors hem hagut de determinar unes posicions 

estratègiques on creiem que pel volum de cotxes i per l’origen dels vehicles que ens 

poden ser de més interès, busquem els cotxes que puguin venir de fora el municipi i 

que puguin venir fins a la Torreta a cometre delictes. Per tant, tenim una a l’accés al 

polígon de Valldoriolf, a la carretera. Ens controlaria tant l’accés al polígon com la gent 

que ve des de la Ronda i agafa la carretera de Valldoriolf per accedir al que és la 

Torreta. Després, un altre a l’accés, bé, jo ho conec així, ho he dit sempre així, que és 

a la Prades, que seria la gent que vindria des de la Ronda, des de la Repsol, o la 

gent... Fixeu-vos que hi ha una càmera, que enfoca cap a dins el polígon, aquesta el 

que vindria a controlar és la gent que podria voler accedir a la Torreta venint des de la 

Repsol, ficant-se per la part més tocant a la Roca del polígon, creuant la Ronda, ficant-

se al polígon, i entrar a la Roca. Creiem que si no ficàvem aquesta càmera, ens podia 

quedar aquest accés una miqueta descobert. Després, les que hi ha a la rotonda del 

Carrer Costa Brava amb el Carrer València. Bàsicament aquí el que podrem controlar 

és tothom que ens vingui a través de la rotonda i tothom que vingui a través del Carrer 

València, i una altra al Carrer Girona, a dalt de tot, que creiem que és un punt també 

d’accés habitual al barri, i que era un punt estratègic per tenir ubicada una càmera. A 

la zona de Santa Agnès n’hem col·locat dues a l’accés de l’Avinguda Gaudí, una per 

cada costat, entenent que habitualment, bandes organitzades que puguin venir a 

atacar la urbanització ho faran per aquests dos punts. També n’hem col·locat una 

altra, aquí ho veiem, al costat del polígon, el que seria la carretera que va a Sant 

Carles. Amb aquesta som capaços de controlar tant els vehicles que es dirigeixen cap 

a Sant Carles com els que puguin voler entrar a Santa Agnès a través de la rectoria. I 

anem amb compte aquí, torno un moment enrere, que si algun vehicle accedís des de 

la zona dels Ànecs, en principi, si ve des de la Roca, allà hi ha una càmera que ja 

l’hauria detectat. Això és Sant Carles, a dalt de tot tenim una cruïlla que va cap a 

Llinars, aquí potser algú en pot trobar a faltar alguna. No hi és perquè en el transcurs 

de l’elaboració del projecte Llinars n’ha posat una, per tant, a partir d’aquí, veureu que 
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també ens ho trobarem amb Vilanova. Haurem de fer una tasca d’intentar arribar a uns 

acords de col·laboració amb les policies locals del costat, per poder traspassar 

informació de vehicles que puguin anar d’un nucli a l’altre i que hagin saltat en algun 

assenyalament. La càmera que hi ha present a baix és la que enfocaria cap a la pista 

dels bandolers i que va donar al […]. Aquesta és a la Pineda, aquesta la tenim ubicada 

a la carretera, a l’accés a la urbanització de la Pineda. Aquesta també és estratègica 

perquè ens permetrà controlar tot l’accés de vehicles que vindrà cap al nucli de la 

Roca venint des de Vilanova. Ens interessa molt que estigui en aquest punt i que no 

estigui més a la vora del nucli de la Roca perquè si estigués més a prop del nucli, més 

cap a la benzinera, o més ja cap a l’accés del municipi, els vehicles tindrien la 

possibilitat de ficar-se per pistes i accedir a la zona del principi de tot de la Rambla per 

pistes. D’aquesta forma, aquí, tenim control de l’accés al nucli, i també ens dona 

cobertura a l’accés a la urbanització de la Pineda. A baix de tot, a la rotonda, tenim un 

accés també pel que seria Vilanova, i can Ruscalleda. Allà, Vilanova en té una, per 

tant, igual que amb Llinars, el que haurem de fer un cop tinguem el sistema 

implementat, és parlar amb ells i mirar de quan les seves càmeres es detecti algun 

vehicle amb assenyalaments policials, que ens donin la informació a nosaltres i al 

revés. Això és la Roca 2, també n’hem ficat una a l’accés, al que és la zona de la Roca 

2. Això és Vilalba, aquesta és la que té dues fletxetes, és la que l’accés té un format 

així com de bulevard, de jardinet al mig, i necessitava un ample de càmera més gran i 

s’ha hagut d’utilitzar aquest tipus de càmera. I finalment, les dues de la Roca Village, 

que una estaria a la carretera Can Massaguer, que dona a la carretera de Cardedeu, i 

l’altre l’accés que donaria des del costat del peatge, de forma que creiem que 

controlaríem els dos accessos al centre comercial. Si algú vingués, repeteixo, de la 

zona dels ànecs, en principi hauria pogut estar detectat a la Roca, o si ve des de Santa 

Agnès, a Santa Agnès. I de la mateixa forma, si algú vol accedir a cometre algun 

delicte a Santa Agnès entrant per aquesta zona, també ho podríem detectar. Aquesta 

és la zona d’influència de les tres antenes que tenim, les tres torres CELLNEX que 

tenim. Podem veure, no sé si em veieu el punter, aquí, la LPR14 és la de Sant Carles, 

la que queda fora de tota l’àrea d’influència de les torres i per tant, per això ha de ser 

amb tecnologia 3G/4G, perquè no hi havia cap altra forma de vincular-ho perquè hi 

arribés la tecnologia WiMAX, si algun dia amb alguna torre de comunicació nova, 

veiéssim que hi arriba la cobertura aquí, intentaríem mirar de passar-la a WiMAX 

perquè així també tindríem una millor connexió i, si algun dia hagués d’evolucionar 

tecnològicament, tindríem l’opció oberta. Aquest projecte, pel que fa al pressupost, té 

un cost tant de subministrament, la instal·lació la posarà en marxa, i també 
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contemplaria el manteniment per tres anys, de 256.587,17 €, amb l’IVA inclòs. I 

després, vindria un altre cost, que seria anual, que seria el lloguer de les torres de 

comunicació CELLNEX. Hem de pensar que aquest sistema necessita uns repetidors 

que triangulin el senyal i l’enviïn al centre de control de forma instantània per poder 

tenir la informació a la patrulla en el moment, i haurem de recórrer al lloguer 

d’aquestes torres per poder donar el servei de videovigilància. Aquest és el projecte. 

Ja us dic, ha sigut un projecte en el qual fa molt de temps que treballem, crec que és 

de rebut que doni les gràcies per tota la feina feta al Manel Vivas, que, la veritat, és 

que ho hem pres amb moltíssima professionalitat, amb moltíssima il·lusió i amb 

moltíssim convenciment. Vull aprofitar per donar-li les gràcies. També als companys 

tècnics de l’Ajuntament i als redactors que ens han ajudat a fer el projecte. 

Sincerament, crec que és un projecte molt important pel que fa a la seguretat, no 

solament en temes de robatoris amb força, sinó amb qualsevol altra tipologia delictiva. 

També, i faig molt incís perquè els accidents de trànsit, quan hi ha ferits greus i no es 

pot identificar l’autor, generen una situació molt traumàtica per les víctimes, ens pot ser 

molt útil aquest sistema per a aquests fets. I encara queda un camí llarg, a partir d’ara, 

això si avui escau la seva aprovació, encara queda una licitació. Trigarem a tenir-ho, 

com a mínim durant l’any 2021 tindrem feina en tirar això endavant, però crec que és 

molt important que avui es pugui aprovar això, perquè pel que fa a la seguretat, el 

nostre poble millorarà, serem un poble més segur, i confiem que hi hagi resultats 

palpables quant a seguretat, que segurament no seran noticiables, perquè en l’àmbit 

policial la millor notícia és la que no existeix. El dia que ens llevem i no hi ha incidents 

és una nit que ha anat bé. I aquesta és l’exposició del projecte.

Sr. Alcalde.- Molt bé, gràcies. Sort que no ens has explicat els camins pels quals 

poden arribar i no estaran... perquè ha semblat que en un moment també ens ho 

explicaves. Gràcies per l’explicació, no sé si algú té algun comentari... Cap comentari? 

Doncs, passaríem...

Sr. García.- Sí, sí, sí, el Paco, el Paco.

Sra. Guarinos.- I la Raquel.

Sr. Alcalde.- No, tu Raquel no. És els portaveus. A tu, Raquel, no... (riu) Endavant, 

Paco, si us plau.
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Sr. Garcia.- Sí. Gràcies, senyor alcalde. Bé, primer donar les gràcies al Dani per 

l’extensa presentació del projecte tècnic. Evidentment, jo del projecte tècnic no diré 

gran cosa, perquè imagino i confio que els tècnics que han fet el projecte són 

especialistes en el tema i hauran estudiat totes les possibilitats. Al que sí que vindré és 

a repetir una miqueta el que ja vam dir en el seu moment, quan es va aprovar el 

pressupost d’inversions d’aquest any. Estem parlant de 256.000 € per un sistema de 

càmeres que té una finalitat bastant limitada. És a dir, controlarem matrícules, o 

controlaran matrícules, de vehicles que ja siguin sospitosos. Tenim un terme municipal 

molt extens. Tenim corriols i no només corriols, sinó camins, pels que es pot arribar 

perfectament en cotxe als diferents nuclis, fent un bypass al sistema de càmeres. Si 

els lladres utilitzen Google Maps, tindran perfectament localitzats aquests camins que 

permeten passar als vehicles... És a dir, 250.000 € per un sistema bastant limitat, i 

amb un cos de la policia que, amb tota la bona voluntat, jo no sé si està preparat per 

fer el control de tota la informació que pot arribar a través d’aquestes càmeres. A més 

a més, hi ha un altre tema addicional i és que ens falten diners. Al pressupost d’aquest 

any hi havia un pressupost d’inversions de 230.000 € per aquest projecte, aquest 

projecte puja a 250.000 €. Ens falten vint-i-sis o vint-i-set mil euros, no tinc els 

números al davant. I a més a més ens carrega, evidentment, amb el cost del 

manteniment, 14.000 € en tres anys, més el cost de les torres, que quan vostè ens va 

fer la presentació als portaveus dels grups municipals ens va dir que pujava 

aproximadament a uns 8.000 € anuals, sense IVA. És a dir, no únicament 

comprometem una inversió molt important, possiblement la inversió més important que 

farà aquest any l’Ajuntament de la Roca, sinó que a més a més comprometem una 

despesa fixa, que evidentment, el manteniment no serà per tres anys, ni les torres 

seran tampoc per tres anys, sinó que seran, a partir d’aquests moments... No diré per 

sempre, perquè això seria molt de temps, però sí tota una sèrie d’anys en què aquest 

sistema pugui estar en funcionament. Ja ho vam dir el dia de la discussió 

pressupostària, pensem que en aquests moments hi ha altres prioritats. Ja en aquell 

moment, que no hi havia pandèmia, pensàvem que hi havia altres prioritats al municipi 

per fer inversions. Comprometem molts diners, ens falten diners per poder fer la 

licitació d’aquest projecte perquè s’ha de tenir el finançament per tot el cost, 

comprometem unes despeses fixes addicionals als pressupostos dels pròxims anys, 

que seran uns pressupostos difícils i que encara no coneixem, i amb una capacitat i 

amb una funcionalitat bastant limitada. Vostè ha parlat molt del cos de Mossos 

d’Esquadra, i jo, sincerament, he tingut la impressió que li estem fent la inversió al 

Departament d’Interior de la Generalitat de Catalunya. És a dir, bàsicament, tota la 
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informació anirà a parar a unes bases de dades que aniran a parar als Mossos, i que 

em sembla completament lògic que les portin ells, però que nosaltres estem fent tota 

aquesta inversió per fer un control, ja dic, que em sembla bastant problemàtic. 

Nosaltres ens abstindrem en aquest punt, ja vam dir que no veiem clara aquesta 

inversió. Evidentment, no poso en dubte que la feina feta pels tècnics que han redactat 

aquest projecte sigui magnífica, no tenim coneixements per entrar en aquest tema. El 

que sí que m’agradaria i, en tot cas, li emplaço, és que, un any després que s’hagi 

implementat aquest sistema, que ara trigarem a veure’l implantat per tot el tema de la 

licitació, fem un balanç real de quina ha estat l’efectivitat i la utilitat d’aquesta inversió. 

Gràcies.

Sr. Valls.- No sé si algú més vol intervenir i responc a tothom o si responc ara. 

Sr. Alcalde.- Dani, un moment, un moment, que també volia intervenir la Raquel. 

Sra. Vilardebó.- Hola, perdó. Sí, jo, de fet, com a regidora de Santa Agnès, volia 

felicitar el Dani, agrair-li per tota la feina feta, per la implicació que has tingut, per la 

gestió del projecte i tot plegat. Tots sabem que el projecte de les càmeres era una 

demanda molt recurrent a Santa Agnès. Jo com a regidora de Santa Agnès, i 

òbviament com a municipi, però com a regidora sabem que hem tingut molts robatoris, 

que sí que és veritat que han disminuït, sobretot amb la campanya que es va fer del 

fulletó que es va ficar a les bústies, però jo estic convençudíssima que, a Santa Agnès, 

aquestes càmeres faran que les persones se sentin molt més segures, per la 

implicació del projecte, i també pels comerços. Sí que és veritat que, amb les càmeres, 

ens hem basat molt també en el tema de les persones i els habitatges, i que puguem 

estar molt més tranquils, però també això ajudarà moltíssim als comerços de tot el 

municipi. Jo simplement et volia felicitar. Moltes gràcies per la implicació i pel projecte 

que has fet. És tot, només era això.

Sr. Alcalde.- Gràcies, no sé si algú té alguna altra pregunta, si algú vol fer algun 

comentari més... Doncs, Dani, si vols...

Sr. Valls.- Sí, una miqueta per donar resposta a les coses que ha comentat vostè. Miri, 

pel que fa a la policia, el que més o menys ens porta a entendre l’experiència dels 

últims anys... Ara, possiblement, em centraré més en el tema dels robatoris, que és 

una cosa sobre la qual les xifres parlen més i dibuixen més un escenari. El que ens 
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expliquen més o menys les xifres, l’experiència, i la temporada a temporada és que els 

grups que es dediquen a assaltar les cases són grups de fora, no són grups del 

municipi, són grups que treballen en molts municipis de Catalunya. Es poden moure de 

comarca, es poden moure de província. Poden estar avui robant a la Roca, demà a 

Matadepera, demà passat al Vendrell. Per tant, el seu coneixement del territori no és 

un coneixement que els porti a utilitzar el que venen a ser ja corriolets i accessos que 

puguem conèixer els veïns que ens movem pel medi natural. Possiblement sí que els 

utilitzaran en una fugida desesperada, si es veuen sorpresos per un veí, per un 

testimoni o per la policia, però realment el que nosaltres busquem amb aquest projecte 

és tenir coberts tots els accessos més utilitzats per aquests grups, tant els principals 

com alguns de secundaris, però que també són d’ús comú. Imagini, si volguéssim 

controlar tots els accessos, llavors ja seria un projecte molt més per avenir. Quan 

vostè comentava el tema de la capacitat de la nostra policia local per assumir la feina 

que ve amb aquest projecte. Miri, li comentaré que aquest projecte, quant a detecció, 

que és la feina que ha de fer el dia a dia, és una feina que, quan aquest sistema 

detecti un vehicle a la llista, li arribarà un avís immediat a la patrulla, és igual si estan a 

les dependències policials o si estan a Santa Agnès, a la Torreta, o a qualsevol punt 

del municipi. Li arribarà un avís, li dirà “la càmera número tal, situada a tal lloc, acaba 

de detectar aquest vehicle” i la patrulla es dirigirà cap allà. He comentat Mossos, però 

també he comentat policies locals veïnes, la coordinació policial entre tots els cossos 

és importantíssima. Si pretenem lluitar contra el crim organitzat sols, els nostres èxits 

seran molt petits. Per tant, quant a la detecció dels vehicles sospitosos, l’ajuda de 

Mossos que pugui venir a ajudar al nostre terme municipal, o dels municipis veïns que 

puguin controlar els nostres punts de confluència municipals és molt important. La 

seguretat l’hem d’entendre una miqueta entre tots. Pel tema de l’assignació 

pressupostària, amb això té raó. Disposem en el pressupost d’inversions, de 230.000 

€, al final ha sortit 256.000 €. Li dic que en diversos moments d’aquest any hem valorat 

si ajustar el projecte al pressupost que teníem marcat, o ajustar el pressupost futur al 

projecte que el poble necessita. Si nosaltres havíem d’ajustar-nos als 230.000 €, 

crèiem que alguna part del projecte quedava coixa. Per tant, vam valorar que deixar 

coixa una part del projecte podia representar deixar coixa la protecció d’una part del 

nostre municipi, o haver de baixar la qualitat tecnològica del projecte. Per tant, en 

aquell moment vam pensar que, realment, com hem comentat al principi, el projecte 

havia d’estar dimensionat al municipi que tenim. No podem negar que tenim un 

municipi gran, un municipi en què necessitem estar, d’una forma o altra, 

presencialment amb les patrulles, no podem estar a tot arreu al mateix moment. Ni 
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tenint-ne una ni tenint-ne deu podem estar a tot arreu. Per tant, aquest sistema estem 

convençuts que ens permetrà tenir ulls a tot arreu del nostre municipi. Per tant, en 

aquest sentit, és l’explicació que li dono de per què el projecte ha superat el llindar que 

teníem de pressupost i no al revés. Em comenta també el tema que la feina 

d’investigació li estem fent a Mossos, li estem posant al sistema i després ells el 

treballaran. Miri, jo que vinc del cos de Mossos, li vinc a dir que el cos de Mossos el 

que fa és ajudar a tots els municipis. És a dir, la comissaria de Mossos de Granollers, 

el que fa és ajudar-nos amb la nostra seguretat aquí a la Roca. I si nosaltres tenim un 

fet i comencem a tenir dades per investigar-lo, evidentment, les nostres patrulles, que 

s’estan dedicant a la seguretat ciutadana, segurament poden fer unes perquisicions 

inicials, que poden allargar una hora o dues. Després els fets, buscar testimonis, 

buscar informació. Però no ens permet dedicar setmanes a resoldre fets. Per això ja hi 

ha les unitats d’investigació de Mossos, que hi ha diversos nivells, en funció de la 

tipologia delictiva, i que els hem d’estar agraïts, perquè gràcies a ells desarticulem 

moltes bandes. Bandes que, segurament, roben a un altre lloc, però que moltes 

vegades roben aquí. I, per tant, li torno a recalcar. La seguretat és una cosa de tots, i 

entre tots ens hem de donar un millor servei. I també li volia contestar al tema de 

l’efectivitat. És molt difícil que l’efectivitat en seguretat estigui tangible. Recalco, altre 

cop, aquesta màxima que crec que és molt gràfica: la millor notícia en seguretat és 

quan no hi ha notícies. Per tant, si nosaltres recorrem una temporada de robatoris, ja 

saben que actualment estem a una d’elles, des del setembre més o menys, fins al 

febrer. És una època complicada, ja estem començant a notar incidents, d’aquí al 

nostre poble. Si ens trobem que, aquest any, l’índex de robatoris ha baixat molt més 

de l’any passat, al final, les dades ens podran dir per un cantó, que s’està fent una 

bona feina. Per un altre cantó, que les càmeres estan ajudant. I sempre hi haurà una 

part que podrà dir “bé, això és que no venen a robar”.  L’important és que, en casos 

concrets, ens doni informació per treballar-los. A aquella família a qui han entrat a 

robar, i se li han emportat totes les joies amb el seu valor econòmic i el seu valor 

emocional, si els donem una línia que ens pugui portar a resoldre aquell fet, a localitzar 

els autors i, en una possible operació llunyana en el temps, passats dies, setmanes o 

mesos i que, recalco, potser ho faran Mossos, però som capaços de detenir el grup 

que els ha entrat a casa i recuperar-los les joies... doncs, segurament, serà gràcies al 

fet que tenim unes dades que, fins al dia d’avui, no teníem capacitat d’accedir. Per 

tant, entenc el posicionament diferent, no pretenc amb aquesta exposició fer-li canviar 

el seu parer. Simplement, defensar, argumentar i reforçar una miqueta el nostre 
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posicionament. A partir d’aquí, si algun altre grup d’alguna cosa a afegir... si no, crec 

que li he respost tot i, si no, si té alguna pregunta més... Per mi endavant... Em pot....

Sra. Guarinos- Albert, tens el micro tancat. 

Sr. Bassa.- El micro, Albert, que el tens tancat.  

Sr. Alcalde.- Ah, disculpi. Senyor Garcia Lorenzana, vostè té la paraula. El que sí que 

els demanaré és que faci vostè la seva i ja ho deixem aquí. No entrem ja en un debat, 

perquè tampoc és el lloc de fer el debat de posicionaments tant pel cos de Mossos 

d’esquadra com... si us sembla bé, estàvem parlant del tema de càmeres. Fem 

aquesta intervenció i tanquem el punt. 

Sr. Garcia.- Simplement tres coses molt puntuals. Una sobre la meva referència a 

Mossos. Quan he dit que li estàvem fent la feina, no he dit que li estàvem fent la feina 

a Mossos d’Esquadra. He dit que li estàvem fent la feina al Departament d’Interior. 

Primera. És a dir, no poso en qüestió la feina que estan fent els Mossos, però igual el 

Departament d’Interior sí que es podria implicar en aquest tipus de projectes. La 

segona cosa, soc perfectament conscient que és molt difícil la valoració dels mitjans 

de seguretat que es posen, però per això tenim estadístiques, per això es fan 

estadístiques pràcticament de tot. És a dir, que sí que hi ha indicadors que ens poden 

dir si una mesura de seguretat pot ser més o menys efectiva. I la tercera és 

simplement una pregunta, és a dir, em sembla molt bé que hagin pres la decisió 

d’ajustar el pressupost al projecte, i no el projecte al pressupost, però em queda el 

dubte de saber d’on sortiran aquests diners que falten. Ja està, gràcies, senyor 

alcalde.

Sr. Alcalde.- Gràcies a vostè. Evidentment, això... tenim un pressupost per l’any 

vinent, i a partir d’aquí també hem dit... Això també va a temes d’inversió, i també hem 

de saber que no tot el que està previst per inversions... però bé, això segur que ho 

tractarem també en el punt darrer de la moció. També parlarem dels pressupostos, 

que també han comentat, i per tant serà el moment també de debatre-ho. Passaríem a 

votació el punt de l’aprovació del projecte, si escau. 

Votacions: 
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Aprovat per 11 vots a favor, manifestats pels regidors dels grups municipals d’ERC (6), 
de Junts (5) i 5 abstencions, manifestades pels regidors dels grups municipals del PSC 
(3), de LREC (1) i de Cs (1).

PROPOSTES I MOCIONS D’URGÈNCIA 

Aprovació 13/2020 modificació pressupostària en la modalitat de crèdit 
extraordinari, finançat amb nous ingressos.

Es posa en consideració del ple la proposta amb el contingut següent:

Considerant l'existència de despeses, que no poden demorar-se fins a l'exercici 
següent pels quals no existeix crèdit al vigent Pressupost de la Corporació, i 
atès que es disposa de nous ingressos sobre els totals previstos en algun 
concepte del Pressupost corrent, quedant acreditat que la resta dels ingressos 
previstos vénen efectuant-se amb normalitat, es precisa la concessió d'un crèdit 
extraordinari finançat amb càrrec a nous ingressos.

Considerant que amb data 19/11/2020, es va emetre Memòria de l'Alcalde en la 
qual s'especificaven la modalitat de modificació del crèdit, el finançament de 
l'operació i la seva justificació.

Considerant que amb data 24/11/2020, es va emetre informe d'Intervenció pel 
qual es va informar favorablement la proposta d'Alcaldia i, amb data 
24/11/2020, es va elaborar Informe d'Intervenció sobre sobre el càlcul de 
l'Estabilitat Pressupostària.

Realitzada la tramitació legalment establerta i vist l'Informe-proposta de 
Secretaria de data 24/11/2020, es proposa al Ple l'adopció del següent

ACORD

PRIMER. Aprovar inicialment l'expedient de modificació de crèdit núm. 13/2020, 
del Pressupost en vigor en la modalitat de crèdit extraordinari, finançat amb 
càrrec a nous ingressos sobre els totals previstos en el Pressupost corrent, 
com s'indica a continuació:

Pressupost de Despeses

Org. Pro. Eco. Descripció Crèdits inicials Crèdit extraordinari Cèdits finals
11 1720 61903 CAMINS PÚBLICS 0,00 13.406,83 13.406,83

Aquesta modificació es finança amb càrrec a nous ingressos, en els següents 
termes:

Altes en Conceptes d'Ingressos
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Eco. Descripció Previsions totals Increment Previsions finals
46107 DIPUTACIÓ, ALTRES SUBVENCIONS 116.546,90 13.406,83 129.953,73

A més, queda acreditat el compliment dels requisits que estableix l'article 37.2, 
apartats a) i b), del Reial decret 500/1990, de 20 d'abril, pel qual es 
desenvolupa el Capítol I del Títol VI de la Llei 39/1988, de 28 de desembre, 
Reguladora de les Hisendes Locals, en matèria de pressupostos, que són els 
següents:

a) El caràcter específic i determinat de la despesa a realitzar i la 
impossibilitat de demorar-ho a exercicis posteriors.

b) La inexistència en l'estat de despeses del Pressupost de crèdit 
destinat a aquesta finalitat específica, que haurà de verificar-se en el nivell en 
què estigui establerta la vinculació jurídica.

SEGON. Exposar aquest expedient al públic mitjançant anunci inserit en el 
Butlletí Oficial de la Província, pel termini de quinze dies, durant els quals els 
interessats1 podran examinar-ho i presentar reclamacions2 davant el Ple. 
L'expedient es considerarà definitivament aprovat si durant el citat termini no 
s'haguessin presentat reclamacions; en cas contrari, el Ple disposarà d'un 
termini d'un mes per resoldre-les.

Deliberacions:

Sr. Alcalde.- D’acord. Aquí ja vindrien els següents punts, que serien els que vam 

parlar de la comissió informativa, de les modificacions pressupostàries, que serien la 

tretze i la disset. Les altres dues, hem tingut un problema de redacció i, per tant, les 

deixàvem per a una pròxima ocasió, i després també hi haurà una proposta de 

modificació, que els vam comentar, de l’article 4.2. de l’ordenança municipal. 

Comencem per les modificacions pressupostàries. Si els sembla bé, les explica la 

Marta aquestes dues, i després passem a votació la urgència, si escau, i si queda 

aprovada passaríem a votació la mateixa modificació. Marta, si us plau.

 

Sra. Pujol.- Són dues modificacions pressupostàries, les que portem per urgència. La 

primera és una transferència de crèdits d’una aplicació a una altra. En aquest cas, 

posaríem 10.000 € de l’aplicació d’inversió i reposició immobiliària d’edificis municipals, 

1 A aquests efectes i de conformitat amb l'article 170.1 del Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, 
tindran la consideració d'interessats.
   — Els habitants al territori de la respectiva Entitat Local.
   — Els que resultin directament afectats encara que no habitin al territori de l'Entitat Local.
   — Els Col·legis Oficials, Càmeres Oficials, Sindicats, Associacions i altres Entitats legalment constituïdes per vetllar 
per interessos professionals o econòmics i veïnals, quan actuïn en defensa dels quals els són propis.
2 De conformitat amb l'article 170.2 del Reial decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, determina que únicament podran 
interposar-se reclamacions contra el pressupost per les següents causes:
— Per no haver-se ajustat la seva elaboració i l'aprovació als tràmits establerts en el Text Refós de la Llei Reguladora 
de les Entitats Locals
— Per ometre el crèdit necessari per al compliment d'obligacions exigibles a l'Entitat Local, en virtut de precepte legal o 
qualsevol altre títol legítim
— Per ser de manifesta insuficiència els ingressos en relació amb les despeses pressupostades o bé d'aquests respecte 
a les necessitats
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a 10.000 € a la reposició d’immobiliari urbà, per la necessitat que hi ha de compra, de 

renovació de bancs i papereres. Aquesta és una. I l’altra modificació pressupostària és 

la número 20204892, i aquesta és la modificació pressupostària en què hem rebut una 

subvenció de la Diputació, i s’ha carregat en el concepte de Diputació o altres 

subvencions, que són 13.406 €, i aquesta subvenció anirà a la partida de camins 

públics, que augmenta en 13.406 €, que no tenia cap crèdit inicial, i la podrem utilitzar 

per a l’arranjament de camins públics. Això, el regidor de medi ambient, el Jordi 

Bacardit, és qui ho ha estat tramitant, no sé si ens vol explicar alguna cosa més 

concreta sobre aquesta subvenció i el destí que tindrà, o com vulguis, Jordi. Però bé, 

en principi són aquestes dues modificacions. Les altres dues són les que hem retirat, 

que ja us he enviat abans una nota de veu al grup de portaveus, perquè hi ha uns 

errors materials i, en tot cas, en parlarem als serveis econòmics i hauríem de fer un ple 

d’urgència la pròxima setmana, perquè si no, per terminis, com que són modificacions 

pressupostàries que es dedicaran bàsicament a evitar les OPA per l’any que ve, que 

suposen una despesa contra el pressupost 2021 i són factures de 2020 que no ens 

interessa de cap manera que passin a repercutir al pressupost de l’any que ve, perquè 

es pugui fer tot el tràmit administratiu i es puguin fer els corresponents càrrecs, hauria 

de ser en un ple d’urgència, segurament la pròxima setmana. I això és tot per part 

meva.

Sr. Alcalde.- Molt bé. Doncs ara, no sé si teniu algun comentari. No? Doncs 

passaríem a votar la urgència de la primera proposta de modificació.

Votacions de la urgència: 

Aprovada per unanimitat

Votacions de la proposta:

Aprovada per unanimitat

Aprovació de la 17/2020 modificació pressupostària en la modalitat de 
transferències de crèdits entre aplicacions de despeses de diferent àrea de 
despesa.

Es posa en consideració del ple la proposta amb el contingut següent:
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Considerant la necessitat d'efectuar una transferència de crèdits entre 
aplicacions de despeses de diferent àrea, es va instar mitjançant provisió 
d'Alcaldia de data 28/10/2020 la iniciació d'un expedient de modificació de 
crèdits sota la modalitat de transferència de crèdits.

Considerant que amb data 24/11/2020 , es va emetre Memòria de l'Alcalde en 
la qual s'especificaven la modalitat de modificació del crèdit, el finançament de 
l'operació i la seva justificació.

Considerant que amb data 25/11/2020, es va emetre informe d'Intervenció pel 
qual es va informar favorablement la proposta d'Alcaldia i, amb data 
25/11/2020, es va elaborar Informi Intervenció sobre Avaluació de l'Estabilitat 
Pressupostària.

Realitzada la tramitació legalment establerta i vist l'Informe-proposta de 
Secretaria de data 25/11/2020, es proposa al Ple l’adopció dels següents,

ACORDS

PRIMER. Aprovar inicialment l'expedient de modificació de crèdits núm. 
17/2020, en la modalitat de transferència de crèdits entre aplicacions de 
diferent àrea de despesa, com segueix a continuació:

Alta en Aplicacions de Despeses

Org. Pro. Eco. Descripció Crèdits inicials Increment Crèdits finals
02 169 63500 REPOSICIÓ EN MOBILIARI URBÀ 100.000,00 10.000,00 110.000,00

Baixa en Aplicacions de Despeses

Org. Pro. Eco. Descripció Crèdits inicials Reducció Crèdits finals
02 920 63500 INVERSIÓ REPOSICIÓ MOBILIARI EDIFICIS MUNICIPALS 49.258,21 10.000,00 39.258,21

SEGON. Exposar aquest expedient al públic mitjançant anunci inserit en el 
tauler d'edictes de l'Ajuntament i en el Butlletí Oficial de la Província, pel termini 
de quinze dies, durant els quals els interessats  podran examinar-ho i presentar 
reclamacions  davant el Ple. L'expedient es considerarà definitivament aprovat 
si durant el citat termini no s'haguessin presentat reclamacions; en cas contrari, 
el Ple disposarà d'un termini d'un mes per resoldre-les

Deliberacions:

Sr. Alcalde.- Passem primer a votació

Votacions de la urgència: 

Aprovada per unanimitat
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Votacions de la proposta:

Aprovada per 13 vots a favor, manifestats pels regidors dels grups municipals d’ERC 
(6), de Junts (5), de LREC (1) i de Cs (1) i 3 abstencions, manifestades pels regidors 
del grup municipal del PSC

Aprovació de la modificació de l’article 4.2 de l’ordenança municipal sobre la garantia de 
reposició d’elements urbanístics en les construccions, instal·lacions i obres.

Es posa en consideració del ple la proposta amb el contingut següent:

Atès que l’ordenança municipal sobre la garantia de reposició d’elements 
urbanístics en les construccions, instal·lacions i obres es va aprovar i  es va 
publicar en el Butlletí Oficial de la Província de Barcelona de data 14 d’agost de 
2014, atès que no es van presentar al·legacions en el període d’exposició 
pública, per la qual cosa esdevingué definitiva l’aprovació inicial acordada pel 
Ple de la Corporació en la seva sessió celebrada en data 29 de maig de 2014 
(la publicació de la qual es va realitzar en el BOPB de data 18 de juny de 
2014).

Atès que aquesta ordenança preveia al seu article 4 el següent redactat:

“1. Quan les obres que es portin a terme siguin: relatives a tanques, 
rehabilitació de façanes, piscines, moviment de terres i obres que comportin la 
realització de treballs des de la via pública o afectin a aquesta, s'haurà de 
constituir una garantia per import de mil EUR (1.000 EUR). No obstant, aquest 
import es podrà incrementar si els serveis tècnics el consideren insuficient, 
atenent a les característiques especials de les obres que es realitzin.

 2. En el cas de les obres subjectes al règim de comunicació prèvia, l'import de 
la garantia serà de tres-cents cinquanta EUR (350 EUR), i es farà efectiva en el 
moment de la seva presentació”.

Vist l’informe de l’arquitecte tècnic municipal de data 16 de novembre de 2020, i 
el posterior de data 23 de novembre de 2020, on proposa la modificació 
d’aquest article 4:

“Per part del tècnic municipal que subscriu, adscrit al departament de llicències 
dels serves d’urbanisme de l’Àrea de Territori de l’Ajuntament emet el present 
informe-proposta que es desenvolupa en els següents punts:

Antecedents.

Per part de l’Ajuntament de la Roca del Vallès es va acordar en sessió plenària 
de data 29 de maig de 2014 l’aprovació inicial (que va esdevenir en 
definitiva) de l’ordenança general municipal reguladora del dipòsit a constituir 
en garantia de la reposició d'elements urbanístics en les  construccions, 
instal·lacions i obres.
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L’objecte d’aquesta és el d'establir una tècnica específica per a garantir en el 
moment en que s’actuï sobre un terreny o una edificació existent, el compliment 
del deure de deixar els elements urbanístics en el mateix estat d'abans d'iniciar 
les obres.

L’article 4 de la mateixa estableix que en el cas d’obres subjectes al règim de 
comunicació prèvia, l'import de la garantia serà de tres-cents cinquanta euros 
(350 EUR), i es farà efectiva en el moment de la seva presentació.

Procediment actual de les garanties presentades  en actuacions subjectes 
al regim de comunicació

La vigent   ordenança  reguladora de la taxa per llicències  la comprovació 
d’activitats  comunicades  en matèria d’urbanisme, estableix a l’article 6 epígraf 
3r (llicències urbanístiques) dos tipologies d’actuacions d’obres subjectes al 
règims de comunicació:

a) Epígraf 3.1.7 Obres subjectes al règim de comunicació, amb 
documentació tècnica complexa i justificativa de normativa i reglamentació 

b) Epígraf 3.1.6  Obres subjectes al règim de comunicació, amb 
documentació tècnica senzilla.

Per aquestes actuacions totalment diferenciades al moment de la presentació  
de la documentació  de la comunicació  prèvia d’obres s’ha de presentar de  
conformitat amb el que s’estableix al punt 4.2 de l’ordenança sobre la garantia 
de reposició d’elements urbanístics   la mateixa garantia econòmica.

Proposa de modificació

En base als extrems anteriors i segons entendre d’aquest tècnic municipal, per 
aquelles actuacions subjectes al règim de comunicació d’obres, amb 
documentació tècnica senzilla, com es el cas d’actuacions puntuals (reformes 
cuines, banys, instal·lacions, pintats, arrebossats, etc) en interiors d’habitatges, 
locals, naus  etc, on la incidència d’afecció sobre els elements urbanístics de la 
via publica es nul·la, no caldria fer el dipòsit de la garantia establerta de 350 
euros, amb l’excepció de que una vegada revisada la documentació presentada 
per part del tècnic municipal es consideri preceptiva la presentació de la 
mateixa.”

El 23 de novembre de 2020 es va complementar:

“Mitjançant el present informe el tècnic municipal que subscriu proposa nou 
redactat de l’article 4 de la vigent Ordenança Municipal sobre la garantia de 
reposició d’elements urbanístics en les construccions, instal·lacions i obres.

Redactat actual

Article 4

1. Quan les obres que es portin a terme siguin: relatives a tanques, 
rehabilitació de façanes, piscines, moviment de terres i obres que 
comportin la realització de treballs des de la via pública o afectin a 
aquesta, s’haurà de constituir una garantia per import de mil EUR (1.000 
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EUR). No obstant, aquest import es podrà incrementar si els serveis 
tècnics el consideren insuficient, atenent a les característiques especials 
de les obres que es realitzin.

2. En el cas de les obres subjectes al regim de comunicació prèvia, l'import 
de la garantia serà de tres-cents cinquanta EUR (350 EUR), i es farà 
efectiva en el moment de la seva presentació.

Redactat proposat

Article 4

1. Quan les obres que es portin a terme siguin: relatives a tanques, 
rehabilitació de façanes, piscines, moviment de terres i obres que 
comportin la realització de treballs des de la via pública o afectin a 
aquesta, s’haurà de constituir una garantia per import de mil EUR (1.000 
EUR). No obstant, aquest import es podrà incrementar si els serveis 
tècnics el consideren insuficient, atenent a les característiques especials 
de les obres que es realitzin.

2. Quan es portin a terme obres subjectes al règim de comunicació amb 
documentació tècnica complexa i justificativa de normativa i 
reglamentació, l'import de la garantia serà de tres-cents cinquanta EUR 
(350 EUR), i es farà efectiva en el moment de la seva presentació.

3. Quan es portin a terme obres subjectes al règim de comunicació 
d’obres, amb documentació tècnica senzilla, com es el cas d’actuacions 
puntuals (reformes cuines, banys, instal·lacions, pintats, arrebossats  
etc) en  interiors d’habitatges, locals, naus  etc, on la incidència 
d’afecció sobre els elements urbanístics de la via pública es nul·la, no 
cal fer el dipòsit  de la garantia.

No obstant si revisada la documentació presentada en la documentació 
per part dels serveis tècnics municipals es consideri que les actuacions 
comunicades poden afectar serveis urbanístics, serà preceptiva la 
presentació de garantia sent l’import de la mateixa de tres-cents 
cinquanta EUR (350 EUR),amb caràcter previ a la conformitat de les 
obres comunicades.”

Vist l’informe del tècnic econòmic de la intervenció municipal, que diu:

“En base a informe tècnic de data 16/11/2020 es proposa l’eliminació de la 
garantia d’import 350 euros en els supòsits d’actuacions subjectes al règim de 
comunicació d’obres amb documentació tècnica senzilla com és el cas 
d’actuacions puntuals (reformes cuines, banys, instal·lacions, pintats, 
arrebossats, etc.) en interiors d’habitatges, locals, naus, etc., per considerar-se 
nul·la la incidència d’afecció sobre els elements urbanístics de la via pública, 
amb la salvetat de que una vegada revisada la documentació presentada per 
part del tècnic municipal es considerés preceptiva la presentació de la mateixa.

Des de serveis econòmics es considera que l’eliminació d’aquesta garantia no 
té cap impacte econòmic efectiu; no obstant, però, s’ha d’ avaluar quin era 
l’objecte de protecció per al qual s’establia la garantia i si segueix existint 
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aquesta necessitat, atès que en cas contrari el seu no establiment podria 
comportar una despesa econòmica per l’Ajuntament.”

Vist l’informe del secretari de l’ajuntament de la Roca del Vallès de data 25 de 
novembre de 2020, on diu:

“Antoni Peralta Garcerá, secretari de l’ajuntament de la Roca del Vallès, en 
compliment d'allò que s'ha fixat en l'article 3.3.a) del Reial decret 128/2018, de 
16 de març, pel qual es regula el règim jurídic dels funcionaris d'Administració 
Local amb habilitació de caràcter nacional emeto el següent,

INFORME

Antecedents

1.- El govern municipal té intenció de modificar l’ordenança municipal sobre  la 
garantia de reposició d’elements urbanístics en les construccions, instal·lacions 
i obres.

 Val a dir que l’aprovació definitiva d’aquesta ordenança es va publicar en el 
Butlletí Oficial de la Província de Barcelona de data 14 d’agost de 2014, atès 
que no es van presentar al·legacions en el període d’exposició pública, per la 
qual cosa esdevingué definitiva l’aprovació inicial acordada pel Ple de la 
Corporació en la seva sessió celebrada en data 29 de maig de 2014 (la 
publicació de la qual es va realitzar en el BOPB de data 18 de juny de 2014)

Aquesta ordenança preveia al seu article 4 el següent redactat:

“1. Quan les obres que es portin a terme siguin: relatives a tanques, 
rehabilitació de façanes, piscines, moviment de terres i obres que comportin la 
realització de treballs des de la via pública o afectin a aquesta, s'haurà de 
constituir una garantia per import de mil EUR (1.000 EUR). No obstant, aquest 
import es podrà incrementar si els serveis tècnics el consideren insuficient, 
atenent a les característiques especials de les obres que es realitzin.

2. En el cas de les obres subjectes al règim de comunicació prèvia, l'import 
de la garantia serà de tres-cents cinquanta EUR (350 EUR), i es farà efectiva 
en el moment de la seva presentació.”

2.- En data 16 de novembre de 2020, l’arquitecte tècnic municipal va emetre el 
següent informe sobre la modificació de l’article 4 de la susdita ordenança:

“INFORME

Per part del tècnic municipal que subscriu adscrit al departament de llicencies 
dels  serves d’urbanisme de  l’àrea de territori de l’Ajuntament  emet el present 
informe-proposta  que es desenvolupa en els següents punts:

Antecedents.

Per part de l’Ajuntament de la Roca del Vallès es va acordar en sessió plenària 
de data 29 de maig de 2014  l’aprovació inicial (  que va esdevindré en 
definitiva )  de l’ordenança general municipal reguladora del dipòsit a constituir 
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en garantia de la reposició d'elements urbanístics en les  construccions, 
instal·lacions i obres.

L’objecte d’aquesta  es el  d'establir una tècnica especifica per a garantir en el 
moment en que s’actuï sobre un terreny o una edificació existent, el compliment 
del deure de deixar els elements urbanístics en el mateix estat d'abans d'iniciar 
les obres.

L’article 4 de la mateixa estableix  que en el cas  d’obres subjectes al regim de 
comunicació  prèvia, l'import de la garantia serà de tres-cents cinquanta euros 
(350 EUR), i es farà efectiva en el moment de la seva presentació.

Procediment  actual de les garanties presentades  en actuacions subjectes al 
regim de comunicació

La vigent   ordenança  reguladora de la taxa per llicencies  la comprovació 
d’activitats  comunicades  en matèria d’urbanisme, estableix a l’article 6  epígraf 
3r (llicencies urbanístiques ) dos tipologies  d’actuacions d’obres subjectes al 
règims de comunicació:

c) Epígraf 3.1.7 Obres subjectes al règim de comunicació, amb 
documentació tècnica   complexa i justificativa de normativa i reglamentació
d) Epígraf 3.1.6  Obres subjectes al règim de comunicació, amb 
documentació tècnica senzilla.

Per aquestes actuacions totalment diferenciades al moment de la presentació  
de la documentació  de la comunicació  prèvia d’obres s’ha de presentar de  
conformitat amb el que s’estableix al punt 4.2 de l’ordenança sobre la garantia 
de reposició d’elements urbanístics  la mateixa garantia econòmica.

Proposa de modificació

En base als extrems anteriors i segons entendre d’aquest tècnic municipal,

Per aquelles actuacions subjectes al  regim de comunicació d’obres, amb 
documentació tècnica senzilla, com es el cas d’actuacions puntuals ( reformes 
cuines, banys, instal·lacions , pintats, arrebossats  etc) en  interiors d’habitatges 
, locals, naus  etc, on la incidència d’afecció  sobre els elements urbanístics de 
la via publica es nul·la, no caldria fer el dipòsit  de la garantia establerta de 350 
euros, amb  l’excepció  de que una vegada revisada la documentació 
presentada  per part del tècnic municipal es consideri preceptiva la presentació 
de la mateixa”

3.- Concretament, segons s’ha comunicat a qui sota signa aquest informe, la 
modificació de l’article 4 proposada és la següent:

Redactat actual,

Article 4

1. Quan les obres que es portin a terme siguin: relatives a tanques, 
rehabilitació de façanes, piscines, moviment de terres i obres que 
comportin la realització de treballs des de la via publica o afectin a 
aquesta, s’haurà de constituir una garantia per import de mil EUR (1.000 
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EUR). No obstant, aquest import es podrà incrementar si els serveis 
tècnics el consideren insuficient, atenent a les característiques especials 
de les obres que es realitzin.

2. En el cas de les obres subjectes al regim de comunicació prèvia, l'import 
de la garantia serà de tres-cents cinquanta EUR (350 EUR), i es farà 
efectiva en el moment de la seva presentació.

Redactat proposat

Article 4

1. Quan les obres que es portin a terme siguin: relatives a tanques, 
rehabilitació de façanes, piscines, moviment de terres i obres que 
comportin la realització de treballs des de la via publica o afectin a 
aquesta, s’haurà de constituir una garantia per import de mil EUR (1.000 
EUR). No obstant, aquest import es podrà incrementar si els serveis 
tecnics el  consideren insuficient, atenent a les característiques 
especials de les obres que es realitzin.

2. Quan es portin a terme obres subjectes al regim de comunicació  amb 
documentació tècnica complexa  i justificativa de normativa i 
reglamentació  , l'import de la garantia serà de tres-cents cinquanta 
EUR (350 EUR), i es farà efectiva en el moment de la seva presentació. 

3. Quan es portin a terme  obres  subjectes al  regim de comunicació 
d’obres, amb documentació tècnica senzilla, com es el cas d’actuacions 
puntuals ( reformes cuines, banys ,instal·lacions , pintats, arrebossats  
etc) en  interiors d’habitatges , locals, naus  etc, on la incidència 
d’afecció  sobre els elements urbanístics de la via publica es nul·la, no 
cal fer el dipòsit  de la garantia .
No obstant si revisada la documentació presentada en la documentació  
per part dels serveis tècnics municipals  es consideri  que les actuacions 
comunicades  poden afectar serveis  urbanístics ,serà  preceptiva la 
presentació de garantia  sent l’import de la mateixa de   tres-cents 
cinquanta EUR (350 EUR),amb caràcter previ a la conformitat   de les 
obres comunicades

A aquests antecedents, resulten aplicable els següents

Fonaments jurídics

PRIMER. El Municipi, per a la gestió dels seus interessos i en l'àmbit de les 
seves competències, pot promoure tot tipus d'activitats i prestar quants serveis 
contribueixin a satisfer les necessitats i les aspiracions de la comunitat veïnal. 
Com a Administracions Públiques, corresponen als ens locals territorials de 
Catalunya, en l'àmbit de les seves competències i en els termes establerts per 
la legislació de règim local, la potestat reglamentària i la d'autoorganització.

SEGON. La Legislació aplicable és la següent:
— Els articles 6, 8, 52, 66, 178 i 237 del Text Refós de la Llei Municipal i de 
Règim Local de Catalunya aprovat per Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d'abril.
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— Els articles 58 i següents del Reglament d'Obres, Activitats i Serveis de les 
Entitats Locals aprovat per Decret 179/1995, de 13 de juny.
- Els articles 128 al 131 i 133 de la Llei 39/2015, d'1 d'octubre, del Procediment 
Administratiu Comú de les Administracions Públiques.
— Els articles 4, 22.2.d), 49 i 70.2 de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de 
les Bases del Règim Local.
— L'article 7.c) de la Llei 19/2013, de 9 de desembre, de transparència, accés a 
la informació pública i bon govern.

TERCER. La modificació de l'Ordenança municipal haurà de seguir aquesta 
tramitació que l'establerta per a la seva aprovació de conformitat amb l'article 
178 del Text Refós de la Llei Municipal i de Règim Local de Catalunya aprovat 
per Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d'abril, l'article 49 de la Llei 7/1985, de 2 
d'abril, Reguladora de les Bases del Règim Local, i els articles 60 i següents del 
Reglament d'Obres, Activitats i Serveis de les Entitats Locals aprovat per 
Decret 179/1995, de 13 de juny.

QUART. Amb caràcter previ a l'elaboració del projecte de modificació de 
reglament o d'Ordenança, se substanciarà una Consulta Pública, a través del 
portal web de l'Administració competent en la que es recaptarà l'opinió dels 
subjectes i de les organitzacions més representatives potencialment afectats 
per la futura norma sobre:

a) Els problemes que es pretenen solucionar amb la iniciativa.

b) La necessitat i l'oportunitat de la seva aprovació.

c) Els objectius de la norma

d) Les possibles solucions alternatives regulatòries i no regulatòries.

Ara bé, podrà ometre's la consulta pública quan la proposta normativa no tingui 
un impacte significatiu en l'activitat econòmica, no imposi obligacions rellevants 
als destinataris o reguli aspectes parcials d'una matèria. La concurrència de 
dites circumstàncies hauran de quedar suficientment acreditades.

En el cas concret, el que es proposa és la eliminació de l’obligació de constituir 
garantia en determinats supòsits de comunicacions prèvies que no revesteixen 
especial complexitat. Es podria entendre, segons el que s’expressa en l’informe 
tècnic de data 16 de novembre de 2020, que la voluntat de la modificació és 
continuar amb la diferenciació que ja establia l’article 4 de l’ordenança entre les 
garanties de les llicències urbanístiques i les que s’han de constituir per una 
comunicació prèvia, de forma que es dóna un tractament diferent per a les 
comunicacions d’escassa entitat. La lògica és que si no afecten a elements 
urbanístics, no té sentit que s’obligui a la constitució de la garantia, de forma 
que el mateix redactat proposat preveu que si s’aprecia aquesta afectació, la 
constitució de la garantia és preceptiva. Com es pot aprecia, l’impacte en 
l’activitat econòmica no sembla significatiu, més imposa, deslliura als 
destinataris de l’obligació de constituir garanties quan les comunicacions 
prèvies presentades no afecten a elements urbanístics i es tracta una regulació 
parcial de la regulació de les garanties continguda en un article concret, l’article 
4 de l’ordenança. El caràcter de regulació parcial ve reforçat pel que fa es 
tracta de la modificació d’un apartat, el 2, d’un article, el 4, d’una ordenança ja 
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aprovada l’any 2014 i que encara és vigent. Per tot això, s’estima que es pot 
ometre aquesta consulta pública. 

CINQUÈ. Sense perjudici de la consulta prèvia a la redacció del text de la 
iniciativa, quan la norma afecti els drets i els interessos legítims de les 
persones, el centre directiu competent publicarà el text al portal web 
corresponent, a fi de donar audiència als ciutadans afectats i recaptar quantes 
aportacions addicionals puguin fer-se per altres persones o entitats. Així 
mateix, podrà també recaptar-se directament l'opinió de les organitzacions o 
associacions reconegudes per llei que agrupin o representin a les persones els 
drets de les quals o interessos legítims es veiessin afectats per la norma i les 
finalitats de la qual guardin relació directa amb el seu objecte.
Ara bé, la Llei 39/2015, d'1 d'octubre, en regular en el seu article 133.2 aquest 
tràmit d'audiència i informació públiques, no assenyala el moment en què han 
de fer-se. Una possible interpretació és que es realitzi coincidint amb el 
moment en què s'efectuï la informació pública prevista en l'article 49.B) de la 
Llei 7/1985, de 2 d'abril, reguladora de les Bases del Règim Local, és a dir, 
quan ja es compti amb el text elaborat de l'ordenança municipal, i prèviament a 
la seva aprovació definitiva. Des d’aquesta òptica, aquesta consulta quedaria 
posposada al moment de la informació pública. Un cop més, cal posar de relleu 
l’escassa entitat de la modificació proposada, més encara quan seria de 
dubtosa legalitat l’exigència de la constitució d’una garantia per l’afectació 
d’elements urbanístics quan aquesta afectació no es produeix. I és que s’ha de 
tenir present que si per part del tècnic s’aprecia que l’afectació és real, llavors 
la constitució de la garantia és preceptiva, segons el nou redactat proposat de 
l’article 4.2 de l’ordenança.

SISÈ. La consulta, audiència i informació públiques regulades en l'article 133 
de la Llei 39/2015, d'1 d'octubre, del Procediment Administratiu Comú de les 
Administracions Públiques, hauran de realitzar-se de forma tal que els 
potencials destinataris de la norma i els qui realitzin aportacions sobre ella 
tinguin la possibilitat d'emetre la seva opinió, per a això hauran de posar-se a la 
seva disposició els documents necessaris, que seran clars, concisos i reunir 
tota la informació precisa per poder pronunciar-se sobre la matèria.

Podrà prescindir-se dels tràmits de consulta, audiència i informació públiques 
previstos en aquest article en el cas de normes pressupostàries o 
organitzatives de l'Administració General de l'Estat, l'Administració autonòmica, 
l'Administració local o de les organitzacions dependents o vinculades a 
aquestes, o quan concorrin raons greus d'interès públic que ho justifiquin. 
D'acord amb els principis de bona regulació previstos en l'article 129 de la Llei 
39/2015, d'1 d'octubre, del Procediment Administratiu Comú de les 
Administracions Públiques, l'omissió d'aquests tràmits exigirà una àmplia i 
detallada justificació.
Ara bé, en aquest cas concret, ja s’ha exposat el motius pels quals es 
considera que es podria prescindir d’aquests tràmits.

Així mateix, cal esmentar que l’article 133 de la Llei 39/2015, 1 d’octubre, s’ha 
vist afectat per la STC 55/2018, de 24 de maig, en els termes del seu fonament 
jurídic 7 c) i el fonament jurídic 7 b) Segons el que queda recollit en tots dos, 
aquest article és declarat contrari a l’ordre constitucional de competències, 
llevat de l’incís de la consulta pública prèvia. De l’anàlisi de la sentència, 
s’arriba a la conclusió que la inconstitucionalitat afecta a l’aplicació de l’article a 
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la tramitació dels reglaments autonòmics, per manca de competència estatal 
per efectuar-la, però no afecta a la tramitació dels reglaments locals.  

SETÈ. En l'exercici de la potestat reglamentària, les Administracions Públiques 
actuaran d'acord amb els principis de necessitat, eficàcia, proporcionalitat, 
seguretat jurídica, transparència, i eficiència. En el preàmbul, dels projectes de 
reglament, quedarà suficientment justificada la seva adequació a aquests 
principis.
En el projecte de modificació d'Ordenança així com en el preàmbul del text 
definitiu d'aquesta haurà d'acreditar-se la seva adequació als principis de bona 
regulació continguts en l'article 129 de la Llei 39/2015, d'1 d'octubre, del 
Procediment Administratiu Comú de les Administracions Públiques, 
concretament:

En virtut dels principis de necessitat i eficàcia, la iniciativa normativa haurà 
d'estar justificada per una raó d'interès general, basar-se en una identificació 
clara de les finalitats perseguides i ser l'instrument més adequat per garantir la 
seva consecució.
En virtut del principi de proporcionalitat, la iniciativa que es proposi haurà de 
contenir la regulació imprescindible per atendre la necessitat a cobrir amb la 
norma, després de constatar que no existeixen altres mesures menys 
restrictives de drets, o que imposin menys obligacions als destinataris.

A fi de garantir el principi de seguretat jurídica, la iniciativa normativa s'exercirà 
de manera coherent amb la resta de l'ordenament jurídic, nacional i de la Unió 
Europea, per generar un marc normatiu estable, predictible, integrat, clar i de 
certitud, que faciliti el seu coneixement i la comprensió i, en conseqüència, 
l'actuació i la presa de decisions de les persones i empreses.

En aplicació del principi d'eficiència, la iniciativa normativa ha d'evitar càrregues 
administratives innecessàries o accessòries i racionalitzar, en la seva aplicació, 
la gestió dels recursos públic.

En aquest cas, la modificació proposada és molt concreta, afecta a un apartat 
d’un article per aclarir una qüestió que per lògica jurídica ja es podria 
entreveure, com és la possibilitat de no exigir la constitució de garantia per la 
reposició d’elements urbanístics quan la mateixa actuació que es vol dur a 
terme no els afecta. Tot això ha incidit, segurament, en el fet que la identificació 
de les finalitats buscades i la idoneïtat de l’instrument triat sigui molt minsa, per 
no dir que gairebé inexistent. El mateix val a dir sobre la justificació del 
compliment del principi de proporcionalitat i del principi de seguretat jurídica. 
Aquesta irregularitat no s’estima que afecti a la mateixa validesa de la 
modificació proposada, atenent que en aquest cas concret, la modificació és 
molt concreta i específica i per ella mateixa ja s’explica. El que no treu la 
necessitat que s’efectuïn totes aquestes valoracions en el preàmbul de la 
modificació, el qual tampoc hi consta. És per això que hi hauria d’existir aquest 
preàmbul o document justificatiu del compliment i  aplicació d’aquests principis, 
encara que s’ha de posar de relleu que la mateixa naturalesa de la modificació 
proposada ja és prou esclaridora de les finalitats i justificacions que motives 
aquesta modificació (així com la previsible manca d’alternatives quan es tracta 
de la relaxació d’una obligació de constituir garanties en un supòsit molt concret 
que justifica la seva manca de constitució)
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VUITÈ. Conforme a l'article 129.5 de la Llei 39/2015, d'1 d'octubre, del 
Procediment Administratiu Comú de les Administracions Públiques, en aplicació 
del principi de transparència, les Administracions Públiques possibilitaran 
l'accés senzill, universal i actualitzat a la normativa en vigor i els documents 
propis del seu procés d'elaboració, en els termes establerts en l'article 7 de la 
Llei 19/2013, de 9 de desembre, de transparència, accés a la informació 
pública i bon govern; definiran clarament els objectius de les iniciatives 
normatives i la seva justificació en el preàmbul o exposició de motius; i 
possibilitaran que els potencials destinataris tinguin una participació activa en 
l'elaboració de les normes.

En aquest sentit, assenyala l'article 7.c) de la Llei 19/2013, de 9 de desembre, 
de transparència, accés a la informació pública i bon govern, que les 
Administracions Públiques, en l'àmbit de les seves competències, publicaran 
els projectes de Reglaments la iniciativa dels quals els correspongui. Quan 
sigui preceptiva la sol·licitud de dictàmens, la publicació es produirà una 
vegada que aquests hagin estat sol·licitats als òrgans consultius corresponents 
sense que això suposi, necessàriament, l'obertura d'un tràmit d'audiència 
pública.

NOVÈ. Quan la iniciativa normativa afecti les despeses o els ingressos públics 
presents o futurs, l'informe econòmic haurà de quantificar i valorar les seves 
repercussions i els efectes, i supeditar-se al compliment dels principis 
d'estabilitat pressupostària i sostenibilitat financera.

Segons consta a l’expedient, per informe dels serveis econòmics de 
l’ajuntament de data 16 de novembre de 2020, es conclou que:

“Des de serveis econòmics es considera que l’eliminació d’aquesta garantia no 
té cap impacte econòmic efectiu; no obstant, però, s’ha d’ avaluar quin era 
l’objecte de protecció per al qual s’establia la garantia i si segueix existint 
aquesta necessitat, atès que en cas contrari el seu no establiment podria 
comportar una despesa econòmica per l’Ajuntament.”

Mancaria aquesta avaluació, tot i que el sentit de la modificació sembla que 
respon a evitar la constitució de la garantia en els casos en què els elements 
urbanístics no quedin afectats.

DESÈ. Durant tot el procés de modificació de l'ordenança, ha de complir-se 
amb les exigències de publicitat activa en virtut del que es disposa en l'article 
21.4 de la Llei 39/2015, d'1 d'octubre, del Procediment Administratiu Comú de 
les Administracions Públiques i en la normativa vigent en matèria de 
transparència.

ONZÈ. En relació al procediment a seguir per a la modificació de l’ordenança, 
més enllà de les qüestions de les consultes prèvies i de l’audiència, que ja han 
estat tractades, no s’aprecia que s’hagi constituït una comissió d'estudi per 
redactar el text de l'avantprojecte de l'ordenança, la qual hauria d’estar 
integrada per membres de la Corporació i personal tècnic, propi o aliè a 
aquesta, sota la presidència d'un d'aquells. 

La finalitat d’aquesta comissió és que els membres de la Corporació puguin 
participar en la elaboració del redactat de la modificació. La seva mancança no 
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és invalidant vers l’aprovació de la modificació, sempre i quan es garanteixi la 
participació d’aquests membres en el redactat, encara que no sigui per la via de 
la constitució d’aquesta comissió. Així es recull en diferents sentències: STS, 
sala contenciosa, de 31 de gener de 2012, o la STSJ de Catalunya, sala 
contenciosa, de 21 d’octubre de 2009, la qual fa remissió a d’altres sentències i 
estableix el següent(fonament jurídic 3):

“2. En este punto debemos traer a colación nuestra Sentencia núm. 311/2008, 
de 8 de abril (recurso núm. 311/2008 EDJ 2008/73981), la que a su vez cita la 
STS, Sala 3ª, de 13 de noviembre de 2000 EDJ 2000/49624 con el siguiente 
tenor:"El procedimiento de elaboración de los reglamentos constituye un 
procedimiento especial, previsto por el artículo 105.1 CE y regulado con 
carácter general en el artículo 24 (LG, 50/97, de 27 nov.), y un límite formal al 
ejercicio de la potestad reglamentaria. Su observancia tiene, por tanto, un 
carácter "ad solemnitatem", de modo que, conforme a reiterada jurisprudencia 
de esta Sala, la omisión del procedimiento o un defectuoso cumplimiento, que 
se traduzca en una inobservancia trascendente para el cumplimiento de la 
finalidad a que tiende su exigencia, arrastra la nulidad de la disposición que se 
dicte. Orientación teleológica que tiene una doble proyección: una de garantía 
"ad extra", en la que se inscriben tanto la audiencia de los ciudadanos, directa 
o a través de las organizaciones o asociaciones reconocidas por la ley, prevista 
en el artículo 24.1 c) LG, como la necesidad de una motivación de la regulación 
que se adopta, en la medida necesaria para evidenciar que el contenido 
discrecional que incorpora la norma no supone un ejercicio arbitrario de la 
potestad reglamentaria; otra de garantía interna encaminada a asegurar no 
sólo la legalidad sino también el acierto de la regulación reglamentaria, en la 
que se inscriben los informes y dictámenes preceptivos a que se refiere el 
artículo 24.1 b) LG". 

Con esto queremos decir que no es suficiente la constatación de la 
inobservancia del trámite procesal de elaboración de la ordenanza para de ello 
deducir, irremisiblemente, la nulidad del reglamento aprobado, siendo por el 
contrario preciso analizar la razón y sentido del trámite eludido, como si esa 
finalidad consta cumplida de otra manera en el propio expediente, para de esta 
manera concluir si en verdad se produjo una irregularidad no invalidante o un 
vicio de nulidad.

Y así este mismo Tribunal declaró en Sentencia núm. 809/2009, de 14 de julio 
EDJ 2009/252161, en relación la omisión del trámite de la constitución de la 
Comisión de estudios a que alude la demanda, que "Si bien de los datos que 
obran en el expediente administrativo resulta evidente que no ha existido un 
acuerdo plenario que creara la Comisión de estudio encargada de redactar el 
texto del anteproyecto del Reglamento municipal sobre la participación de los 
concejales y concejalas, así como de los grupos municipales, en los órganos 
de información y difusión municipales, no lo es menos que en su elaboración se 
han cumplido con suficiencia los trámites y actuaciones previstos en el 
Reglamento de Obras, Actividades y Servicios de los Entes Locales de 
Cataluña, entre ellos, la aprobación inicial, la información pública y la 
aprobación definitiva que son, obviamente, los que deben respetarse. En 
efecto, en el caso de autos, se han seguido las tres fases previstas 
normativamente. No consta acuerdo plenario que cree la Comisión de estudio 
encargada de redactar el texto del anteproyecto del Reglamento, pero ese 
acuerdo, además de no ser exigido en los términos que pretende la parte 
actora, como resulta del tenor literal del artículo 62 del Reglamento de Obras, 
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Actividades y Servicios de los Entes Locales de Cataluña, hay que entenderlo 
implícito en el hecho, no controvertido y expresamente aceptado, de la 
existencia de la Comisión, de la que formó parte el recurrente, que se reunió en 
diversas ocasiones con la finalidad de elaborar un anteproyecto del 
Reglamento municipal sobre la participación de los concejales y concejalas, así 
como de los grupos municipales, en los órganos de información y difusión 
municipales (así consta en la certificación expedida, el 30 de noviembre de 
2007, por el Secretario del Ayuntamiento de Sant Fost de Campsentelles). No 
concurre, en definitiva, defecto invalidante alguno en el procedimiento seguido 
en su elaboración, ni, por consiguiente, en el punto 5º del orden del día del 
Pleno del Ayuntamiento de Sant Fost de Campsentelles, de 8 de febrero de 
2005.".” 

L'aprovació inicial de la modificació correspon al Ple de l'Entitat Local, previ 
dictamen de la Comissió Informativa, obrint-se període d'informació pública, per 
un termini mínim de trenta dies, mitjançant anunci publicat en el Butlletí Oficial 
de la Província, en el Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya, en un dels 
mitjans de comunicació escrita diària i en el tauler d'anuncis de la Corporació, 
perquè els interessats puguin examinar l'expedient i formular les reclamacions i 
els suggeriments que estimin pertinents. Així mateix, es concedirà audiència a 
aquells veïns o Associacions que hagin exercit la iniciativa per a la formació de 
la modificació de l'Ordenança. Simultàniament, es publicarà al portal web de 
l'Ajuntament, a fi de donar audiència als ciutadans afectats i recaptar quantes 
aportacions addicionals puguin fer-se per altres persones o entitats. 

Així mateix, es podrà recaptar directament l'opinió de les organitzacions o 
associacions reconegudes per llei que agrupin o representin a les persones els 
drets de les quals o interessos legítims es veiessin afectats per la norma i les 
finalitats de la qual guardin relació directa amb el seu objecte.

Conclòs el període d'informació pública i audiència dels interessats, les 
reclamacions i els suggeriments presentades hauran d'enviar-se a la Comissió 
Informativa, que estimarà o desestimarà total o parcialment aquestes i 
formularà la corresponent proposta d'aprovació de la modificació de 
l'Ordenança, que serà definitivament aprovada pel Ple de l'Entitat Local.

En el cas que no es presentin reclamacions o suggeriments contra l'aprovació 
inicial de la modificació d'aquesta Ordenança en el termini d'informació pública i 
audiència dels interessats, l'Acord d'aprovació inicial s'elevarà a definitiu, 
estenent-se per aquesta Secretaria certificació que acrediti aquesta 
circumstància. 

L'Acord d'aprovació definitiva de la modificació de l'Ordenança, correspondrà al 
Ple de l'Entitat Local, amb el text íntegre d'aquesta, ha de publicar-se 
completament per al seu general coneixement en el Butlletí Oficial de la 
Província, no produint la modificació de l'Ordenança efectes jurídics mentre que 
no hagin transcorregut quinze dies comptats des de l'endemà al de la 
publicació; així mateix, ha d’inserir-se en el tauler d'anuncis de l'Ajuntament, 
anunciant-se la referència del Butlletí Oficial de la Província en què s'hagi 
publicat íntegrament el text en el Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya. 
Així mateix, estarà a la disposició dels interessats a la seu electrònica
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Tan l’aprovació inicial com, si escau, l’aprovació definitiva, necessiten el 
quòrum de la majoria de vots favorables emesos pels regidors que siguin 
presents en la sessió. 

L'Ajuntament ha de remetre a l’Administració de l'Estat i a la de la Generalitat 
de Catalunya, en el termini de quinze dies des de l'aprovació, l'Acord 
d’aprovació definitiva i còpia íntegra i fefaent del text de modificació de 
l'Ordenança o, en el seu cas, la certificació que acrediti l'elevació a definitiva de 
l'aprovació inicial, així com còpia íntegra autenticada d'aquests.”

Es proposen ens següents acords:

PRIMER.- Aprovar inicialment la modificació de l’article 4.2 de l’ordenança 
municipal sobre  la garantia de reposició d’elements urbanístics en les 
construccions, instal·lacions i obres 

Redactat actual

Article 4

1. Quan les obres que es portin a terme siguin: relatives a tanques, 
rehabilitació de façanes, piscines, moviment de terres i obres que 
comportin la realització de treballs des de la via publica o afectin a 
aquesta, s’haurà de constituir una garantia per import de mil EUR (1.000 
EUR). No obstant, aquest import es podrà incrementar si els serveis 
tècnics el consideren insuficient, atenent a les característiques especials 
de les obres que es realitzin.

2. En el cas de les obres subjectes al regim de comunicació prèvia, l'import 
de la garantia serà de tres-cents cinquanta EUR (350 EUR), i es farà 
efectiva en el moment de la seva presentació.

Redactat proposat

Article 4

1. Quan les obres que es portin a terme siguin: relatives a tanques, 
rehabilitació de façanes, piscines, moviment de terres i obres que 
comportin la realització de treballs des de la via publica o afectin a 
aquesta, s’haurà de constituir una garantia per import de mil EUR (1.000 
EUR). No obstant, aquest import es podrà incrementar si els serveis 
tècnics el  consideren insuficient, atenent a les característiques 
especials de les obres que es realitzin.

2. Quan es portin a terme obres subjectes al regim de comunicació  amb 
documentació tècnica complexa  i justificativa de normativa i 
reglamentació  , l'import de la garantia serà de tres-cents cinquanta 
EUR (350 EUR), i es farà efectiva en el moment de la seva presentació.

3. Quan es portin a terme  obres  subjectes al  regim de comunicació 
d’obres, amb documentació tècnica senzilla, com es el cas d’actuacions 
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puntuals ( reformes cuines, banys ,instal·lacions , pintats, arrebossats  
etc) en  interiors d’habitatges, locals, naus  etc, on la incidència 
d’afecció  sobre els elements urbanístics de la via publica es nul·la, no 
cal fer el dipòsit  de la garantia.

No obstant si revisada la documentació presentada en la documentació  
per part dels serveis tècnics municipals  es consideri  que les actuacions 
comunicades  poden afectar serveis  urbanístics ,serà  preceptiva la 
presentació de garantia  sent l’import de la mateixa de   tres-cents 
cinquanta EUR (350 EUR),amb caràcter previ a la conformitat   de les 
obres comunicades

SEGON.- Sotmetre a informació pública i audiència dels interessats per un 
termini mínim de trenta dies, mitjançant anunci publicat en el Butlletí Oficial de 
la Província, en el Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya, en un dels 
mitjans de comunicació escrita diària i en el tauler d'anuncis de la Corporació, 
perquè aquests puguin examinar l'expedient i formular les reclamacions i els 
suggeriments que estimin pertinents. De no presentar-se reclamacions o 
suggeriments en l'esmentat termini, es considerarà aprovat definitivament 
sense necessitat d'acord exprés pel Ple.

Així mateix, estarà a la disposició dels interessats a la seu electrònica d'aquest 
Ajuntament [adreça https://www.laroca.cat }

TERCER.- Facultar al Sr. Alcalde-President per subscriure i signar tota classe 
de documents relacionats amb aquest assumpte».

Deliberacions:

Sr. Alcalde.- Molt bé. El següent punt seria votar la urgència. Ens explica primer la 

modificació de l’article 4.2. el regidor Xavier del Villar, i després votaríem la urgència, si 

escau, per passar-ho. 

Sr. Del Villar.- Gràcies, alcalde. Bé, portem a l’aprovació una modificació d’un article, 

l’article 4.2. d’una ordenança municipal, sobre reposició d’elements urbanístics en 

construccions, instal·lacions i obres. L’objecte d’aquesta ordenança és establir quin 

dipòsit econòmic s’ha de portar per tal de garantir en el moment en què s’actua en un 

terreny, en una edificació existent, en un habitatge. Doncs, complir el deure de deixar 

els elements urbanístics en el mateix estat amb el qual s’havien iniciat les obres. Des 

de serveis tècnics de l’Àrea de Territori, s’ha fet la proposta de modificació d’aquest 

punt 4 d’aquesta ordenança, on actualment es tracta aquesta garantia. El supòsit de 

les obres en règim de comunicació prèvia, però no ho tracta de forma... És a dir, ho 

tracta de forma general. Sense discernir entre comunicacions que requereixen una 

documentació tècnica senzilla i les comunicacions amb documentació tècnica 

complexa. Llavors, la modificació que proposem és, precisament, per preveure 

aquests dos supòsits. Si us sembla bé, llegiré el redactat que hi ha actualment a 
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l’ordenança i la proposta que fem del nou redactat. A l’article 4 hi ha dos punts 

existents actualment, el punt 1 no canviarà, per tant, l’obvio. I on hi ha el canvi és al 

punt 2, que posa “en el cas de les obres subjectes al règim de comunicació prèvia, 

l’import de la garantia serà de 350 €, i es farà efectiu en el moment de la seva 

presentació”. A la nova proposta, en aquest punt dos, hi ha una modificació que diu 

“quan es portin a terme obres subjectes al règim de comunicació amb documentació 

tècnica complexa i justificativa de normativa i reglamentació, l’import de la garantia 

serà de 350 €, i es farà efectiu en el moment de la seva presentació”, això queda igual. 

Llavors, s’afegeix un tercer punt, on es tracta la documentació tècnica senzilla, que diu 

“quan es portin a terme obres subjectes al règim de comunicació d’obres amb 

documentació tècnica senzilla, com és el cas d’actuacions... –per exemple, estem 

parlant d’actuacions que no afecten la via pública, pot ser una reforma d’una cuina, 

d’un bany, instal·lacions, el que són pintats, arrebossats, etcètera, tot el que sigui 

l’interior de l’habitatge o d’un local –on la incidència d’afectació sobre els elements 

urbanístics de la via pública és nul·la, en aquest aspecte no caldria fer aquest dipòsit 

de la garantia”. No obstant això, no deixa de banda que si, un cop revisada aquesta 

documentació, presentada, i els serveis tècnics municipals ho consideren adient, 

aquestes actuacions puguin afectar aquests serveis urbanístics, serà preceptiva la 

presentació de la garantia dels 350 €. Amb aquesta modificació, doncs, segons 

aquests criteris tècnics, no caldrà fer aquest dipòsit de garantia establert en aquests 

350 €, només per a les comunicacions prèvies amb documentació tècnica senzilla, que 

són aquelles que no tenen cap afectació a l’espai públic. Però sempre deixaré oberta 

la possibilitat que, una vegada revisada aquesta documentació tècnica, si el tècnic 

considera que el sistema constructiu que es vol aplicar per dur a terme aquella obra, 

comporta, per exemple: s’ha de pujar un material a una alçada determinada a un 

segon pis, a un tercer pis, a un lloc que no sigui de fàcil accés, i per fer-ho cal utilitzar 

un vehicle especial (una grua, el que sigui, un remuntador...), que interactuï sobre el 

paviment de la vorera, per exemple, doncs, tot i que aquesta actuació que es vagi a fer 

sigui dins l’habitatge i tingui comunicació amb documentació tècnica senzilla, se li 

podrà exigir aquesta garantia. Simplement, aquesta petita modificació. O sigui, treure, 

discernir o separar el que són les comunicacions prèvies amb documentació tècnica 

complexa, que continua exactament igual, i llavors la senzilla, doncs, posar una 

miqueta més de facilitats per alleugerir la tramitació i per poder fer una miqueta més 

àgils amb aquest aspecte. Bàsicament, la modificació és aquesta. 
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Sr. Alcalde.- Molt bé. Gràcies. Algun comentari, alguna intervenció? Doncs passaríem 

a votació la urgència.

Votacions de la urgència: 

Aprovada per unanimitat

Votacions de la proposta:

Aprovat per 13 vots a favor, manifestats pels regidors dels grups municipals d’ERC (6), 
de Junts (5), de LREC (1) i de Cs (1) i 3 abstencions, manifestades pels regidors del 
grup municipal del PSC

C)Control Gestió municipal

C-1 Dació de compte de la contractació per tramitació d’emergència per efectuar 
la reparació i reposició del col·lector del carrer Canàries

Sr. Alcalde.- El següent punt de l’ordre del dia seria la dació compte de la contractació 

de la tramitació d’emergència de la reparació. És el que hem parlat abans, quan dèiem 

que aquesta reparació es va haver de fer per motiu d’emergència i, per tant, es va fer 

la contractació i es va obrir l’expedient pertinent, però corria tanta pressa que es va fer 

amb emergència, buscant un pressupost, buscant qui ens faria l’obra, i començant a 

obrir el carrer amb la màxima celeritat que es va poder fer. Per tant, fem dació al ple 

d’explicar la situació que ens va portar a fer aquesta reparació per urgència, i després 

s’ha fet, com vostès saben, que abans hem fet la tramitació pressupostària pertinent, 

per tal de poder fer efectiu el pagament d’aquesta reparació. Aquí sí que vindrien ara 

les mocions presentades pels tres grups de no govern, no sé qui les voldrà defensar, 

no sé en quin ordre les volen posar. Primer, si volen, ens les expliquen, i després 

faríem la votació tant de la urgència com de la moció.

Sr. Garcia.- Bé, en principi, jo presentaria la moció per la creació d’una comissió de 

treball sobre les afectacions de la COVID-19, i la senyora Raymí de Ciutadans 

presentaria o presentarà la moció sobre el sistema sanitari d’atenció primària. No hem 

decidit en quin ordre, vull dir, podem començar per la que presento jo, ja que estic...

Sr. Alcalde.- Perfecte.

Sr. Garcia.- Si us sembla bé.

Segons la llei 39/2015 del procediment administratiu podeu accedir a la següent url que l'indiquem per verificar aquest document

Codi Segur de Validació 3fd9b65b7dc14b5e96fbd2bb373193f4001 Data document: 30/11/2020

Url de validació https://sedesimplifica01.absiscloud.com/absis/idi/arx/idiarxabsaweb/castellano/asp/verificadorfirma.asp?nodeabsisini=027

Metadades Classificador:Acta  -     Origen: Origen administració    Estat d'elaboració: Original

Signatura 1 de 2

Antoni Peralta Garcerá 29/01/2021 SECRETARI

Signatura 2 de 2

Albert Gil i Gutiérrez 29/01/2021 ALCALDE

https://sedesimplifica01.absiscloud.com/absis/idi/arx/idiarxabsaweb/castellano/asp/verificadorfirma.asp?nodeabsisini=027


Sr. Alcalde.- Sí, sí, sí.

Moció que presenten els grups municipals del PSC, de Ciutadans, i de la Roca 
en Comú per la creació d’una comissió de treball sobre les afectacions de la 
covid-19

Es posa en consideració del ple la moció amb el contingut següent:

EXPOSICIÓ DE MOTIUS

Estem davant de la segona onada d’una crisi sanitària sense precedents que 
torna a afectar greument a persones, famílies i empreses, i que ha obligat a les 
autoritats sanitàries a adoptar novament mesures de restriccions de mobilitat, 
de reducció de la interacció social i de tancament d’establiments, que afecten 
especialment al sector de la restauració i dels tractaments estètics.

La lluita contra els efectes d’aquesta pandèmia ha de ser una tasca coordinada 
de tots els nivells administratius, Estat, Generalitat i administracions locals, i de 
tots els partits polítics, tant si són al govern com a l’oposició, perquè l’objectiu 
últim és controlar el virus i contrarestar els efectes negatius que aquesta crisi 
de salut pública ha tingut sobre les persones, les unitats familiar i les empreses, 
amb una afectació molt especial pels autònoms.

Des del principi de l’epidèmia, l’Ajuntament de La Roca ha aprovat una sèrie 
d’ajuts d’urgència adreçats a famílies i empreses per tal de mitigar els efectes 
de la crisis, com les prestacions econòmiques d’urgència social de la COVID-19 
o els ajuts als establiments comercials i empresarials amb pèrdues per la 
pandèmia. Creiem que aquestes mesures són correctes però insuficients per 
fer front a les necessitats generades per la primera onada de la malaltia i 
actualment són totalment inadequades per mitigar els efectes de la segona 
onada que cau sobre una estructura socio-econòmica afeblida i que encara no 
s’ha recuperat del primer embat del virus.

Des dels Grups Municipals del PSC, de Ciutadans i de La Roca En Comú hem 
demanat reiteradament la creació d’una comissió de treball integrada per tots 
els grups polítics del consistori, per tal de redactar un pla integral de 
recuperació social i econòmica, com han fet molts municipis de la nostra 
comarca. Aquesta proposta no ha estat recollida per ERC i JxLR, que formen el 
govern municipal. I, per altra banda, l’equip de govern no ha presentat cap pla 
propi que hagi pogut elaborar sense la participació dels grups de l’oposició.
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Tampoc s’ha atès per part de l’equip de govern la demanda d’una reunió 
periòdica de la Junta de Portaveus per tal de tenir un espai d’informació sobre 
l’evolució de la COVID-19 i de les seves conseqüències al municipi.

Considerem que la situació actual exigeix que l’Ajuntament, encapçalat per 
l’alcalde, sigui molt més actiu en la proposta i aplicació de mesures de 
reactivació socio-econòmica del municipi i lideri una resposta conjunta i 
coordinada davant dels reptes que ens està plantejant l’epidèmia a tots nivells.

Davant de la manca de voluntat per part d’ERC i JxLR d’acceptar la 
col.laboració dels grups de l’oposició i de la falta d’informació, els grups 
municipals del PSC, de Ciutadans i de La Roca En Comú, proposem al Ple 
l’adopció dels següents:

ACORDS

1. Reclamem la formació d’una comissió de treball, integrada per tots els 
grups polítics amb representació al Ple Municipal, per tal d’elaborar un pla 
integral de recuperació social i econòmica dels efectes de la COVID-19 al 
municipi, que vagi destinat a famílies, empreses, entitats i els sectors 
culturals i esportius de La Roca, La Torreta i Santa Agnès.

2. Instem a planificar els recursos necessaris per portar a la pràctica el pla 
integral de recuperació social i econòmica i buscar recursos en les 
administracions supramunicipals per tal de complementar les inversions que 
realitzi l’Ajuntament.

3. Instem a incorporar les necessitats econòmiques d’aquest pla en 
l’elaboració del pressupost municipal de 2021, així com la incorporació de 
partides extraordinàries per fer front als plans de xoc que es puguin crear 
per tal de fer front als imprevistos de la pandèmia.

4. Reclamem la convocatòria de reunions periòdiques, setmanals o 
quinzenals, de la Junta de Portaveus per tal de rebre informació 
actualitzada sobre l’evolució de l’epidèmia al municipi.

5. Instem a l’equip de govern a adoptar immediatament mesures d’urgència 
per tal de reduir l’impacte negatiu del tancament dels sectors de restauració 
i d’estètica amb reduccions o bonificacions dels impostos i taxes municipals 
d’una manera àgil i desburocratitzada, perquè aquests sectors no poden 
esperar.

6. Traslladar aquests acords a totes les entitats i associacions del municipi, al 
Govern de la Generalitat de Catalunya, als grups parlamentaris del 
Parlament de Catalunya, al Govern d’Espanya i als grups parlamentaris del 
Congreso de los Diputados.

Deliberacions:
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Sr. Garcia.- Molt bé, doncs. Fa tot l’any que estem immersos en totes les 

conseqüències sanitàries, socials, econòmiques, de la COVID-19, amb una pandèmia 

mundial que ens ha caigut a sobre i de la qual sembla que encara trigarem temps a 

sortir. Però el que ha quedat clar durant tot aquest temps, també, és que l’única 

manera de superar les afectacions en tots els àmbits que té aquesta malaltia és amb 

una col·laboració molt estreta entre els diferents nivells de les administracions, i també 

dins de cada administració, entre els diferents grups polítics que en formen part. En 

aquest cas concret, els grups que formem part del ple municipal. És cert que durant tot 

aquest temps aquí hem aprovat, i avui hem fet una aprovació també d’una nova 

reglamentació per aplicar a la tarifació social, que s’han anat adoptant mesures per 

millorar les afectacions socials i econòmiques dels efectes de la malaltia. Però també, 

el que pensem els tres grups que presentem la moció, el PSC, Ciutadans i la Roca en 

Comú, és que es pot fer molt més amb l’aportació de tothom. Avui hem aprovat aquest 

reglament, on hem participat tots els grups, on van sortir idees, que després els tècnics 

han acabat refinant, amb els quals jo ja ho he expressat, en nom del PSC, amb 

algunes coses no estàvem del tot d’acord o pensàvem que es podrien fer d’una altra 

manera, però l’important és donar eines i mitjans als ciutadans perquè puguin superar 

la situació que estem vivint en aquests moments. Des del principi, tots els tres grups 

vam demanar, vam oferir la nostra col·laboració a l’equip de govern. Els vam oferir la 

col·laboració, els vam proposar la creació d’una comissió de seguiment de la malaltia 

al municipi. Si no era una comissió, també vam oferir que fos una reunió periòdica de 

la junta de portaveus. L’equip de govern no ha recollit en cap moment aquestes 

propostes per part dels grups de l’oposició. I creiem que, si ja al mes de març això era 

necessari i urgent, en aquests moments és encara més necessari i més urgent. 

Perquè, al mes de març, les conseqüències de la malaltia, les conseqüències socials i 

econòmiques ens van caure a sobre, però estàvem, diguem-ne, tots sans. En molts 

sentits de la paraula. La segona onada cau ja sobre unes estructures socials i 

econòmiques afeblides. I crec que, malgrat totes les dificultats que hi ha, i totes les 

dificultats que s’han explicat de temes administratius, de temes jurídics, i tal, crec, 

sincerament, que podríem fer molt més del que estem fent fins ara. Aquesta moció no 

és una moció d’atac contra l’equip de govern, no és una moció per crear polèmica, 

sinó que és precisament una moció per oferir col·laboració. El que volem és col·laborar 

perquè tinguem més mesures pal·liatives, i oferim més recursos a les famílies, a les 

persones, a les empreses, als autònoms, que ho estan passant tan malament en 

aquest moment. I necessitem mesures de reactivació social i econòmica pel municipi. 

Que aquesta resposta, liderada per l’alcalde, tingui el suport no únicament dels grups 
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polítics de l’equip de govern, sinó que tingui el suport de tot el consistori. Hem vist 

com, al nostre voltant, molts municipis, una majoria de municipis, algun d’ells amb 

governs d’un sol partit amb majoria absoluta, han creat aquestes comissions, han 

arribat a elaborar un pla de reactivació, i l’han posat en marxa. I creiem que, a la Roca, 

podem fer exactament el mateix. Perquè avui hem tingut l’exemple que, els resultats, 

quan col·laborem tots, són bons. Malgrat que després tots tinguem els nostres matisos 

i puguem diferir d’opinions en diversos aspectes, però tots, si tots col·laborem, el 

resultat és molt millor que si no col·laborem tots. Dit això, llegiré simplement els acords 

perquè, si algú ens està veient, sàpiga de què va. Els grups municipals del PSC, de 

Ciutadans i de la Roca en Comú, proposem al ple l’adopció dels següents acords. 

Primer, reclamem la formació d’una comissió de treball, integrada per tots els grups 

polítics, amb representació al ple municipal, per tal d’elaborar un pla integral de 

recuperació social i econòmica dels efectes de la COVID-19 al municipi, que vagi 

destinat a famílies, empreses, entitats, i als sectors culturals i esportius de la Roca, la 

Torreta i Santa Agnès. Segon, instem a planificar els recursos necessaris per portar a 

la pràctica el pla integral de recuperació social i econòmica, i buscar recursos en les 

administracions supramunicipals per tal de complementar les inversions que realitzi 

l’Ajuntament. Tercer, instem a incorporar a les necessitats econòmiques d’aquest pla 

l’elaboració del pressupost municipal de 2021, així com la incorporació de partides 

extraordinàries per fer front als plans de xoc que es puguin crear, per tal de fer front als 

imprevistos de la pandèmia. Quart, reclamem la convocatòria de reunions periòdiques, 

setmanals o quinzenals, de la junta de portaveus, per tal de rebre informació 

actualitzada sobre l’evolució de l’epidèmia al municipi. Cinquè, instem l’equip de 

govern a adoptar immediatament mesures d’urgència per tal de reduir l’impacte 

negatiu del tancament dels sectors de la restauració (els bars, els restaurants, etc.) i 

d’estètica, amb reduccions o bonificacions dels impostos de taxes municipals, d’una 

manera àgil i desburocratitzada, perquè aquests sectors no poden esperar. I sisè, 

traslladar aquests acords a totes les entitats i associacions del municipi al Govern de la 

Generalitat de Catalunya, als grups parlamentaris del Parlament de Catalunya, al 

Govern d’Espanya i als grups parlamentaris del Congreso de los Diputados. Gràcies.

Sra. Pujol.- Albert, el micro.

Sr. Alcalde.- Disculpeu. No sé per què l’apago, si estic sol, però... Bé. Doncs això, ens 

toca a nosaltres, i en aquest cas a mi, reconèixer que ens ha faltat molta cintura, i que 

hem tingut aquests oferiments, que els acceptem aquest oferiment de col·laboració. Jo 

Segons la llei 39/2015 del procediment administratiu podeu accedir a la següent url que l'indiquem per verificar aquest document

Codi Segur de Validació 3fd9b65b7dc14b5e96fbd2bb373193f4001 Data document: 30/11/2020

Url de validació https://sedesimplifica01.absiscloud.com/absis/idi/arx/idiarxabsaweb/castellano/asp/verificadorfirma.asp?nodeabsisini=027

Metadades Classificador:Acta  -     Origen: Origen administració    Estat d'elaboració: Original

Signatura 1 de 2

Antoni Peralta Garcerá 29/01/2021 SECRETARI

Signatura 2 de 2

Albert Gil i Gutiérrez 29/01/2021 ALCALDE

https://sedesimplifica01.absiscloud.com/absis/idi/arx/idiarxabsaweb/castellano/asp/verificadorfirma.asp?nodeabsisini=027


crec que també els servirà per entendre que no és perquè no tinguem una voluntat, 

com de vegades... no vull dir-vos que es tingui la percepció que no tenim la voluntat 

d’ajudar en moltes coses, perquè al final les hem pogut veure, i podrem viure entre tots 

les realitats d’aquestes peticions que es fan, i que de vegades topem amb aquestes 

realitats, com parlàvem abans. Que no ho gestionem nosaltres, que no legislem 

nosaltres i que, per tant, hi ha moltes coses que estan sent molt complexes a l’hora de 

tirar endavant. Proposeu aquesta creació i fer més sovint la trobada de grups de 

portaveus. Jo el que sí que us diria és que parlem de setmanals o quinzenals, però 

potser després la realitat també ens dona que potser ho hem d’allargar, tant per les 

feines internes com perquè potser veiem que no és suficient que hagin passat aquests 

dies per anar fent aquestes trobades. El que sí que us demanaríem és que 

flexibilitzéssim això, no tindria cap sentit que, perquè diguéssim que han de ser 

setmanals després d’una setmana a l’altra no hàgim pogut avaluar i avançar prou, i per 

la resta us dic: demano disculpes, és un error que hem comès, i que també ens servirà 

per al que us comentàvem, perquè veiem entre totes i tots que moltes coses 

d’aquestes que vosaltres ens dieu de fer, i que us hem dit “ja ho hem intentat” o “ja ho 

hem parlat, no ha sigut factible” i moltes vegades no depenem directament de les 

administracions locals. I a més, amb algunes d’aquestes coses que, com us deia 

abans, en tenir tot el tema de la gestió tributària a través de l’organisme, no han sigut 

gens flexibles. Per tant, crec que pot ser molt interessant trobar aquesta situació 

conjunta de totes i tots. Repeteixo, nosaltres, com a govern, entonem el que potser no 

hem estat a l’altura del que tocava, acceptem aquesta moció, i les reunions que 

comportaran a fi i efecte d’arribar al màxim de consensos, i si som capaços de trobar 

aquestes bonificacions, i aquestes realitats de cara als nostres veïns i veïnes, que 

potser fins ara no s’han trobat. D’acord? No sé si... Marta.

Sra. Pujol.- Jo subscric, evidentment, el que diu l’Albert, com a membre del govern. I 

jo crec que puc parlar en el nom de tots els regidors de Junts. I, per l’altra banda 

també com a regidora de Serveis Econòmics, vull que sabeu que, pel que fa al 

pressupost de 2021, som a temps de fer aquestes reunions i introduir totes les 

aportacions que pugueu donar, perquè de moment, fins ara, la nostra prioritat a la 

nostra àrea ha estat aconseguir el tancament de 2019, que possiblement es convocarà 

un ple... Bé, ja sabeu que la liquidació s’aprova per resolució d’alcaldia, i només es 

porta a ple per ratificar. Però la idea hauria sigut poder fer-ho avui, o si hi ha un ple 

extraordinari per algun altre motiu, ratificar la liquidació. Però si no, la idea és liquidar 

abans que acabi l’any. Tenim 2020 molt al dia i el tancarem amb temps i forma. 
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D’aquesta manera, podrem incorporar tots els romanents, i podrem tirar endavant amb 

les inversions. Aquest any, ja sabeu que el sostre de despesa, i a més a més la taxa 

de reposició, que ha quedat derogada, per tant, pel que fa a la inversió, no tenim tants 

límits com els que teníem abans. És a dir, que podrem fer inversió l’any 2021. I del 

pressupost ja us dic. La idea és que ara, en l’àmbit tècnic, s’ha fet una tasca des dels 

tècnics de l’àrea econòmica. Ens presentaran una proposta tècnica de reorganització 

del pressupost, que des del punt de vista dels tècnics que hi ha ara és molt més lògica 

i molt més pràctica. També us l’explicarem en una d’aquestes reunions, quan parlem 

de pressupost concretament. I a partir d’aquí, ja hem anat rebent totes les necessitats 

de les diferents àrees, amb licitacions noves que segurament arribaran al llarg de l’any 

2021. I després, amb la part social hem de ser el màxim d’enginyosos per poder treure 

recursos d’ordinari per destinar al capítol 4, que jo crec que és el capítol que ha d’estar 

més engruixit, per poder donar sortida a aquestes necessitats socials que molt 

possiblement, al llarg del que queda de mandat, seran una de les principals demandes 

que tindrem dels ciutadans. Per tant, jo crec que, a més a més d’aquests mails que 

sempre us demanem que ens feu arribar i no arriben mail, però ja de manera històrica, 

no és que passi ara, segurament amb les reunions que farem, seran reunions molt 

més productives i que podran enriquir el pressupost de l’any 2021 amb mirades més 

enllà de les del mateix govern, sinó que també amb les vostres, i el dia que aprovem el 

pressupost 2021, podrem votar tots que sí, que seria magnífic. I per mi, no tinc res 

més a dir. 

Sr. Alcalde.- Gràcies. Algú més vol comentar alguna cosa?

Sra. Moreno.- Sí, jo mateixa. 

Sr. Alcalde.- Roser Moreno?

Sra. Moreno.- Gràcies, alcalde. Sí. En aquest mateix sentit, com apuntava la Marta, i 

com ja us havia explicat per correu electrònic, estàvem començant ja a fer una 

comissió per fer el reglament dels ajuts d’urgència, i tots ja han dit de cada grup qui 

seria, i avui justament hem acabat de quadrar quins seran els tempos o les dates, per 

fer les... hem programat tres, que en principi, amb dues reunions, suposem que ja 

podríem discutir les propostes que estan treballant les tècniques, que aprofito per 

agrair la feina que han fet, primer amb els ajuts de tarifació social i ara amb 

l’elaboració d’aquest reglament i, si preneu nota, bé, us convocaré oficialment, eh? 
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Però ja anuncio que serà al mes de febrer, i en principi hem programat el 3, el 17 i el 

24 de febrer. Llavors, ja concretarem, ja farem la convocatòria, però com que estàvem 

parlant d’això, de treballar en comissió, i d’agrair que ha sigut una bona feina d’equip, 

pensem que, per fer el reglament d’ajuts d’urgència, també estarà bé treballar-ho en 

comissió tots plegats. Gràcies. 

Sr. Alcalde.- Gràcies. No sé si algú més té... algú més vol dir alguna cosa... Doncs sí 

que és veritat que, també amb la voluntat de tenir tancat 2018 que ja el vam fer, i ara 

tancar 2019 i posar-nos al dia amb un endarreriment important, i anar treballant cap al 

2020, també el fet de treballar, quan hàgim fet aquest tancament, el pressupost 2021 

és precisament per això. Perquè sabrem totes les necessitats que tindrem, tant 

d’inversions com del dia a dia. I per tant, així com és veritat que altres anys hagués 

sigut desitjable tenir pressupost en aquestes dates, aquest any jo crec que potser ens 

va bé acabar l’any, veure com estem acabant amb les realitats socials i, per exemple, 

com deia la Marta, que puguem treballar amb un pressupost que sigui de tots, que 

sigui del plenari i no només del govern o del no govern. Jo crec que, en aquest cas, 

ens haurà anat també bé, perquè si no estaria tot molt embastat o tot fet, i llavors 

canviar les coses és més... molt més complex. També és veritat que hem de tenir 

aquest tancament fet, perquè puguem fer d’una vegada el que el Dani sempre ens ha 

reclamat, que era aprovar el pressupost ordinari i el d’inversions. I que nosaltres també 

puguem saber socialment quina quantitat d’inversions podem posar, en l’àmbit social, 

o què fem en l’àmbit social, o una inversió, potser, si en surt alguna, que pugui ser en 

l’àmbit social però d’inversió. Llavors, que això ho puguem tractar entre totes i tots.

Sra. Pujol.- Jo voldria fer la consideració de la importància de poder aprovar aquestes 

dues modificacions pressupostàries, que no ha passat avui per aquests errors 

materials, perquè són modificacions pressupostàries que la idea principal és que no 

vagi res de 2020 sobre pressupost de 2021, o que no tinguem OPA. Penseu que 

aquest any hem pagat molts diners d’OPA de factures que tenien data de l’any passat 

i, al final, s’han pagat enguany. L’objectiu, sabent  que haurem de filar molt prim amb 

el pressupost 2021, per poder tenir-ho tot molt ben estructurat i poder fer aquest 

engruiximent de l’àrea més social, perquè sabem que és on el ciutadà necessita més 

suport, i també per tirar endavant totes aquelles licitacions que donaran també qualitat 

de vida a tota la gent del municipi, és important que aprovem aquestes modificacions 

pressupostàries, que no són errors de gestió, com de vegades es vol interpretar, sinó 

que són el fet de dir: hem tingut partides que no les hem utilitzat perquè la COVID ens 
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ha aturat moltes coses, hi ha convenis amb el consell comarcal que no s’han pogut 

tirar endavant, com és per exemple el tècnic de salut pública no ha arribat, arribarà a 

finals d’any. Teníem pressupostats sis mesos, no l’utilitzarem. Un conveni amb 

dinamització turística... diferents partides que no s’han pogut executar, i utilitzarem 

aquests diners per liquidar totes les factures que tenim per liquidar i que no ens passi 

per l’any que ve. És una mica la insistència en la urgència de passar aquestes 

modificacions.

Sr. Alcalde.- Gràcies. Sí.

Sra. Pujol.- El Paco vol dir alguna cosa. Me tendría que haber callao’ (riu).

Sr. Alcalde.- Sí. Francisco Garcia, si us plau.

Sr. Garcia.- A veure, totes aquestes consideracions em semblen perfectes, em 

semblen molt encertades, em semblen molt lògiques... Però perdonin, els haig de dir 

una cosa. Estem al mes de novembre.

Sra. Pujol.- Sí. I és ara quan sabem què queda lliure i podem utilitzar.

Sr. Garcia.- Però portem demanant això des del mes de març. 

Sra. Pujol.- El què? Les modificacions pressupostàries o...

Sr. Alcalde.- No, no, no, no. No, no. El que ja havíem dit, però... Sí, sí, sí.

Sr. Garcia.- Estic parlant que portem demanant aquesta col·laboració des del mes de 

març.

Sra. Pujol.- Ah, d’acord. 

Sr. Garcia.- És a dir, si haguéssim començat a treballar en aquest pla al mes de març, 

possiblement, moltes d’aquestes incògnites, de coses que haurien d’anar al 

pressupost, no estic parlant de quadrar partides, ni de quins diners s’han de moure 

d’un capítol a un altre. Estic parlant que el marc estratègic ja el tindríem definit. El 

començarem a definir ara. Ja... 
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Sr. Alcalde.- Sí, sí. Però també és veritat que intentarem tancar el 2019 ara, el 2019, 

eh? Pressupostos. Perquè el 2018 no es va deixar tancat tampoc. I això ens permetrà, 

i això també ho hem i heu d’entendre, que això també realment ens permetrà saber de 

què disposarem realment per fer les inversions i per fer aquesta... perquè al final, de 

l’ordinari, tant vosaltres, tots els que hem estat al govern, sabem que de l’ordinari no 

traurem una quantitat tan important per a aquest tipus d’ajudes. Perquè ens hem 

compromès durant molts anys a fer uns pagaments de moltes de les coses amb unes 

realitats, o volem tenir unes millores de conjunt de serveis que s’han pressupostat i 

s’han dotat econòmicament. Per tant, moltes d’aquestes ajudes també seran d’aquesta 

flexibilització, de poder agafar diners de les inversions, i posar-los. Però aquests 

diners, hem de tenir tancaments fets, per saber l’import que tindrem. I s’està treballant 

a escala, jo diria, titànica, des de l’àrea d’Intervenció, per intentar tancar aquest 2019 

amb la feina que s’està fent amb la Diputació i, quan tinguem això tancat, correrem per 

tancar 2020. I amb el 2019 tindrem un altre número molt important per saber això, però 

també hem de ser conscients, i també li hem d’explicar a la gent. O sigui, aquest any, 

volgudament, també hem estat esperant per saber si tancàvem els 2019, perquè 

teòricament els tempos que havien d’haver-hi internament, més els de la Diputació, 

eren uns tempos que no estem complint. I, per tant, la realitat també necessitem això. I 

estem d’acord, i teniu tota la raó, i ho hem dit, i no em cansaré de dir-ho. Teniu raó, i 

entonem el mea culpa. Però també hem de poder dir que també està fet, precisament, 

amb aquesta voluntat. No només és el fet de dir “ho fem”, o “no hem tingut pressupost 

i no hem seguit treballant”, perquè el que hem demanat als serveis econòmics 

d’aquest Ajuntament és treballar pel tancament del 2019. I altres coses del dia a dia 

s’estan quedant endarrerides precisament per això. Per la importància de tancar el 

2019. Perquè veníem de no tancar el 2018 també. Vull dir, tots sabem aquesta realitat, 

i també l’hem de valorar.

Sr. Garcia.- Si em permet, senyor alcalde.

Sr. Alcalde.- Sí, i tant, i tant. Només faltaria. 

Sr. Garcia.- A veure, entenc perfectament les dificultats que hi ha als serveis 

econòmics per tancar el 2018, el 2019 i els tempos que s’utilitzen per tancar totes 

aquestes liquidacions, i després fer tota la tramitació administrativa que això requereix. 

Jo en soc perfectament conscient. Vostès, vostè senyor alcalde i vostè senyora Pujol, 

m’estan responent una pregunta que volia fer al torn de preguntes dels regidors sobre 

el tema que què passava amb el pressupost de l’any 2021. D’acord? Ja em dono per 
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assabentat. Però és que no els estem demanant això. No els estem demanant com 

està el pressupost i quina és la tramitació d’aquest pressupost. El que jo li estic dient, i 

és el que demanem els tres grups de la moció, és que necessitem tenir una idea clara 

del marc estratègic que volem implantar perquè hi hagi una recuperació econòmica i 

social al municipi. Què volem fer? Quan sabem què volem fer, l’altra plana, és on 

finançarem tot això que volem...

Sra. Pujol.- I vostè creu que la resposta està al plenari de l’Ajuntament? Jo crec que 

això està a instàncies bastant superiors a nosaltres, eh? Hi ha coses que no depenen 

de nosaltres. Si ens deixessin utilitzar els romanents de tresoreria per fer ajuts 

socials... Paco, si us plau. Jo entenc que has de defensar el teu paper de l’oposició. 

Però això no només depèn de l’estratègia que vulguem fer a l’Ajuntament, això depèn 

que tinguem les eines, que ens deixin utilitzar les eines entitats superiors a la nostra. O 

sigui, perdona, però sí. 

Sr. Garcia.- A veure, deixem clares algunes coses. És a dir, el fet que sempre la culpa 

és d’un altre no entra aquí en joc. Altres municipis d’aquesta comarca, que tenim al 

nostre voltant, han fet el mes de març, o el mes d’abril, o el mes de maig el que ara 

accepteu que fem el mes de novembre. Jo no estic parlant que ara plantegem quina 

ha de ser la recuperació econòmica de tota Catalunya. Estic parlant d’implantar 

mesures que ajudin les famílies, els autònoms, les empreses... per poder sortir del 

problema que tenen ara mateix. Coses que podem fer. Evidentment, no farem els 

pressupostos generals de l’Estat ni farem els pressupostos de la Generalitat. Però sí 

que hi ha coses que podem fer, hi ha coses que podem proposar, hi ha coses que 

podem copiar. Copiar de tots els plans de recuperació que han fet molts municipis de 

la comarca, de la província de Barcelona i de tota Catalunya. Això és el que els estem 

demanant. Després, si de 20 propostes, pressupostàriament, en podem fer una, cinc, 

deu o vint-i-cinc, tots ens ajustarem a la realitat del que podem fer. Evidentment, no 

podem solucionar el problema de l’atur. No podem solucionar els problemes dels 

ERTE. No podem solucionar molts problemes. Però sí que hi ha mecanismes d’ajuts 

que podem implantar. Que podem decidir entre tots. I podem intentar implantar. I si 

s’ha de fer pressió on s’hagi de fer pressió, la farem. I no la farà únicament un govern 

de dos partits. Ho farà un plenari, on som representats cinc partits, que en aquest 

moment crec que, amb combinacions diferents, tots estem governant en totes les 

institucions de Catalunya. Això és el que els estem demanant. Jo no li estic posant en 

qüestió que no podem solucionar tots els problemes. Però, a Cardedeu han elaborat 
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un pla de recuperació, a Granollers han elaborat un pla de recuperació, a Parets han 

elaborat un pla de recuperació, a la Garriga han elaborat plans de recuperació... Mirem 

el que han fet. Quines propostes, des del món municipal, volen aplicar. Que 

teòricament es poden aplicar, si ells també ho han aprovat. Veiem quin ha estat el 

resultat de l’aplicació d’aquestes mesures. No és únicament i exclusivament un debat 

pressupostari.

Sr. Alcalde.- No, no, jo estic d’acord, eh? I ho tinc claríssim. De fet, jo, sincerament, 

els dic, amb aquestes reunions jo crec que el primer que haurem de fer és parlar 

d’aquests temes i podrem trobar acords, però probablement el primer que haurem de 

fer és, potser, fer-nos retrets també. Perquè al final... I no cal fer-los sempre als 

plenaris, sinó que les coses cal fer-les on toca. És la meva visió, també. I potser un 

retret no val la pena fer-lo en un plenari, sinó que hem de poder-lo fer a unes altres 

instàncies, i que tothom reconeguem els nostres errors. Nosaltres ho estem fent, eh? 

De la mateixa manera. Ja us dic, també parlarem d’altres coses, perquè molts 

d’aquests municipis, i això també els vam dir, han pogut utilitzar recursos dels seus 

pressupostos d’inversions per posar en aquestes recuperacions. I nosaltres tampoc ho 

hem pogut fer. Perquè no teníem aquestes inversions ni aquests tancaments fets. I, 

com a govern, hem sigut molt prudents també amb aquestes coses, però hem de ser 

honestos i entendre que moltes d’aquestes ajudes, que han fet aquests municipis que 

vostè diu, eren municipis que tots tenien un sanejament econòmic del seu Ajuntament, 

i també uns tancaments i tot el dia. Perquè jo els conec. Aquests que m’estava dient, 

em sembla que, com a grups polítics i com alcaldes i alcaldesses, en parlem moltes 

vegades. I han tingut una altra realitat. I també això ajuda, i ho sabem. Potser, de 

vegades, ens n’oblidem, a l’hora de dir-ho, però també és veritat que, en aquests 

plenaris, quan s’han agafat ajudes així, s’han pogut agafar de les inversions. I 

nosaltres no hem tingut inversió. I això també ho hem de saber explicar, no nosaltres, i 

vostès, també, quan parlem d’aquestes coses. Aquí i a tot arreu. Però trobo que això 

també és una cosa que vostès també haurien de... perquè ho saben. Perquè saben 

d’on surten aquests recursos. Vull dir, aquests recursos no surten només del 

pressupost ordinari i d’haver-lo fet, i d’haver fet retallades o haver canviat partides. Els 

imports importants els hem fet de poder canviar algunes de les inversions que hi havia 

previstes per portar-ho a ajudes socials i ajudes a la situació. Jo crec que també hem 

de posar tots de la nostra part.
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Sr. Garcia.- A veure, jo no li poso en qüestió tot això. És a dir, sé perfectament com 

funciona l’administració municipal. Però la primera vegada que vostè està explicant 

això és aquí, perquè...

Sr. Alcalde.- No, això ho hem parlat. Això ho hem dit. I quan hem dit que nosaltres 

teníem una... home, nosaltres hem dit que no teníem inversió. Això no ens ho pot dir. 

El que passa és que potser això no interessa tampoc. Perquè venim a fer política tots, i 

de vegades utilitzem coses quan no ho hauríem de fer. Però és igual, al final, nosaltres 

ho vam explicar, i clar que vam dir que el problema és que estan afluixant des de 

l’Estat espanyol és les inversions. És el fet de poder tenir un endeutament major. Però 

sobretot, quan es portaven endavant aquestes ajudes, era per inversions. Eren dels 

capítols d’inversions. I nosaltres ho hem dit també, que nosaltres no els teníem 

aprovats, i que per això era molt més complicat per a nosaltres. I tots vostès ho saben. 

Perquè no estem parlant d’uns ciutadans que potser no tenen aquesta informació. 

Vostès, tots els que ens dediquem a això, tenim tota aquesta informació. I la movem. I, 

per tant, jo li dic que tenen molta raó amb moltes coses, però amb algunes altres 

també ens han de permetre que... d’acord, som l’ase dels cops. No només nosaltres, 

tothom. Perquè els ajuntaments aquests que vostè ha anomenat, els seus no governs 

també pressionen moltíssim. Perquè és la seva feina. Però en el nostre cas, també 

ens ha de permetre que expliquem això. Que ja ho hem dit. I en aquest cas, també és 

això. És el fet, com jo li deia, de la importància per nosaltres de poder tenir tancats 

aquests pressupostos per veure els diners que passaran, i la realitat que nosaltres 

tindrem. Perquè ho necessitem. No com a govern, com a municipi. Pensin que, 

probablement, la gestió d’aquesta situació, per a molta gent, tindrem un desgast brutal. 

Vostès mateixos, a Madrid. Per molt bé que ho facin, que no ho fan bé, perquè no ho 

estan fent bé, com nosaltres, ningú ho està fent bé perquè ningú havia previst que això 

passaria. Però el que s’ha de tenir present, i això és la meva visió, és que si 

estiguéssim a una normalitat, s’entenen certes coses. Però en la realitat actual, vostès 

que governen Madrid, no ho estan fent bé, però estan fent tot el que poden. O el que 

creuen que és el que han de fer. Però la realitat ens supera a tots, i en el nostre cas ja 

li dic, i estem entrant a un debat que em sembla interessant, però li dic sincerament: 

són realitats que tots les coneixem. I en el nostre cas, ens hauria agradat poder tenir 

unes inversions, i poder dir “doncs mira, aquestes inversions que havíem de fer no les 

farem, però les canviarem per aquestes altres coses”. O “les utilitzarem per a una altra 

cosa”. Pel que sigui. I parlar-ho amb vostès. D’acord? Però la realitat també ens porta 

al fet que, al dia a dia, tot ha canviat. Per molt que sembli que l’administració segueixi 
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sent la mateixa que era. Però la realitat no és la mateixa. Vostè coneix millor que jo 

l’administració pública internament. Doncs de fa dos anys a ara, ha canviat un munt. 

Internament, eh? Pel volum i per tot el que hem d’arribar a gestionar sense recursos, 

sense personal, sense haver deslliurat, per exemple, a govern, que les places es 

poguessin ocupar de totes aquestes coses... però seguim amb el que podem, i anem 

tirant endavant. I li dic, i he començat dient-ho, i no me’n cansaré: vostès ens oferien 

col·laboració i els diem “doncs sí”. Tard? D’acord. I probablement arribarem a la 

conclusió que val més tard que mai. Doncs els ho acceptem. I farem tot el que calgui, i 

realment els podrem ensenyar la realitat del dia a dia. Perquè els que hem sigut a dins 

sabem que moltes vegades és molt fàcil dir “i li farem fer no-sé-què a no-sé-qui, i ho 

farem...”, i fins que no hem sigut a dins no hem sigut capaços de fer-ho. Ni vostè, ni jo, 

ni l’altre ni l’altre. Perquè si ningú ha sigut capaç de fer això, potser és que no es pot 

fer. Com a mínim, amb les regles del joc que ara tenim. Però repeteixo, nosaltres, tard, 

però ens hem equivocat. Ho gestionarem de la millor manera possible, els donarem 

veu, els podrem explicar algunes d’aquestes coses del que hem treballat, i 

probablement ens podran dir vostès altres coses que no hem treballat i que esperem 

que siguin possibles de fer aquí, a aquest Ajuntament. Sé que em vol dir alguna cosa 

més faci-ho, eh.

Sr. Garcia.- Sí, sí, sí, sí. Vull dir alguna cosa més. A veure, ens hem enredat en una 

discussió que, evidentment, crec que el fòrum com el que li han fet...

Sr. Alcalde.- Això li he dit.

Sr. Garcia.- L’objectiu no és que ara ens discutim aquí durant molt de temps, sinó que 

l’objectiu és que tots treballem conjuntament per fer que la vida dels ciutadans de la 

Roca, de la Torreta i de Santa Agnès sigui molt millor. Que donem millor resposta a les 

necessitats que tenen tots aquests ciutadans en aquests moments. Sí, els torno a dir, i 

vostè ho ha reconegut, tard. Però val més tard que mai. I jo crec que puc parlar en 

nom dels tres grups que hem presentat la moció. Nosaltres estem disposats a 

col·laborar, estem disposats a assistir a totes les reunions que calgui per tirar endavant 

un pla que ens permeti que els nostres ciutadans i les nostres ciutadanes tinguin una 

vida una miqueta millor i sigui més fàcil sortir de la crisi en què ens ha ficat aquest 

maleït virus. A partir d’aquí, tenim la mà estesa, i d’alta política i de qui ho està fent bé 

o malament a Madrid o a Barcelona ja en parlarem.
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Sr. Alcalde.- Sí, sí, sí, sí, segur. Segur, segur. A la següent moció també en parlarem, 

segur. Gràcies. Doncs ara hauríem de passar a aprovació la urgència de la moció, i 

després passaríem a votació la pròpia moció.

Votacions de la urgència: 

Aprovada per unanimitat

Votacions de la moció:

Aprovada per unanimitat

Moció que presenten els grups municipals del PSC, de Ciutadans i de la Roca en 
Comú, a favor de la protecció del sistema sanitari d’atenció primària

Es posa en consideració del ple la moció amb el contingut següent:

EXPOSICIÓ DE MOTIUS

Estem en front d’una crisi sanitària sense precedents, que segons la OMS 
tindrà 780 milions de persones contagiades. Com era previsible aquests darrers 
dies s’han anat produint, cada vegada en més àmbits territorials de Catalunya 
nous brots de la covid-19. Les coses no s’han fet bé. Es va precipitar la 
desescalada. Les indicacions de la conselleria de Salut eren confuses (les 
residències van arribar a rebre més de 60 protocols diferents), i es va deixar la 
responsabilitat en mans dels ciutadans i les ciutadanes: distància, mans i 
mascareta. Però el govern de la Generalitat es va oblidar de la seva 
responsabilitat com a govern: prevenir, detectar, testar, seguir, aïllar i posar en 
quarantena. Ha fallat el rastreig i el seguiment de nous casos així com la 
identificació de contactes. No va preveure recursos humans ni tecnològics.

La covid-19 evidencia el millor i el pitjor del sistema sanitari. El millor, les i 
els seus professionals, homes i dones que ha lluitat i estan lluitant a primera 
línia, la seva implicació i la seva dedicació. El pitjor és el desmantellament del 
sistema sanitari, que està portant a la pràctica el govern de la Generalitat de 
Catalunya amb l’excusa de la covid-19, especialment en l’atenció primària. És, 
per això, que demanem la restauració de tots els serveis que proporcionaven 
els CAPs als veïns i a les veïnes, considerant indispensable i urgent retornar a 
oferir la totalitat dels serveis mèdics que s’hi prestaven i de forma presencial, 
com a pilars de l’atenció de proximitat que ens mereixem. Si aprimem l’atenció 
primària, perdem els efectes de la prevenció i la possibilitat de diagnosticar 
abans que sigui tard.

Considerem que és necessari que la conselleria de Salut de la Generalitat 
de Catalunya recuperi horaris, no només amb atenció telefònica, i serveis que 
s’han deixat de prestar, i que informi a la ciutadania. La salut no pot dependre 
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d’un telèfon. Posem, per tant, de relleu la reducció que s’està produint de 
serveis i atenció ciutadana en els centres de salut. Així mateix, denunciem la 
disminució de la freqüència d’atenció i demanem que s’acabin les cues al carrer 
per fer la tria entre covid i no covid.

Considerem que la digitalització en la gestió és necessària, però que no es 
pot fer un canvi de model aprofitant la pandèmia actual del covid-19 i sense 
justificació ni avís previ, amb molta atenció telefònica que provoca retards 
importants i que allarga l’atenció presencial per part d’especialistes, fet que 
també està causant problemes amb el seguiment i prevenció de malalties 
cròniques. 

No podem permetre que el sector sanitari no tingui a disposició tots els 
recursos humans i materials necessaris per fer una detecció eficaç dels 
positius, investigació dels casos, rastrejadors dels contagis i aïllament dels 
pacients positius per poder fer front a aquesta nova situació. A més, per tant, 
reclamem que la manca de recursos per part dels professionals dels centres de 
salut, sigui recuperada, i que disposin de metges i infermers suficients.

Recordem que en els darrers 10 anys, la despesa de la Generalitat de 
Catalunya en Salut ha baixat un 27%, fet que ha comportat la pèrdua de 920 
facultatius, que serien més necessaris que mai en la situació d’emergència 
sanitària que avui patim.

Les diverses mobilitzacions dels col·lectius de sanitaris d’aquestes 
setmanes, ens indiquen els veritables punts febles d’unes polítiques que han 
sobrecarregat i tensionat en excés el sistema i les estructures professionals, i 
que si avui funciona, és per la gran vocació de dedicació i de servei del nostre 
personal sanitari.

Així mateix, és més necessària que mai la coordinació dels serveis de salut 
amb els serveis socials per poder detectar aquelles possibles persones 
transmissores i que a la vegada per la seva vulnerabilitat social els hi cal que 
se’ls faciliti recursos socials. Entre aquests col·lectius, més concretament la 
gent gran amb poca mobilitat, que veuen com el seu metge no els pot fer el 
seguiment bàsic (tensió, sucre...), sense poder-se desplaçar lluny del seu 
hàbitat, en moltes ocasions.

El retorn a la normalitat assistencial és urgent per tal de no deixar orfes 
d’assistència a milers de veïns i veïnes del nostre municipi, posant especial 
atenció als col·lectius més vulnerables, com per exemple la gent gran i aquells 
veïns i veïnes que tenen més dificultats per realitzar desplaçaments.

És per tot això, que els grups municipals del PSC, de Ciutadans i de La Roca 
En Comú, proposem al Ple l’adopció dels següents:

ACORDS

1. Reclamem a la conselleria de Salut que aporti els recursos, tant materials 
com humans, pel reforçament de l’atenció primària, base per la lluita contra 
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la propagació de la pandèmia i per atendre la resta de patologies que van 
quedar desateses durant la primera onada de l’epidèmia i estan quedant 
desateses en aquests moments.

2. Instem al Govern de la Generalitat i al Departament de Salut perquè 
garanteixin un procediment àgil de sol·licitud de cita prèvia als CAPs, 
especialment per aquelles persones que tenen dificultats per a l’ús de 
mitjans informàtics i electrònics

3. Instem a la conselleria de Salut, el retorn immediat a la normalitat dels 
serveis d’atenció mèdica primària, amb la reobertura dels Consultoris de La 
Torreta i Santa Agnès per atendre els seus veïns i veïnes.

4. Instem a millorar, a les conselleries de Salut i Benestar Social, la seva 
coordinació interna dels serveis de salut amb els serveis socials per poder 
detectar aquelles possibles persones transmissores i que a la vegada per la 
seva vulnerabilitat social els hi cal que se’ls faciliti recursos socials.

5. Donem suport a les mobilitzacions que s’estan produint en el sector i instem 
a la conselleria de Salut que treballi per cuidar a qui ens cuida, recordant 
que tenen els pitjors sous i les pitjors condicions d’Europa.

6. Instem a tirar endavant un Pacte per la Salut, que sigui consensuat amb 
tots els agents implicats. Un pacte per un sistema de salut públic, universal, 
equitatiu i de qualitat on la salut pública i l’atenció primària siguin els pilars 
fonamentals de la nostra sanitat.

7. Instem a l’Ajuntament de La Roca del Vallès a prendre les mesures 
necessàries, dins de les seves competències locals, per a millorar el servei 
d’atenció i suport als ciutadans en el CAP i els consultoris del municipi, així 
com per tal que habiliti els mitjans necessaris perquè la ciutadania, 
especialment aquells col·lectius més vulnerables, estiguin atesos de 
manera adequada.

8. Notificar aquest acord la conselleria de Salut i la conselleria de Benestar 
Social de la Generalitat de Catalunya, a la delegació del govern de l’Estat, a 
la Federació de Municipis de Catalunya, a l’Associació Catalana de 
Municipis, al Consell Comarcal, als grups parlamentaris del Parlament de 
Catalunya i a la direcció del CAP del municipi.

Deliberacions:

Sr. Alcalde.- La següent moció la presenten els tres grups, i l’explica la senyora Anna 

Raymí de Ciutadans.

Sra. Raymí.- Gràcies. Faré una breu explicació de l’exposició de motius, i després si 

voleu llegeixo els acords. Aquesta moció és pel sistema sanitari d’atenció primària, i 

bàsicament, a l’exposició de motius, resumint, demanem la restauració de tots els 

serveis que proporcionen els CAP a tots els veïns de la Roca, sobretot el de Santa 

Agnès i el de la Torreta, que encara estan tancats. També el que demanem és la 

recuperació d’horaris, no només telefònicament, sinó de servei, que s’han deixat de 

prestar a l’únic CAP que ara està obert. I també reclamem que la manca de recursos 

per part dels professionals dels centres de salut sigui recuperada i que disposin de 

prou metges i infermeres. Ja sé que entrarem en debat, i és la competència, la moció 
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no diu que tot sigui part de l’Ajuntament, sinó que hi ha altres institucions que també 

en són responsables. I també demanem la màxima coordinació de serveis de salut 

amb els serveis socials. I si voleu, llegeixo els acords per ja discutir més la moció. 

Primer, reclamem a la conselleria de salut que porti els recursos, tant materials com 

humans, pel reforçament de l’atenció primària, base per la lluita desatesa durant la 

primera onada de l’epidèmia, que estan quedant desatesos en aquests moments. 

Dos, instem al govern de la Generalitat i al Departament de Salut perquè garanteixin 

un procediment àgil de sol·licitud de cita prèvia als CAP, especialment per aquelles 

persones que tenen dificultats amb l’ús de mitjans informàtics i electrònics. 

Tres, instem a la conselleria de salut el retorn immediat a la normalitat dels serveis 

d’atenció mèdica primària, amb la reobertura dels consultoris de la Torreta i Santa 

Agnès, per atendre els seus veïns i veïnes. 

Quatre, instem a millorar a les conselleries de salut i benestar social, la seva 

coordinació interna dels serveis de salut amb els serveis socials, per poder detectar 

aquelles persones transmissores i que, a la vegada, per la seva vulnerabilitat social, 

els cal que se’ls facilitin recursos socials. 

Cinc, donem suport a les mobilitzacions que s’estan produint en el sector, i instem a la 

conselleria de salut que treballi per cuidar a qui ens cuida, recordant que tenen els 

pitjors sous i les pitjors condicions d’Europa. 

Sis, instem a tirar endavant un pacte per a la salut, que sigui consensuat entre tots els 

agents implicats. Un pacte per un sistema de salut públic, universal, equitatiu i de 

qualitat, on la salut pública i l’atenció primària siguin els pilars fonamentals de la nostra 

sanitat. 

Set, instem a l’Ajuntament de la Roca del Vallès a prendre les mesures necessàries, 

dins les seves competències locals, per millorar el servei d'atenció i suport als 

ciutadans al CAP i als consultoris del municipi, així com per tal que habiliti els mitjans 

necessaris perquè la ciutadania, especialment aquests col·lectius més vulnerables, 

estiguin atesos de manera adequada. I, per últim, vuit, notificar aquest acord a la 

conselleria de salut, la conselleria de benestar social de la Generalitat de Catalunya, a 

la delegació del govern de l’Estat, a la Federació de Municipis de Catalunya, a 

l’Associació Catalana de Municipis, al Consell Comarcal, als grups parlamentaris del 

Parlament de Catalunya, i a la direcció del CAP del municipi. Gràcies.

Sr. Alcalde.- Gràcies. Algú vol intervenir més? D’acord. Doncs nosaltres, a part que 

això, per tal com s’ha exposat a l’explicació i els antecedents, que són importantíssims 

sempre a les mocions. De fet, a l’anterior moció que hem tractat, l’hem tirat endavant 
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fins i tot no estant d’acord amb algunes de les afirmacions. Però en aquest cas no. En 

aquest cas, entenem que això és una moció exclusivament política i de desgast, 

perquè algunes de les coses que es diuen són molt fàcils de rebatre, o nosaltres 

tindrem un altre discurs, o vostès estaran acusant exclusivament a la conselleria de 

salut o a la conselleria de benestar i, en canvi, s’estaran oblidant de tot allò que es va 

fer bé quan hi va haver la recentralització per part de l’Estat espanyol de les 

competències i tot el bé que va anar tot. Tot eren excels, no? De fet, parlen que el 

desconfinament potser no va ser el... com ho deien? Un desconfinament... bé, és igual. 

De fet, nosaltres també hem de dir que en aquesta contundència, si vostès estan 

disposats a ser igual de contundents amb tots els seus representants polítics, amb el 

Govern espanyol, exigint-li que faci bé les coses, que doni recursos, que posi recursos 

com els països veïns... saben quan parlem dels nostres veïns? Doncs miri, no sé si 

França és el nostre veí més benvolgut, però està posant una quantitat de recursos que 

l’Estat espanyol no posa. Que per exemple, permet posar aquests recursos i que els 

treballadors i les treballadores facin un tancament real i que baixi tot el tema de la 

malaltia. Que posen diners als sectors sanitaris, ja no només de la zona, sinó en tot un 

conjunt. De fet, seran les infermeres més mal pagades i els metges més mal pagats 

d’Europa, aquesta afirmació, però realment quan et toca anar a un hospital d’aquests 

grans de referència hi veus molts, molts treballadors que són de l’Estat espanyol. Que 

no sé per què van a treballar a aquests grans hospitals de referència. No sé si ho fan 

per anar a cobrar menys o realment van perquè tenen els mateixos sous que a altres 

bandes. La realitat no és només que ells tinguin uns mals sous... la infermera que és 

d’un altre lloc que no sigui Catalunya. Sinó que la realitat és que, allà, el cost de la vida 

és molt diferent del d’aquí, de Catalunya. I jo no estic dient que no estiguin mal 

pagades les infermeres i els metges, ho estan, i molt. Però fa dècades que estan molt 

mal pagats. I depèn de quins discursos, nosaltres els hem treballat. I vostès segur que 

ho hauran escoltat: hi ha tancaments als CAP d’aquí de la Roca? No. Perquè el que hi 

ha tancats són ambulatoris. El que hi ha a Santa Agnès i el que hi ha a la Torreta són 

dos ambulatoris. Que estiguin tancats...

Sra. Pujol.- Consultoris. Consultoris locals.

Sr. Alcalde.- Sí, perdó. Deia ambulatoris... consultoris. El que la realitat també ens diu 

és que, per motius de seguretat, tant de la gent que hi aniria com del personal, no 

s’han obert. També es va començar a fer córrer per la Torreta que aquest s’aprofitava 

per fer el tancament definitiu del consultori. I això ho vam parlar i ho vam dir. Això és 
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totalment fals. Nosaltres, com a representants polítics, no permetríem mai això. Però 

també és cert que ens hem reunit amb els representants i amb la gent que està donant 

la cara. Està molt bé que els diguem que són el millor que tenim a la sanitat pública, 

són les dones i els homes que estan treballant en això. I no només els metges i les 

infermeres, la gent de la neteja, que no ho posem enlloc. I aquesta gent, cada vegada 

que s’aixeca algú, van i ho netegen. I s’estan posant en risc, també. I aquesta gent, 

potser també hem de ser una miqueta sensibles, i escoltar també la seva veu. No 

només el discurs que ens interessa de dir “és que no voleu...”. I municipalment, quina 

competència tenim, nosaltres? Nosaltres podem fer totes les xerrades que ja hem fet. I 

que ens havien dit “el consultori s’obrirà a la mínima que puguem”. I de cop i volta 

infermeres i doctores de l’Àrea Bàsica emmalaltint. I per tant, no podent obrir aquell 

espai. Fins i tot, dient-nos “aquell espai no té ventilació suficient, no és...” però seguim 

fent aquest discurs. Nosaltres podem pressionar-ho tot. Si demà obren els consultoris 

de la Torreta i de Santa Agnès i no són segurs, també ens diran que llavors és culpa 

nostra per haver pressionat? O llavors ens diran que és culpa del Departament, o 

culpa de no-sé-qui? Per què no esteu escoltant els metges i les infermeres que són els 

primers que ens ho diuen? No ho sé. Sincerament, jo crec que aquí hem volgut fer un 

poti-poti. Evidentment, políticament interessa, pel que fa als partits, i això ho sabem 

tots. A vostès els interessa parlar del malament que ho estan fent els altres, i a mi 

m’interessarà parlar del malament que ho estan fent altres de més enllà. Però potser, 

només potser, arribarem al que jo els deia. Aquí mai hem tingut una situació com 

l’actual. Mai hem patit aquestes situacions. I per tant, hem d’entendre que ens toca 

gestionar-ho, i els toca gestionar-ho, i els toca posar-se en risc a elles i ells, i potser els 

hem d’escoltar quan ens diuen que obrir el consultori de la Torreta no és segur. O que 

obrir el de Santa Agnès no és segur. Perquè que ho diguem nosaltres, ja sé que no 

tenim cap mena de credibilitat en aquest sentit. Però ells n’haurien de tenir. Són la 

gent que està anant a casa nostra, a casa de qui li toca, a fer més domicilis que mai. 

Perquè clar, aquestes informacions ens les donen. Clar, que el nombre de domicilis 

s’hagi disparat en molt, que en comptes d’estar dins d’una consulta estiguis anant a les 

cases d’aquests veïns... que hi ha molta gent que està rebent aquestes visites. A mi 

m’agradaria poder, i no ho podem preguntar, vam dir “de tota aquesta gent que 

atenem a casa seva, els podríem arribar a fer una enquesta per saber si ells voldrien 

que els atenguéssim al consultori? O voldrien que seguíssim venint a casa seva?” 

Perquè anar a fer-li les cures a un malalt a casa seva, o anar a fer-li les extraccions de 

sang per analítiques, o el Sintrom, etcètera, etcètera. Ostres, que aquesta gent 

s’hauria de desplaçar fins al consultori i ara no ho han de fer perquè els van a casa. 
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Evidentment, quan es pugui hem d’obrir. El Departament sempre ens està explicant, i 

ho estan explicant del dret i del revés. I és cert que, quan jo no vaig a un consell 

d’alcaldies, se’m retreu. Però a tots els altres que hi he anat, menys a un, que va ser 

per un problema de connexió, aquesta realitat jo suposo que els seus companys dels 

seus partits els traslladen a vostès. Que la directora de la zona metropolitana nord 

explica el que explica de les reobertures, de com es podran fer, de les realitats... i tots 

els responsables sanitaris els ho expliquen. O els del PROCICAT, i jo estic segur que 

tot això també els traslladen a vostès i els expliquen tot el que s’està fent. Hi ha molta 

feina que s’està fent. No suficient, segur que no. Però segur que no, és per part de 

totes les administracions públiques. Començant per l’Ajuntament de la Roca del Vallès, 

com parlàvem abans, i anem pujant. No s’està fent prou des de la Diputació de 

Barcelona. No s’està fent prou des de la Diputació de Girona. La de Lleida. La de 

Tarragona. I anem pujant. I així, si volen, anem tirant cap amunt. No s’està fent prou 

des del Parlament. No s’està fent prou des dels partits polítics que no volen entomar 

algunes de les proposicions que se’ls fan amb total normalitat. Que hi hagin diputats 

que segueixin cobrant desplaçaments quan no es desplacen. I els partits polítics no 

fem res amb això. Ostres, doncs jo em vull quedar aquí i dir-los tot allò que els hem 

explicat. De tot el que estem fent aquí, i que la reobertura del CAP no depèn de 

nosaltres. I que ho hem treballat i ho seguirem treballant, però seguirem treballant-ho 

el dia que ens diguin que és segur. Per les doctores, per les administratives, per les 

infermeres que hi han d’anar. I evidentment, per la població. Jo crec que hem fet una 

moció que no ens fa cap favor, perquè aquesta moció sí que ens farà discutir i dir-nos 

no-sé-què. I jo crec que, una moció així, aquesta moció tal com està feta, igual que 

amb la d’abans, aquesta sí que crec que està feta per no arribar a un acord, sinó 

simplement per fer oposició. I en aquest cas, l’oposició es fa molt més al que són les 

conselleries que no pas a nosaltres. I per tant, seguint una lògica que sempre es deia, 

potser no l’entendríem. Però com sempre hem defensat que tot el que passi a aquest 

país es pot dur al plenari, això també. Bé, jo m’he enrotllat molt, per tant, evidentment, 

no posaré límit a ningú. No sé si algú més vol dir...

Sra. Raymí.- Jo, res, molt curtet, perquè és tard. Només per al·lusions, no? Nosaltres 

sempre serem contundents, ja sigui a la Roca, la sigui Catalunya, ja sigui Espanya. Si 

s’està fent una mala gestió, sempre ho comentarem, i sempre som conscients de les 

limitacions de cada institució. Per tant, sé que moltes coses depenen de la conselleria 

de salut. No dic que depenguin de vosaltres, ni de bon tros. Però també és bo 

recalcar-ho. I si fa deu anys que està mal administrat per X raó, ja sigui per govern 
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central, per Catalunya, etcètera, que puguem aportar la nostra part com a partits 

polítics que ara estan governant, i fer els canvis pertinents. Perquè al final, a 

Catalunya, la inversió en sanitat no és que sigui de les més altes en percentatges. I 

l’adequació dels espais, per descomptat, si no són espais segurs, clar que no s’han 

d’obrir, però... A veure, no soc una experta, però intentar adequar-los perquè es 

puguin obrir o facilitar els serveis als veïns perquè puguin ser atesos és on volem anar. 

Per descomptat, si et diuen que no es pot obrir perquè no és segur no pots dir “mira, 

saps què, com que els veïns m’ho demanen, ho obro”. Per descomptat, no. Però sí 

intentar anar una miqueta més enllà. Es pot adequar? No ho sé. Ara t’estic dient que 

sí. Es pot adequar? Quins canvis es podrien fer? Com ens ho podríem estudiar? Com 

podríem posar aquests serveis que constantment demanen els veïns, com els podríem 

substituir? Són aquest tipus de coses més proactives i més d’àmbit municipal els que 

estem empenyent aquesta moció. Però bé, el que et deia, no em vull enrotllar massa 

perquè és tard i perquè sé que és una moció que no depèn exactament tot del 

municipi. Per tant, només serà aquest petit aclariment. Gràcies.

Sr. Alcalde.- Gràcies.

Sra. Pujol.- Bé, jo voldria fer alguna consideració sobre l’exposició de motius. Jo no sé 

qui ha fet aquesta exposició de motius, no sé si es té algun coneixement de com 

funciona el sistema sanitari, ni sé si sap de quins recursos es disposen actualment a 

l’àmbit local, com a mínim, que se suposa que no disposen dels recursos necessaris. 

A veure, per començar, jo recordo al principi de la pandèmia, tot va començar el dia 16 

de març, que no sabíem per on ens venien els tirs... i ara, perdoneu que faci un petit 

incís. Jo recordo, com a personal sanitària, hem tingut el kit Ebola, el kit virus aviar, el 

kit virus no-sé-què... i vam tenir el kit coronavirus. I, com sempre i com tot, rèiem del 

coronavirus perquè era allò que tothom en parlava i que mai arribava. I aquesta 

vegada ha arribat el coronavirus. Ha arribat el coronavirus, s’ha instal·lat i jo crec que 

ha col·lapsat el sistema sanitari de qualsevol país. Tant a Espanya, com al nostre país 

Catalunya, com a França, com a Alemanya, com als Estats Units. Als Estats Units a 

escala molt més brutal, perquè allà són bastant desafortunats i no tenen el sistema 

sanitari que tenim nosaltres. Però ha sigut una història que ens ha col·lapsat a tots. 

Llavors, aquí, donar culpes al veí és molt fàcil, però aquí tothom és responsable. El 

govern espanyol i el Ministeri de Sanitat tenen la seva responsabilitat, la Conselleria de 

Sanitat, la Conselleria de Governació, tothom té la seva responsabilitat, i al final les 

responsabilitats van baixant i acaben als gestors dels hospitals i de les àrees bàsiques 
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de salut, que tenen uns recursos i han de treure el màxim rendiment d’aquells recursos 

de què disposen. Hi ha un paràgraf que és molt curiós, que posa “considerem que la 

digitalització en la gestió és necessària”, però que no es pot fer un canvi de model 

aprofitant la pandèmia actual de la COVID-19 sense justificació ni avís. Jo voldria 

puntualitzar. Això no és un canvi de model aprofitant la pandèmia. És una adaptació 

dels recursos que es disposaven per superar la pandèmia. Els professionals sanitaris 

de tots els àmbits tenien uns recursos. I han adaptat els recursos de què disposen per 

superar tots la pandèmia. Hem passat de tenir, a l’hospital de Granollers (que és el 

que jo conec per proximitat), vuit llits d’UCI, a tenir-ne quaranta. Quaranta. Qui digui 

que no s’han posat a disposició dels sanitaris els recursos... que n’haguéssim 

necessitat 400? Segurament. Però és que no hi ha personal per suportar 400 llits 

d’UCI a un hospital. Sabeu què passa? En aquest país, els metges estudien el MIR, i 

aquest MIR és una oposició a qui pot accedir qualsevol llicenciat en medicina, encara 

que no sigui de l’àmbit estatal. El MIR funciona així: són X anys la residència, i aquesta 

residència la paga l’Estat. O sigui, els residents cobren un sou del Ministeri, del 

Departament. Però quan han acabat la residència, curiós, tots els residents estrangers 

no poden exercir de metges a Espanya. Perquè no són titulats espanyols. Ni a 

Catalunya, perquè encara es considera que és Espanya. Per tant, estem pagant la 

formació de manera gratuïta de moltíssims professionals a qui després no donem 

l’oportunitat de treballar al nostre sistema sanitari. Això ens ho hauríem de plantejar, i 

no nosaltres aquí a la Roca, s’ho han de plantejar a altres instàncies. O sigui, no 

podem formar els professionals metges i que marxin fora. Les professionals infermeres 

marxen fora perquè evidentment estan molt ben considerades en l’àmbit econòmic. 

Som infermeres que estudiem a la universitat, hi ha molt pocs països europeus que 

tinguin infermeres universitàries. La majoria de llocs es nodreixen de tècnics, que són 

molt més barats. Un tècnic que només fa electros, un tècnic que només punxa dits, un 

tècnic que només posa embenatges. I la infermera espanyola és una infermera molt 

ben formada i que té molt de prestigi, i també se’n va fora perquè aquí els sous són 

molt menors. Estic d’acord amb el que diu l’Albert, que un lloguer a la Roca és car, són 

700 €, però un lloguer al mateix poble d’Anglaterra potser són £1 500. Llavors, el sou 

s’ha de comparar també amb el nivell de vida. Però és igual, no em vull enrotllar més. 

Jo només us vull comentar que, pel que fa a l’Ajuntament, pel que fa a la regidoria, 

s’ha treballat tant amb el CatSalut com amb la direcció de l’Àrea Bàsica per parlar de 

l’obertura tant del consultori local de la Torreta com el de Santa Agnès. Sempre s’ha 

dit, i s’ha defensat des de la direcció de l’Àrea Bàsica, que si no es disposava dels 

mitjans que assegurin la seguretat del treballador i de l’usuari, no es podrien obrir. 
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També és veritat que, just tres setmanes abans de començar la segona onada vam 

tenir una reunió amb la senyora Anna Aran, que és la gerent de l’àrea Metronord, que 

és la que ens correspon, i amb el Joan, no recordo mai el cognom, que és el del Vallès 

Oriental. I ens van dir “recordeu, Centelles, Figaró, Sant Antoni de Vilamajor, Sant 

Pere de Vilamajor, no tenen oberts els seus consultoris ni els seus CAP. En alguns 

casos, començarem a reobrir-los.” Va venir la segona onada i aquesta obertura de 

consultoris locals i alguns CAP que estaven tancats, en la majoria dels casos, no s’ha 

pogut realitzar. Es disposa dels mitjans necessaris. A l’Àrea Bàsica de la Roca del 

Vallès tenim testos antigènics, tenim PCR, tenim gestor COVID, tenim COVID Escola, i 

tenim els recursos necessaris que tothom diu que hauríem de tenir a l’Àrea Bàsica de 

la Roca. Jo parlo com a infermera, es disposa d’aquests recursos. És molt fàcil omplir 

tota aquesta cosa d’exposició de motius amb suposicions, “em sembla”, “no tenim”, “no 

tenen”... doncs, sí que tenim. A la Roca, tenim. A la Roca hi ha de tot. Tenim proves 

PCR, proves antigèniques, tenim gestor COVID, tenim gestor escola, i hi ha 

professionals, i professionals que estan de baixa. I això és veritat que ni el 

Departament de Salut ni qui correspongui proporciona (nosaltres en el nostre cas no 

som X), no ens proporcionen suplents. I ens hem de fer la feina entre nosaltres. I ja no 

parlo més. Jo només dic que s’ha treballat des de la regidoria amb l’alcaldia i sobretot 

amb la delegació de la Torreta, que és on hi ha més reclamació perquè s’obri el 

consultori, que el consultori s’obrirà de seguida que els mitjans humans i tècnics 

estiguin disponibles. Això és el que se’ns diu des de la direcció de l’Àrea Bàsica, i que 

si us plau no fem gaire demagògia amb temes tan sensibles com són els temes 

sanitaris. I ja està.

Sra. Guarinos.- El micro, Albert.

Sr. Alcalde.- Dani, volies parlar?

Sr. Martín.- Bueno...

Sr. Alcalde.- Ah, és que com he vist que tenies el micro...

Sr. Martín.- Ah bueno, Albert. A estas horas ya no quiero hablar, quiero irme a la 

cama. Y además, no había cenado... o sea que... esto ya lo discutiremos otro día con 

Marta, que hace tiempo que es una discusión que quiero tener, pero... ¿Ahora? No. Ya 

hablaremos, ya hablaremos. De esto, del transporte y de otras cosas más. Pero son 
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las 23:30. Queda media hora para que el pleno se tenga que aplazar, por cierto, señor 

secretario. 

Sr. Alcalde.- Sí, però això fa anys que no ho fem, eh? 

Sr. Martín.-Yo soy muy viejo. Yo lo puedo hacer. 

(riuen)

Sr. Alcalde.- Recordes els plens de les dues del matí, eh?

Sr. Martín.-Sí, sí, sí. 

Sr. Alcalde.- Gràcies. Algú més vol intervenir? Sí, Julio.

Sr. Caña.- No, simplemente que estoy a punto de dimitir, ¿eh? Con estos plenos tan 

largos no vamos bien, ¿eh?

(riuen)

Sr. Alcalde.- Bé, fins ara anàvem en picat, eh? Ha sigut arribar tu...

Bé, ningú vol intervenir? D’acord, doncs jo avanço ja el sentit del vot. Nosaltres, 

evidentment votarem que sí a la urgència d’aportar la moció al ple, perquè sempre ho 

hem fet i sempre ho farem, a no ser que sigui alguna moció que vagi contra uns 

principis com si fos... és igual, no val la pena perquè estic convençut que a aquest 

plenari no arribarà mai res així. Però també us dic que amb aquesta moció nosaltres 

no estem d’acord i votarem en contra. Doncs, si ningú té res més a dir, passem a 

votació la urgència.

Sr. Alcalde.- Ara passem a votació la moció. 

Votacions de la urgència: 

Aprovada per unanimitat

Votacions de la moció:

Desestimada per 11 vots en contra, manifestats pels regidors dels grups municipals 
d’ERC (6), de Junts (5) i 5 vots a favor, manifestades pels regidors dels grups 
municipals del PSC (3), de LREC (1) i de Cs (1)
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C-4 Resolucions d’Alcaldia

Sr. Alcalde.- D’acord, el següent punt és les resolucions d’alcaldia. No sé si tenen 

algunes resolucions que vulguin consultar-nos. Senyor Garcia Lorenzana? 

Sr. Garcia.- Gràcies senyor alcalde. No, tinc una sèrie de resolucions però això ja ho 

preguntaré per instància. Simplement, no sé de qui ha estat la idea de canviar el 

format en què ens envien les resolucions d’alcaldia. Felicitar-lo, perquè ens estalvia 

deixar-nos la vista amb els formats que hi havia abans. Simplement assenyalar que 

tornen a sortir com mitja dotzena, o vuit o nou resolucions d’aquelles amb 

descripcions...

Sr. Alcalde.- Sí, sí, sí. Indesxifrables.

Sr. Garcia.- Sí, simplement que ho tinguin present. I felicitar a qui hagi canviat el 

format del llistat. 

C-7 Informacions d’Alcaldia

Sr. Alcalde.- Gràcies. Doncs si no hi ha cap altre... Doncs amb informacions 

d’alcaldia, en principi, com ja hem comentat, necessitarem fer un ple extraordinari i 

urgent per la possible aprovació de les factures que no ens passin a l’any vinent com a 

OPA i per tant ja no comencem amb el pressupost disminuït per aquestes realitats. 

Derivem a precs i preguntes. 

C-8  Precs i preguntes

Sra. Raymí.- Jo tinc una... Ah, perdó. Paco.

Sr. Garcia.- No, no, Anna, tranquil·la.

Sra. Raymí.- Només és una petició, una proposta per veure què en penseu, perquè 

justament ara parlant del tema de fer aquestes comissions en conjunt pel pla de xoc 

vaig veure el que estava aplicant les Franqueses i em va semblar una proposta 

interessant. La resumeixo molt curt perquè no ens toqui les dotze aquí. Però 
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bàsicament Ciutadans de les Franqueses va proposar a l’Ajuntament unes 

mascaretes, sobretot en els temes d’ensenyament, docència i monitors, que són 

transparents. I aquestes mascaretes, per descomptat, el positiu que tenen és que pots 

veure l’expressió de la cara, pots veure els llavis, i això ajuda molt als nens petits, i 

sobretot als nens amb problemes auditius. I és una proposta que ja està implantada, 

que l’Ajuntament ja ha repartit més de mil mascaretes, i han fet entrevistes a les 

escoles, etcètera, i és una resposta molt positiva... la veritat que les docents ho troben 

molt positiu pels nens. Per tant, que podem parlar-ho a les comissions que heu 

acceptat que faríeu, però he pensat que potser és una cosa en la qual podem 

començar a pensar, perquè ja està implementat i sembla funcionar bastant bé, i és una 

cosa que potser es necessitaria en format urgent, o si es pogués fer ràpidament, seria 

interessant perquè es comencessin a beneficiar els centres aquí a la Roca. I res més, 

aquesta petita proposta perquè li donem una pensada des de l’Ajuntament. Gràcies.

Sra. Pujol.- Jo només un apunt, tenir en compte si aquestes mascaretes són 

homologades i protegeixen i garanteixen, eh?

Sra. Raymí.- Sí. Sí, sí, sí. 

Sra. Pujol.- Sí? D’acord.

Sra. Raymí.- Sí. Estan homologades amb filtre bacterià. Jo treballo per a una 

certificadora, així que va ser el primer que vaig mirar. 

Sra. Pujol.- I transparents?

Sra. Raymí.- Sí, tenen un sistema especial al filtre. Però si voleu més informació puc 

demanar-ho a l’equip i passar-vos els detalls de la mascareta per valorar-ho. 

Sr. Alcalde.- Això seria important, i ara no ho faig de broma, eh? L’altre dia sortia una 

notícia que hi havia hagut una partida de mascaretes, però després s’entelaven i no es 

veien.

Sra. Raymí.- Però aquest és com una tela. Una tela semblant... almenys físicament 

sembla com d’aquestes de peixos, quan vas a pescar un peix a la peixera, sembla 

aquest tipus de tela. 
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Sr. Alcalde.- D’acord, d’acord. Doncs si poguessis passar aquesta informació, o tenir-

la tu i portar-la el dia que ens reunim, aniria bé. 

Sra. Raymí.- D’acord, jo la intento passar abans i la discutim a la comissió. Gràcies.

Sr. Alcalde.- Perfecte. Doncs ara sí, Francisco Garcia. 

Sr. Garcia.- Sí, a veure. Tinc preguntes, però en vistes de l’hora que és ja les 

entrarem per instància. Però sí que, com li vaig comentar al senyor alcalde, el...

Sr. Alcalde.- Sí. Sí, sí, sí. Doncs ho anunciaràs tu, ai perdó, vostè, sense que jo ho 

hagi dit, perquè no vaig caure en explicar-ho als companys i les companyes. Per tant, 

se n’assabentaran ara de la seva veu.

Sr. Garcia.- Bé, aquest cap de setmana ha estat l’aniversari de l’assassinat de l’Ernest 

Lluch, que va ser una persona vinculada aquí al municipi, i li vaig comentar al senyor 

alcalde que des del grup municipal del PSC volíem llegir un petit escrit que és un 

recordatori tant del 20 aniversari de l’assassinat de l’Ernest Lluch com el 25 aniversari 

de la mort de Romà Planas que va ser aquest setembre, que com no hi ha un espai 

formalitzat dins el ple doncs que ho llegiria just al començament de la part aquesta de 

precs i preguntes. Llavors, amb el seu permís senyor alcalde, llegeixo. És un text curt, 

vull dir, no... seré ràpid. 

El 21 de novembre de l’any 2000 moria assassinat a mans d’ETA Ernest Lluch, 

economista, professor universitari, rector de la Universidad Internacional Menéndez 

Pelayo, socialista, catalanista i ministre. Una figura destacada de l’època de la 

transició, un home que va apostar pel diàleg i per establir ponts com a instrument per 

conduir el conflicte basc cap a vies pacífiques, en els moments més durs del 

terrorisme etarra. La seva figura està més d’actualitat que mai, no tant per aquest 

aniversari fluctuós, com pel seu paper com a Ministre de Sanitat de 1982 a 1986, i com 

a impulsor de la Ley General de Sanidad de 1986, que va establir els fonaments del 

nostre model de sanitat universal, gratuïta i de qualitat, que ha fet possible afrontar la 

pandèmia de la COVID-19 amb un sistema robust, malgrat que estigui afeblit després 

d’una dècada de retallades pressupostàries. Però l’Ernest Lluch no és únicament una 

figura històrica, sinó que va ser una persona relacionada amb el nostre municipi com a 

president del jurat estatal del Premi Romà Planas i Miró de memorials populars. De fet, 
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la seva mort va ser en vigílies d’una reunió del jurat, i per aquesta raó creiem que és 

important fer un recordatori de la seva figura en aquest ple municipal, que és 

l’expressió màxima de la representació del municipi. Ara que un fill de la Roca ocupa el 

càrrec ministerial que va exercir l’Ernest, s’ha tancat el cercle de la relació entre la 

seva figura i el nostre municipi, i esperem que el seu exemple d’àmplia formació 

intel·lectual, de profunds valors socialistes i catalanistes i de tarannà dialogant sigui 

una guia per a tots els que ens dediquem als assumptes públics. Aquesta vinculació 

amb el nostre municipi a través de la figura de Romà Planas també ens permet 

recordar que aquest mes de setembre va fer vint-i-cinc anys de la seva mort sobtada 

quan era alcalde de la Roca del Vallès. I lamentem que la situació sanitària no ens 

hagi permès l’agrupació local del PSC per retre-li l’homenatge que es mereix una 

figura clau de la tornada a Catalunya del president Tarradellas i de la recuperació de la 

Generalitat de Catalunya. Serveixen aquestes paraules per mantenir viu el record de 

l’Ernest Lluch i el Romà Planes. Gràcies, senyor alcalde. 

Sr. Alcalde.- A vostè per les paraules. Jo crec que tots ens afegim en aquests dos fets 

lamentables. No tenen cap mena de comparació l’un i l’altre però són luctuosos. De 

fet, mai ha marxat ningú amb aquestes edats, i menys per culpa del terrorisme. Em 

sembla que la millor notícia que podem tenir en aquest món és que les organitzacions 

terroristes, com a mínim les més properes al nostre país, ja no actuen. I això sempre 

serà una bona notícia. Segur que haurem de trobar també algun moment quan passi 

això per fer algun homenatge oficial per als vint-i-cinc anys de la mort de Romà 

Planas. Des d’aquí aprofitem també amb la Laura Álvarez com a regidora per dir-los 

que, malauradament, aquest any la COVID ens farà que no puguem fer el que fins ara 

s’ha estat fent que era la cerimònia del premi Romà Planas i Miró. Perquè bàsicament 

això té sentit si podem escoltar, veure i tocar a aquesta gent gran que fa les seves 

memòries i que presenta el memorial. No sé si ens ho expliques tu, Laura, i aprofitem 

ja per... No ho havíem dit a informacions d’alcaldia, però bé, crec que és un bon 

moment. 

Sra. Álvarez.- Sí. Finalment, l’acte que s’hauria d’haver celebrat el cap de setmana 

passat es va cancel·lar, perquè com diu l’Albert realment tant les persones que 

participen en aquest premi com les persones que assisteixen a la gala acostumen a 

ser persones d’una certa edat, i vam pensar que realment no valia la pena celebrar 

aquest acte d’una forma telemàtica, i que amb les circumstàncies actuals de pandèmia 

tampoc era oportú posar en risc a certs col·lectius. L’objectiu és poder celebrar la gala 
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en algun moment de l’any vinent, sense allargar-nos massa en el temps, perquè 

evidentment al novembre haurem de celebrar la gala pertinent d’aquell any. A mesura 

que tinguem més informació us la proporcionarem. 

Sr. Alcalde.- Gràcies. Em sembla... No sé si algú... Bé, el Paco Garcia ens deia que 

ens enviarà les preguntes per escrit, i li donarem retorn. No sé si algú més vol fer 

algun comentari o alguna cosa... doncs agrair molt, a totes i tots, la vostra presència, 

que aquesta és la nostra obligació, però també a la gent que ens hagi pogut estar 

seguint per Facebook i que puguem... ja fa molt de temps que ho diem, que ens 

puguem retrobar. La casa de la vila segueix oberta, això sí, amb cita prèvia i, per tant, 

és un lloc on si voleu sabeu que som aquí, i qualsevol cosa estem aquí pel que 

pugueu necessitar. Gràcies a tots. I repeteixo, Julio, ben tornat. 

Sr. Caña.- (riu) Moltes gràcies, Albert. Però no em doneu més plens com aquest, si us 

plau. (riu)

Sr. Alcalde.- Julio, una cosa, el pròxim dia assegut a una cadira. Perquè si jo arribo a 

estar assegut com tu, jo m’adormo. (riu)

Sr. Caña.- Sí, d’acord, d’acord. 

(riuen)

Sr. Alcalde.- Vinga, salut tingueu. Gràcies.

(s’acomiaden)

Sr. Alcalde.- Adeu-siau.

I acomplert l’objecte de la convocatòria el Sr. President aixeca la sessió, essent les             
23 hores i 44 minuts del dia indicat a l’encapçalament. De la qual cosa en dono fe.

El president El secretari
Albert Gil Gutiérrez   Antoni Peralta Garcerá
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Antoni Peralta Garcerá 29/01/2021 SECRETARI
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Albert Gil i Gutiérrez 29/01/2021 ALCALDE
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